
رئیس جمهوری تاکید کرد: ما باز هم نیاز به حماسه و 
حضور شما داریم و باز هم نیاز داریم که ملت ما به توصیه 
های رهبر معظم انقلاب گوش فرا دهند و همه ما جمعه هفتم 
اسفند در سراسر ایران در پای صندوق آرا و با گام دوم، 
قدم های جدیدی برای سربلندی و سرافرازی ایران عزیز 

برخواهیم داشت.
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی روز چهارشنبه 
در آیین بزرگداشت پنجاه و پنجمین سالروز تاسیس هما )5 
اسفند( که در آشیانه انقلاب و فرودگاه مهرآباد تهران برگزار 

شد، با بیان این که مردم به خوبی نامزدهای انتخاباتی را می 
شناسند، در واکنش به برخی اتهام ها گفت: شماها با جملاتی 
استعمارگران پیر قدیمی از کار افتاده را بزرگ و ملت ایران را 
کوچک کنید؛ اشتباه می کنید.  وی افزود: »مردم به خوبی 
نامزدها را می شناسند و با درک و فهم خود بهترین ها را 
برمی گزینند. نمی خواهد شماها با جملاتی استعمارگران پیر 
قدیمی از کار افتاده را بزرگ کنید و ملت ایران را کوچک 
کنید. اشتباه می کنید.«وی اظهار داشت: این مردم بودند که 

دست استعمار را قطع کردند ...

فردا با حضور گسترده مردم در پای صندوق های رای رقم می خورد

گام دوم
حماسه حضور
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حمایت آیات شبیری زنجانی و جوادی آملی 
از کاندیدای خاص تکذیب شد

 بازندگان اخلاقی انتخابات

رئیس جمهور با تاکید بر حضور باشکوه مردم در پای صندوق های رای:

با گام دوم، قدم های جدیدی 
برای سرافرازی ایران برخواهیم داشت
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روزنامه صبح ایران

در نظر دارد یک قطعه زمین با مشخصات و شرایط کلی زیر را 
از طریق مزایده عمومی به متقاضیان واجد شرایط واگذار نماید. 

شهـرداری قـم

    WWW.QOM.IR         اداره کل روابط عمومی و بین الملل شهرداری قم

آگهی مزایده عمومی )نوبت اول(

رهبر معظم انقلاب اسلامی دو واژه »میانه رو و تندور« را تبیین و همه مردم بویژه 
مسئولان و سیاسیون را به هوشیاری در قبال ترفند دشمن برای ایجاد دو قطبی های 

دروغین و القایی در فضای انتخاباتی دعوت کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای صبح روز چهارشنبه در دیدار پرشور هزاران نفر 
از مردم نجف آباد، در سخنان مهمی، ضمن تبیین دقیق دو واژه »میانه رو 
و تندور« و دعوت همه مردم بویژه مسئولان و سیاسیون به هوشیاری در 
قبال ترفند دشمن برای ایجاد دو قطبی های دروغین و القایی در فضای 
انتخاباتی، انتخابات را »عرصه قد برافراشتن ملی« و تجلی وفاداری و 
ایستادگی ملی و حمایت از عزت و استقلال کشور دانستند و تأکید 

کردند: همه کسانی که به عزت ایران اسلامی علاقه مندند باید در انتخابات روز جمعه شرکت کنند و 
دنیا در روز هفتم اسفند خواهد دید که مردم ایران، چگونه مشتاقانه در پای صندوق های رأی حاضر 
خواهند شد. ایشان ضمن گرامیداشت ایام شهادت حضرت فاطمه زهرا سلام الله علیها، به دو انتخابات 
بسیار مهم مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان در روز جمعه، اشاره کردند و گفتند: اهمیت اصل 
انتخابات در کشور، فقط بواسطه رأی دادن نیست بلکه انتخابات به معنای سینه سپر کردن و عرض 
اندام ملت ایران در مقابل دشمن، بعد از انواع فشارها و تحریم های ظالمانه و تبلیغات خباثت آمیز است.

ایشان حضور گسترده مردم در انتخابات را موجب هیبت و عظمت مجدد انقلاب اسلامی در جهان 
خواندند و افزودند: انتخابات علاوه بر نشان دادن »قدرت و عزم و ایستادگی ملی«، وفاداری، شجاعت و 

دلیری یک ملت بزرگ را در کارزار مقابله با اهداف غرض آلود، نشان خواهد داد....

رهبر معظم انقلاب در دیدار مردم نجف آباد:

دوقطبی مجلس »دولتی- ضددولتی« دروغین است

  فراخوان اعضای دولت برای مشارکت در انتخابات دعوت مراجع از مردم برای حضور باشکوه در انتخابات
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انتخابات و منافع ملی
انتخابات همواره به دلایل گوناگون به ویژه به سبب آنکه 
به تعیین دموکراتیك حکومت کنندگان می انجامد، فرایندی 
مهم محسوب می شود. اکنون و در آستانه انتخابات مجلس 
شورای اسلامی و خبرگان رهبری، می توان این پرسش 
بنیادین را مطرح کرد که انتخابات به ویژه با توجه به شرایط 
کنونی داخلی و خارجی، با منافع ملی چه نسبتی دارد و 

بر این اساس رفتار بایسته شهروندان در این رقابت، باید چگونه باشد؟ این نوشتار پاسخی 
اجمالی را درباره این پرسش ها دربرمی گیرد

1-شرایط خاورمیانه به شکلی پیش بینی ناپذیر، بی ثبات و ملتهب است. سوریه، عراق و 
یمن به طور آشکار دچار درگیری نظامی است. ایران و عربستان به عنوان دو قدرت منطقه، 
بیش از همیشه منافع و رفتارهایی متعارض و مناسباتی تنش آمیز دارند. ناامنی های منطقه 
و منازعه داخلی با کردها-که بازتاب تصمیمات شتاب آمیز و اشتباه اردوغان تلقی می 
شود-ترکیه را تهدید می کند. جمهوری اسلامی، با کاربست واقع بینی و مهارت دیپلماتیك، 
توانست با 6 دولت درباره موضوع هسته ای به توافقی مهم دست یابد و آن را اجرا کند. مهار 
بحران هسته ای و پایان تحریم ها، شرایط نوینی در مناسبات خارجی ایران فراهم کرده 
است. قیمت نفت، بنا به دلایل اقتصادی و سیاسی، به شکلی ملموس کاهش یافته و بر 
اقتصاد ایران تأثیر گذاشته است. آنچه به شکل اجمالی درباره شرایط منطقه ای و بین المللی 
به آن اشاره شد، گویای این نکته مهم است که ایران برای تداوم نقش سازنده در منطقه، 
بهره مندی از مزایای اجرای برجام، تداوم احیای مناسبات مثبت خارجی و تنش زدایی 
ازجمله برای همگرایی برای افزایش قیمت نفت در عرصه خارجی، باید رویکردی منطقی و 

خرد آمیز و به دوراز تنش های غیرقابل مهار، برگزیند.
2-ایران هرچند دارای قابلیت های فراوانی است و پیشرفت های مهمی را در دوران 
پس از انقلاب تجربه کرده است، اما اکنون به سبب سیاست های اشتباه سال های 84 تا 
92، دوران مدیریت یکپارچه اصول گرایان -که با درآمد بالا، بی سابقه و تکرارناپذیر نفتی، 
بر باد رفتن درآمدهای نفتی، تورم بی سابقه و افزایش غیرقابل توجیه نقدینگی، فساد مالی 
و توقف و رشد منفی اقتصادی شناخته می شود-با تنگنای اقتصادی روبروست. کاهش 
قیمت نفت، دشواری های ناشی از سیاست های اقتصادی اشتباه سال های احمدی نژاد 
و تحریم ها را تشدید کرده است. ایران اکنون با مشکلات اجتماعی خطیری همچون 
افزایش آمار طلاق، اعتیاد و تأثیر مخرب ماهواره نیز روبروست. مدیریت این مخاطرات، به 
انتخاب رویکردی خرد آمیز، روزآمد و اعتدال گرایانه و پرهیز از مردم فریبی )پوپولیسم(، 

نیازمند است.
3-تحولات سیاسی، اقتصادی و اجتماعی چند سال گذشته، سبب رقابت دو گرایش 
افراط گرا و اعتدال گرا در عرصه سیاسی ایران شده است. اصلاح طلبان و اصول گرایان 
خردورز، در انتخابات فردا، در برابر افراط گرایان قرارگرفته اند. هرچند صلاحیت بسیاری از 
افراد رد شده است اما برای تحقق منافع ملی، باید در انتخابات شرکت و از میان داوطلبان، 
افراد شایسته تر را برگزینیم. خودداری از شرکت در انتخابات و یا انتخاب داوطلبان افراط گرا، 
به ویژه آنانی که از سیاست های اشتباه سال های 84 تا 92 حمایت کردند، بدون تردید به 
منافع و امنیت همه ما آسیب خواهد زد.فردا باید با حضور در انتخابات و رأی به اعتدال 

گرایی، گام دوم را در پی انتخابات 92 محکم تر برداریم.

سخنگوی وزارت کشور خبر داد:

ارسال 120 هزارصندوق  
و 110 میلیون تعرفه  رای به استان ها

سخنگوی وزارت کشور از ارسال 120 هزار صندوق  و 110 میلیون تعرفه  رای به همه 
استان های کشور برای برگزاری انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی و پنجمین 

دوره مجلس خبرگان رهبری در روز هفتم اسفند خبر داد.
به گزارش ایسنا، حسینعلی امیری با بیان اینکه برای اخذ رای 55 میلیون واجد شرایط 
دو انتخابات مجلس و خبرگان 120 هزار صندوق تهیه و توزیع شد افزود: صندوق های اخذ 
رای با نظارت نمایندگان هیئت نظارت مُهر و موم و تحویل فرمانداری ها شدند و صبح 7 
اسفند طی تشریفات قانونی در شعب اخذ رای در معرض واجدان شرایط قرار خواهد گرفت.

وی افزود: در اجرای دستور رئیس جمهور برای شفاف بودن صندوق ها و با هماهنگی 
شورای نگهبان صندوق ها به گونه ای طراحی شده است که محتوی داخل صندوق ها 
مشخص است اما رای نوشته شده در داخل تعرفه ها قابل خواندن نیست و اصل مخفی 

ماندن رای مردم رعایت شده است.
سخنگوی وزارت کشور درباره تعرفه ها نیز گفت: با توجه به برگزاری دو انتخابات و وجود 
55 میلیون واجد شرایط رای دهی 110 میلیون تعرفه به اضافه 15 درصد تعرفه اضافه 
چاپ شده است. تعرفه ها امسال شرایط خاصی دارد و رنگ هر تعرفه به ازای هر استان 
متفاوت و مشخص است؛ به طوری که هر تعرفه فقط در استان مربوطه قابل استفاده خواهد 

بود و در استان های همجوار قابل استفاده نیست.
تعرفه های رای گیری قابل جعل نیست

وی با اشاره به اینکه تعرفه ها در یکی از چاپ خانه های معتبر مخصوص چاپ اسکناس 
منتشر شده است گفت: تعرفه های رای گیری دارای شاخص های امنیتی فراوان است که 
قابل جعل نیست و هرگونه کپی از این تعرفه ها نیز به طور کامل قابل شناسایی است و 

امکان تقلب در تعرفه ها وجود ندارد.
امیری در بخش دیگری از اظهارات خود افزود:  با توجه به تعداد بالای نامزدها در 
کلان شهرها به مردم توصیه می کنیم که نامزدهای موردنظر خود را از قبل انتخاب کنند 
تا زمانی که وارد شعبه اخذ رای می شوند، آمادگی نوشتن برگه های تعرفه را داشته باشند 
زیرا به طور همزمان دو انتخابات برگزار می شود و به طور طبیعی تراکم در شعب اخذ رای 
بالا خواهد بود. توصیه می کنیم مردم رای دادن را به ساعات میانی و پایانی موکول نکنند 
زیرا در این ساعات با تراکم در شعب مواجه خواهیم بود و سبب معطلی مردم خواهد شد.

رییس فراکسیون اصولگرایان رهروان ولایت: 

رای مردم پایانی بر تندروی و افراط  گرایی باشد
رییس فراکسیون اصولگرایان رهروان ولایت با بیان اینکه مردم با انتخاب افرادی در 
مدار عقلانیت و با محوریت توسعه کشور گام بعدی را در شرایط پسابرجام بردارند، گفت: 
انتخابات 7 اسفند و رای مردم باید پایانی بر تندروی و افراط  گرایی باشد که رسیدن به این 

هدف نیازمند مشارکت حداکثری مردم است.
کاظم جلالی در گفت وگو با ایسنا عقلانیت و حرکت در مسیر اعتدال را به عنوان بهترین 
ویژگی در انتخاب کاندیداها برشمرد و گفت: روی کار آمدن دولتی با رویکرد استفاده از 
زبان گفت وگو و دیپلماسی با هدف تامین منافع ملی و مصالح نظام آن هم پس از 8 سال 
مدیریت ناکارآمد در یک دولت، فرصتی برای کشور برای تعامل با دنیا به وجود آورده است 
که باید از آن به بهترین شکل ممکن بهره برد، موضوعی که لازمه آن انتخاب اصلح در 
بین کاندیداها از سوی مردم است. آن هم در شرایطی که کشور دوره ای از طرح مباحث 
و سخنانی را گذارنده که لزومی برای گفتن آنها نبود و تنها نتیجه آن تحمیل هزینه های 

بسیاری به کشور و سختی هایی به مردم بود.
وی با تاکید بر اینکه مردم از جاروجنجال های سیاسی و تهمت های بی پایه و اساس 
خسته  شده اند، گفت: مردم می خواهند سیاستگذاران در فضایی آرام به رفع مشکلات 
اقتصادی بپردازند که رسیدن به این مهم منوط به حرکت در مسیر اعتدال و عقلانیت 
است چون هرگونه تندروی و افراط گرایی به ویژه در مجلس، تمام رشته های تنیده دولت 

را پنبه خواهد کرد.
نباید با صندوق های رای قهر کنند

جلالی انتخابات پیش رو را به آگاهی و شناخت کامل مردم نیازمند دانست و افزود: 
امروز کشور به آرامش و ثبات نیاز دارد تا در پناه آن، زمینه سیاست گذاری مناسب برای 

ریل گذاری و اجرای روند توسعه ای کشور ایجاد شود.
وی ادامه داد: متاسفانه در این شرایط و در طول چند سال اخیر برخی از مسیر 
جاروجنجال و همهمه برای خود، وجهه خبری و رسانه ای بدست  آورند و با تاسف بیشتر 
در این مسیر از تمام داشته های انقلاب نیز هزینه می کنند البته به نظر می رسد انتخابات 
7 اسفندماه و رای مردم پایانی بر تندوری و افراط گرایی است که رسیدن به این خواسته و 

هدف نیازمند مشارکت حداکثری مردم است.
وی با تاکید بر اینکه حضور حداکثری و بیشتر مردم به انتخاب بهتری منجر می شود، 
گفت: مردم نباید با صندوق های رای قهر کنند چون انتخاب صحیح در راستای منافع کشور 
به رای آنها وابسته است و با این تفکر همه خود را نسبت به انتخاب شان متعهد دانسته و 
به درستی و با دقت عمل می کنند. از طرف دیگر بر اساس تاریخ انتخابات هرگاه مشارکت 
مردم درصد بالایی داشت، نتیجه انتخابات به شرایط بهتری در کشور و برای مردم منجر 

شده است.
جلالی در پایان با بیان اینکه مردم با انتخاب افرادی در مدار عقلانیت و با محوریت 
توسعه کشور گام بعدی را در پسابرجام بردارند، گفت: گذار از مشکلات اقتصادی نیازمند 

اقدام متناسب دولت، مجلس و مردم است.

حمید بعیدی نژاد:

رای می دهیم برای انتخاب افراد 
تضمین کننده فرصت های پسابرجام

مدیرکل سیاسی و امنیت بین الملل وزارت امور خارجه گفت: پای صندوق های رای 
می رویم برای انتخاب افراد صالحی که تداوم توسعه همه جانبه کشور را در سایه  فرصت هایی 

که در دوره ی پسابرجام برای ایران فراهم شده است را تضمین می کنند.
به گزارش جماران، حمید بعیدی نژاد عضو تیم مذاکره کننده هسته ای کشورمان در 
صفحه اینستاگرام خود نوشت: تا به حال مردم هیچ کشوری نتوانسته اند بدون یک انقلاب 
تمام عیار حق دخالت در سرنوشت کشور خود از طریق انتخابات را به دست آورند. حتی در 
مواردی چون مصر انقلاب های مردمی در مراحل نهایی به دست اقتدار گرایان و مخالفین 
حق مردم سرکوب شده و به هدف نهایی خود نرسیده اند. جمهوری اسلامی ایران از روز 
اول تشکیل با درایت و حکمت امام بزرگوار، تعیین سرنوشت جامعه به دست خود مردم 
را به مثابه اصل محوری ساختار سیاسی جمهوری اسلامی ایران تعیین نمودند. این جمله 
از سوی مقام معظم رهبری جمله افتخارآفرینی است که فرموده اند اگر عده ای با نظام 
هم مخالف هستند در انتخابات شرکت نمایند. بر این اساس انتخابات نقش تعیین کننده 
در تحقق اجرای حق مردم در کشور دارد. در ایران تمامی نهادها و شخصیت های قانونی 
کشورمان یا مستقیم و یا غیر مستقیم از سوی مردم و از طریق برگزاری انتخابات برگزیده 
می شوند. شاید عده ای از مردم بگویند جامعه توسعه اقتصادی و رفاه می خواهد و انتخابات 
جز موجبات دردسر سیاسی و یا امری فرعی و تشریفاتی نیست ولی این یک اشتباه بزرگ 
است و این بیان خود علامت توسعه نیافتگی است. توسعه واقعی جز از طریق مشارکت مردم 
در تصمیم گیری  ها و انتخاب نهادهای قانونی کشور تضمین نمی شود. شرایط سیاسی ایران را 
نباید با کشورهایی مقایسه کرد که توسعه سیاسی را در حاشیه قرار داده اند. انقلاب مردم ایران 
برای مردم سالاری از زمان مشروطیت آغاز شد و مشارکت مردم در سرنوشت سیاسی کشور 
از مهمترین هدفهای انقلابی بوده است. پس پیش به سوی صندوق های رای برای انتخاب 
افراد اصلحی که تداوم توسعه همه جانبه کشور را به خصوص در سایه ی فرصتهای جدیدی 

که دوره پسا برجام برای کشور عزیزمان فراهم آورده است تضمین نمایند.

شکوری راد:

مردم در ساعات اولیه رای گیری 
پای صندوق ها حاضر شوند

دبیرکل حزب اتحاد ملت ایران اسلامی خواهان حضور مردم در اولین ساعات رای گیری 
پای صندوق ها شد.

به گزارش ایرنا، علی شکوری راد روز چهارشنبه در نشست خبری به تبیین مواضع و 
عملکرد حزب اتحاد ملت برای انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی پرداخت. وی 
افزود: ما دو نگرانی داریم، یکی این که چون شمارش آرا بسیار کار سختی است نیروهای 
اجرایی انتخابات خسته شوند و همین موضوع باعث ورود نیروهایی خارج از افرادی شود 
که انتخابات را اجرا می کنند. این فعال سیاسی ادامه داد: نگرانی دوم ما این است که 
مردم ایران در آخرین ساعات رای گیری پای صندوق های رای بیایند و همین موضوع 
باعث شود که نتوانند آرای خود را به صندوق ها بریزند. شکوری راد با بیان این که بعد از 
انتخابات سال 92 سه شورای رهبری اصلاح طلبان تشکیل شد تا مواضع این جریان را 
در انتخابات مجلس شورای اسلامی هماهنگ کند ادامه داد: طی دو سال گذشته با ورود 
بزرگان اصلاح طلب، مواضع این سه شورا به هم نزدیک و در نهایت آنها در هم ادغام شدند 
و یک شورای سیاستگذاری اصلاح طلبان تشکیل شد که امروز توانستیم با اتحاد، لیست 

واحدی را ارائه دهیم.
وی شرایط انتخابات و اصلاح طلبان را بعد از انتخابات سال 92 بسیار دشوار دانست 
و گفت: حمله و هجمه هایی علیه دولت توسط جناح شکست خورده شروع شد و سعی 

کردند دستاوردهای این انتخابات را برای اصلاح طلبان بی اثر کنند. 
شکوری راد ادامه داد: در موارد مختلف به خصوص موضوع برجام و تنش زدایی که 
در دستور کار دولت قرار گرفته بود به وسیله افراطیون شکست خورده در مجلس نهم با 
کارشکنی هایی مواجه شد اما برای این که دولت بتواند مسیر خود را ادامه دهد باید مجلسی 
انتخاب شود که اجازه دهد دولت کار خود را به بهترین وجه انجام دهد؛ البته این به معنای 

مجلسی دولتی نیست. 

دعوت مراجع تقلید از ملت ایران 
برای حضور باشکوه در انتخابات

حضرات آیات عظام و مراجع تقلید مکارم شیرازی، نوری همدانی، جعفر سبحانی، جوادی 
آملی و علوی گرگانی در بیانیه ها و سخنانی، از مردم خواستند با حضور گسترده در صحنه 

انتخابات، خود را برای خلق یک حماسه دیگر بعد از راهپیمایی 22 بهمن آماده کنند.
آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید با تاکید بر حضور مردم در انتخابات گفت: 
همانطور که راهپیمایی 22 بهمن پشت دشمن را لرزاند باید بار دیگر پشت دشمن را در 
انتخابات هفتم اسفند ماه بلرزانیم، نمایندگی مجلس خبرگان رهبری و مجلس شورای اسلامی 
کار مهمی است و شرکت در انتخابات وظیفه شرعی، اجتماعی، اخلاقی و سیاسی است و اگر 
در آن شرکت کنیم قوت و قدرت ما حفظ می شود. وی افزود: کسانی که نظام را قبول ندارند 
مملکت خود را قبول دارند و اگر می خواهند مملکت آن ها باقی بماند باید توجه به انتخابات 
داشته باشند این مرجع تقلید بیان داشت: اگر کسانی هم از برخی نهادها دلخور باشند و 
دلخوری آن ها شاید به جا باشد در عین حال نباید با انتخابات قهر کنند، حساب ها از هم 
جداست و اگر کسی به وظیفه اش خوب عمل نکرد ما باید به وظیفه خود خوب عمل نماییم 
و نمی توانیم گرو کشی کنیم. آیت الله مکارم شیرازی تاکید کرد: نظام اسلامی باید انتخاباتش 
اسلامی باشد، اسلامی اندیشیده شود و اسلامی انتخاب شود، هم چنین نباید مردم را مایوس 
کرد و نه زیاد غلو کرد، بی شک مشکلاتی داریم ولی افتخارات زیادی داریم و به کسانی که در 

بحران تحریم ها مملکت را حفظ کردند باید ماشاء الله بگوییم.
* آیت الله حسین نوری همدانی از دیگر مراجع تقلید نیز در این زمینه گفت: همه کسانی 
که صلاحیت قانونی دارند باید به عنوان وظیفه دینی، ملی و اجتماعی در انتخابات حضور 
یابند. این مرجع تقلید افزود: یکی از امتحان های بزرگ پیش روی ما، انتخابات مجلس های 
خبرگان و مجلس شورای اسلامی است که در دنیا بسیار مهم است و طبق آمار 54 میلیون 
تن در ایران صلاحیت رای دادن در این انتخابات را دارند. وی عنوان کرد: بر ما لازم است که 
در دنیا عظمت و بیداری خود را نشان دهیم و باید همه مردم ایران در این انتخابات شرکت 
کنند و هر کسی که صلاحیت قانونی برای رای دادن دارد باید حضور پیدا کند. آیت الله نوری 
همدانی تاکید کرد: شرکت در انتخابات وظیفه ای ملی و دینی است همانطور که نماز و روزه بر 
ما واجب است شرکت در انتخابات نیز واجب است و همانطور که دین از سیاست جدا نیست، 

محدوده وسیعی دارد که شامل امور سیاسی، فرهنگی و اقتصادی می شود. 
* آیت الله جعفر سبحانی از دیگر مراجع تقلید نیز بر حضور پرشور مردم در انتخابات 
هفتم اسفند ماه تاکید کرد و گفت: براساس آموزه های قرآن کسانی را باید انتخاب کرد که 
از مبانی فکری و عملی نیرومند برخوردار باشند، معتقد واقعی به مبانی اسلام بوده و فریب 
دیگران را نخورند و بتوانند برای کشور برنامه ریزی سازنده کنند. وی ادامه داد: امیدوارم 
مردم ایران همانند اجتماع شکوهمند 22 بهمن، در انتخابات هفتم اسفندماه نیز شرکت و 
بدون توجه به هیاهوها، دقت کنند و افراد واجد شرایط و کسانی را که به هیچ شکل از اسلام 
و قانون تجاوز نمیکنند را برگزینند. این مرجع تقلید، انتخابات هفتم اسفند را سرنوشت ساز 
توصیف و ابراز امیدواری کرد این انتخابات همچون انتخابات گذشته پرشور و هیجان باشد.

* آیت الله جوادی آملی از دیگر مراجع تقلید نیز برحضورپرشور، حماسی وعقلی مردم 
همراه با انتخاب اصلح تاکید کرد. وی با اشاره به انتخابات پیش رو برحضورپرشور، حماسی 
و عقلی همراه با انتخاب اصلح از روی دانش، تفکر و عقل عملی مردم تاکید کرد و گفت: 
همه مردم باید در انتخابات شرکت کنند و افرادی را به مجلس خبرگان رهبری و مجلس 
شورای اسلامی بفرستند که از هرلحاظ پاک باشند و بتوانند پرچم این انقلاب را به دست 

صاحب اصلی اش برسانند.
* آیت الله علوی گرگانی از دیگر مراجع تقلید نیز گفت: در این برهه از زمان که دشمنان 
کشور و دین، دندان تیز کرده و با بوق های تبلیغاتی برای منحرف کردن اذهان مردم 
همت گمارده اند، ملت با حضور هر چه بیشتر و زیبا تر در این دو انتخابات شرکت کنند. 
وی همچنین از مردم خواست با بصیرت فراوان با معیارهایی که بزرگان، بویژه رهبر معظم 

انقلاب برای همه ملت عزیز ایران ترسیم کرده اند، افراد اصلح را انتخاب کنید.
وی تصریح کرد: همانطور که رای دادن، وظیفه ملی و دینی است، انتخاب افراد مومن 
و متقی و دلسوز برای اسلام و کشور وظیفه ای بس بزرگتر است. آیت الله علوی گرگانی 
خاطرنشان کرد: از این رو توصیه اکید می کنم با صلابت درانتخابات مجلس شورای اسلامی 
و خبرگان رهبری حضور چشمگیر داشته باشید تا مُهر باطلی همچون ادوار گذشته بر آمال 

و آرزوهای بدخواهان نظام دینی و مردم سالار و دشمنان خارجی زده باشید. 

معاون پژوهشی مؤسسه علوم وحیانی اسراء:

آیت الله جوادی آملی 
از هیچ کاندیدایی حمایت نکرده اند 

 معاون پژوهشی مؤسسه علوم وحیانی اسراء وابسته به آیت الله جوادی آملی گفت: 
حمایت آیت الله  جوادی آملی از کاندیداهای مجلس شورای اسلامی تکذیب می شود.

حجت الاسلام و المسلمین علی روح اللهی در پاسخ به این سؤال که نظر شما راجع 
به اظهار نظر برخی از کاندیداهای انتخابات مجلس شورای اسلامی در برخی حوزه های 
انتخابیه کشور که مدعی حمایت آیت الله العظمی جوادی آملی از خودشان هستند 
چیست؟ اظهار داشت: حضرت آیت الله العظمی جوادی آملی از هیچ کاندیدایی حمایت 
نکردند و اصولا ایشان در این مسائل ورود نمی کنند. معاون پژوهشی مؤسسه علوم وحیانی 
اسراء وابسته به آیت الله العظمی جوادی آملی افزود: حمایت ایشان به عنوان یک مرجع 
تقلید از یک کاندیدای خاص مجلس شورای اسلامی تکذیب می شود و مردم نیز می توانند 
با دفتر حضرت آیت الله العظمی جوادی آملی تماس بگیرد و در این خصوص سؤال کنند.

رئیس دفتر آیت الله شبیری زنجانی:

حمایت آیت الله شبیری از کاندیداها دروغ است 
 رئیس دفتر آیت الله شبیری زنجانی حمایت این مرجع تقلید از کاندیداهای انتخابات 

مجلس شورای اسلامی را تکذیب کرد.
حجت الاسلام و المسلمین محمدرضا بابازاده در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، در پاسخ به 
این سؤال که نظر شما راجع به اظهار نظر برخی از کاندیداهای انتخابات مجلس شورای 
اسلامی که مدعی حمایت آیت الله العظمی شبیری زنجانی از خودشان در انتخابات هستند 

چیست؟ اظهار داشت: این موضوع تکذیب می شود. 
او افزود: آیت الله العظمی شبیری زنجانی از هیچ کاندیدای انتخابات در هر نقطه کشور 

حمایت نکرده و نخواهند کرد و اصولا به این مسائل ورود نمی کنند.
رئیس دفتر آیت الله شبیری زنجانی اضافه کرد: مردم می توانند با دفتر آیت الله العظمی 

شبیری زنجانی تماس بگیرند و سؤال های خود را مطرح کنند.

سرمقاله

اخبــار

رئیس جمهوری تاکید کرد: ما باز هم نیاز 
به حماسه و حضور شما داریم و باز هم نیاز 
داریم که ملت ما به توصیه های رهبر معظم 
انقلاب گوش فرا دهند و همه ما جمعه هفتم 
اسفند در سراسر ایران در پای صندوق آرا و 
با گام دوم، قدم های جدیدی برای سربلندی 

و سرافرازی ایران عزیز برخواهیم داشت.
به فهم مردم توهین نکنید 

حسن  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
روحانی روز چهارشنبه در آیین بزرگداشت 
پنجاه و پنجمین سالروز تاسیس هما )5 
فرودگاه  و  انقلاب  آشیانه  در  که  اسفند( 
مهرآباد تهران برگزار شد، با بیان این که 
مردم به خوبی نامزدهای انتخاباتی را می 
شناسند، در واکنش به برخی اتهام ها گفت: 
شماها با جملاتی استعمارگران پیر قدیمی 
از کار افتاده را بزرگ و ملت ایران را کوچک 

کنید؛ اشتباه می کنید. 
وی افزود: »مردم به خوبی نامزدها را می 
شناسند و با درک و فهم خود بهترین ها را 
برمی گزینند. نمی خواهد شماها با جملاتی 
را  افتاده  از کار  پیر قدیمی  استعمارگران 
بزرگ کنید و ملت ایران را کوچک کنید. 
این  داشت:  اظهار  کنید.«وی  می  اشتباه 
مردم بودند که دست استعمار را قطع کردند، 
در 22 بهمن به این مملکت استقلال دادند 
و از این کشور صیانت کردند و می کنند. به 
گونه ای با مردم سخن بگوییم که به فهم، 

عظمت و درک آنها توهین نکنیم.
روحانی اضافه کرد: شما ملت ایران در 
سال 92 امید آفریدید و بار دیگر در جمعه 
این هفته امید می آفرینید. ما ایران مقتدر، 
توانمند می خواهیم. ایران سربلند و سرافراز 
بیش از آنچه که در سال های گذشته شاهد 
آن بودیم باید در سال های آینده گواه آن 
باشیم. رئیس شورای عالی امنیت ملی ادامه 
داد: قدرت ایران تنها به نفت و منابع فیزیکی 
نیست بلکه به همت مردم، علم، دانش و 
توانمندی این ملت آگاه و بزرگ است. قدرت 
ایران در سایه علم، فناوری، فهم و درک ملت 

و آن همه استعداد ایرانی آن است.
روحانی گفت: امروز روز مبارکی است. 
5 اسفند نه برای هما بلکه برای ملت بزرگ 
ایران روز مبارکی است. همه ما افتخار می 

کنیم خدمت ما برای این ملت سرافراز باشد 
و تا چه حد خداوند به ما سعادت داده که 
همواره به اسلام ببالیم و به ایران مان بنازیم.

روحانی افزود: چقدر زیباست نام اسلامی 
که سلام، صلح و تسلیم در برابر حق است 
و چقدر زیباست ایرانی که فرهنگ، تمدن، 

شجاعت، فناوری و علم و توانمندی است.
امروز  کرد:  اضافه  جمهوری  رییس 
برای ما حائز اهمیت است. همه ما تصمیم 
گرفتیم ایران مان را به یک تعبیر هم خانه 
تکانی و هم نوسازی کنیم. ما نه تنها ناوگان 
هوایی کشور را بازسازی خواهیم کرد بلکه 
به آن دوستانی که کم لطفی می کنند می 
گوییم توجه این دولت به جان، آبرو و امید 
مردم ایران است.روحانی اضافه کرد: یکی 
از توانمندی های ملت بزرگ ایران که باید 
شاهد باشیم جایگاه ژئوپلتیک این کشور 
است. از دیر باز ایران وسیله اتصال جهان و 
شرق و غرب بود و این بر مبنای تصادف 
نبوده است. وی ادامه داد: از هزاران سال 
پیش، این سرزمین، شرق را به غرب و غرب 
را به شرق، شمال را به جنوب و جنوب را به 
شمال متصل کرده است. قبل از اینکه جاده 
ابریشم باشد، جاده اتصال ایران بزرگ و عزیز 
برای جهانیان مطرح بوده است. این به خاطر 
جایگاه جغرافیای ایران و به یک معنا جایگاه 
تاریخی ایران است. روحانی گفت: ما نه تنها 
وسیله رفت و آمد شرق و غرب را فراهم 
کردیم و جهان غرب و شرق را با عبور از 
دل ایران اتصال دادیم بلکه این ایران بود که 
فرهگ بزرگ را اول به غرب و بعد به شرق 
برای همه انسان های فریهخته جهان ارزانی 
داشت. رییس شورای عالی انقلاب فرهنگی 
ایران گفت: هر کجا اسلام از طریق ایران 
رفت، اسلامی واقعی و معتدل و امت وسط 
بود، اسلامی که لابلای اشعار مولانا، حافظ، 
سعدی و فردوسی است را با عده ای افراطی 
و آدم کش که امروز امنیت جهان را به خطر 
انداخته اند، مقایسه کنید.روحانی ادامه داد: 
ایران نه تنها نزدیکترین راه هوایی غرب به 
شرق است، نه تنها تهران می تواند بهترین 
هاب منطقه ای برای سفر هوایی باشد بکله 
ایران بهترین وسیله نقل و انتقال فرهنگ، 
تمدن سیاست و استقلال برای ملت های 

جهان بوده و خواهد بود.
برجام افتخار تاریخ سیاسی ایران است

از مذاکره  ادامه  امید در  رییس دولت 
کنندگان هسته ای قدردانی کرد و گفت: 
از همه آنهایی که برای برجام تلاش کردند 
سپاسگزاریم، برجام را کسی با چشم بد نگاه 
نکند، برجام افتخار تاریخ سیاسی ایران است. 
روحانی توضیح داد: از روز نخست که 
آغاز  را  هسته  مذاکرات   2003 سال  در 
برداشتن حصر  ما  اهداف  از  یکی  کردیم 
آغاز سال  و در  بود  صنعت هوایی کشور 
2005 آمریکایی ها اعلام کردند که در دادن 
قطعات و امکانات فنی برای هواپیمای به 
ایران موانع را برداشتیم، البته پس از اوت 
2005 این شرایط تغییر کرد.وی گفت: در 
این دوره از مذاکرات هم از روز اول یکی از 
اهداف برداشتن تحریم صنعت هوایی بود. 
هم در توافق موفق ژنو مسئله تعمیرات و 
سرویس های فنی نسبت به صنعت هوایی 
ایران رفع شد و هم در برجام مانع برای 
خرید هوایی برداشته شد.روحانی با بیان 
و رئیس  وزیر  راه، شخص  وزارت  این که 
سازمان هواپیمایی تلاش بسیاری انجام داده 
اند، گفت: خوشحالم که در نخستین سفر 
اروپایی پس از برجام توافقی کلی برای خرید 

هواپیمای نو برای مردم ما فراهم شد.
رییس جمهوری ادامه داد: »همه ما با 
اخلاق و منصفانه سخن می گوییم. یک 
رسانه نوشته بود آنها برجام را به ثمر رساندند 
که هواپیمای نو بخرند تا پولدارها راحت تر 
به اروپا بروند. سوالم این است آنهایی که 
به مکه، عمره، عتبات عالیات و مشهد می 
خواهند بروند، چه؟ آنهایی که بیمار دارند، 
استاد دانشگاهی که به استان همجوار می 
رود و کسانی که برای احیای رونق اقتصادی 
از این استان به آن استان سفر می کنند، 
ما  آنچه  همه  کرد:  تصریح  چه؟«روحانی 
امروز به عنوان بازسازی ناوگان هوایی داریم 
در سایه برجام است و برجام را در سایه 
حماسه ملت ایران در انتخابات 24 خرداد 

به دست آورده ایم. 
وزارت کشور از آراء مردم حراست کند 
رییس  جمهور همچنین روز چهارشنبه 
در جلسه هیأت دولت ،  با بیان اینکه توصیه 

رهبر معظم انقلاب بر حضور همه واجدین 
شرایط پای صندوق هاست و ایشان، تمامی 
دانسته اند،  حق الناس  را  انتخابات  مراحل 
گفت:  توصیه من به وزارت کشور ستادهای 
تبلیغاتی و استانداری ها و فرمانداری ها در 
آراء  از  کاملًا  که  است  این  سراسر کشور 
مردم به عنوان حق آنها و یک امانت حراست 
کند و همه عوامل اجرایی و نظارتی دست 
به دست هم داده و انتخاباتی بدون هرگونه 

 شائبه را در امنیت کامل برگزار کنند. 
حسن روحانی ، از آحاد مردم دعوت کرد 
تا یکبار دیگر با حضور گسترده و با نشاط 
خود در انتخابات مجلس شورای اسلامی و 
خبرگان رهبری، دمکراسی، قدرت ملی و 
سرمایه اجتماعی کشور را افزون و اتحاد و 

اخلاق اسلامی را به نمایش بگذارند. 
روی  پیش  انتخابات  به  اشاره  با  وی 
مجلس شورای اسلامی و خبرگان رهبری 
گفت: ملت ایران در هفتم اسفند، آزمونی 
دیگر را پیش رو خواهد داشت و مطمئناً بار 
دیگر همچون سال های گذشته که همواره 
در آزمون های ملی سرافراز بوده، سربلند 

خواهد بود. 
به  امروز  اینکه  بیان  با  رییس  جمهور 
از برجام  واسطه فضای بوجود آمده پس 
نشاط  شاهد  ظالمانه  تحریم های  رفع  و 
ویژه ای در کشور هستیم، خاطرنشان کرد: 
نشان دهنده  انتخابات،  در  مردم  حضور 
حاکمیت ملی، استقلال کشور و تکیه نظام 
بر مردم سالاری است و در این شرایط هر 
چه حضور مردم در پای صندوق آرا پرشورتر 
تعیین  برای  اهتمام مردم  از  باشد، نشان 

سرنوشت خودشان خواهد بود. 
هیچ کس نباید از شرکت 

در انتخابات خودداری کند 
هیچ کس  اینکه  به  اشاره  با  روحانی 
نباید به هر دلیلی از شرکت در انتخابات 
و حضور پای صندوق آراء خودداری کند، 
کشور،  فضای  امروز  خوشبختانه  افزود: 
بانشاط است و جناح های مختلف  بسیار 
لیست های گوناگونی را ارایه دادند و مردم 
پرشور در جریان تبلیغات انتخابات حضور 
دارند و نکته مهم این است که انتخاب در 

نهایت متعلق به مردم خواهد بود. 

رئیس جمهور با تاکید بر حضور باشکوه مردم در پای صندوق های رای:

با گام دوم، قدم های جدیدی برای سرافرازی ایران برخواهیم داشت

رهبر معظم انقلاب اسلامی دو واژه »میانه رو و تندور« 
را تبیین و همه مردم بویژه مسئولان و سیاسیون را به 
هوشیاری در قبال ترفند دشمن برای ایجاد دو قطبی های 

دروغین و القایی در فضای انتخاباتی دعوت کردند.
به گزارش ایسنا، حضرت آیت الله خامنه ای صبح روز 
چهارشنبه در دیدار پرشور هزاران نفر از مردم نجف آباد، 
در سخنان مهمی، ضمن تبیین دقیق دو واژه »میانه رو و 
تندور« و دعوت همه مردم بویژه مسئولان و سیاسیون به 
هوشیاری در قبال ترفند دشمن برای ایجاد دو قطبی های 
دروغین و القایی در فضای انتخاباتی، انتخابات را »عرصه قد 
برافراشتن ملی« و تجلی وفاداری و ایستادگی ملی و حمایت 
از عزت و استقلال کشور دانستند و تأکید کردند: همه کسانی 
که به عزت ایران اسلامی علاقه مندند باید در انتخابات روز 
جمعه شرکت کنند و دنیا در روز هفتم اسفند خواهد دید 
که مردم ایران، چگونه مشتاقانه در پای صندوق های رأی 

حاضر خواهند شد.
ایشان ضمن گرامیداشت ایام شهادت حضرت فاطمه 
زهرا سلام الله علیها، به دو انتخابات بسیار مهم مجلس 
شورای اسلامی و مجلس خبرگان در روز جمعه، اشاره کردند 
و گفتند: اهمیت اصل انتخابات در کشور، فقط بواسطه رأی 
دادن نیست بلکه انتخابات به معنای سینه سپر کردن و 
عرض اندام ملت ایران در مقابل دشمن، بعد از انواع فشارها و 

تحریم های ظالمانه و تبلیغات خباثت آمیز است.
ایشان حضور گسترده مردم در انتخابات را موجب هیبت 
و عظمت مجدد انقلاب اسلامی در جهان خواندند و افزودند: 
انتخابات علاوه بر نشان دادن »قدرت و عزم و ایستادگی 
ملی«، وفاداری، شجاعت و دلیری یک ملت بزرگ را در کارزار 

مقابله با اهداف غرض آلود، نشان خواهد داد.
رهبر انقلاب بعد از تبیین اهمیت حضور آحاد واجدان 
شرایط رأی دادن در انتخابات، به ترفندهای دشمن در 37 
سال گذشته، در مقاطع مختلف انتخاباتی اشاره کردند و 
گفتند: »انکار و دروغ خواندن انتخابات در ایران«، »تلاش 
برای حضور کم رنگ و کم تعداد مردم در انتخابات« و »القای 
بی فایده بودن حضور در انتخابات به دلیل مشخص بودن 
نتیجه آن از قبل«، از جمله تبلیغات بدخواهان برای سست 
کردن حضور مردم در انتخابات، در طول سال های گذشته 
بود و حتی در برخی دوران ها، مقامات امریکایی صراحتاً 

موضع گیری کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر این که امریکایی ها 
اکنون بر اساس تجربه، دریافته اند که موضع گیری صریح، 
اساس  همین  بر  افزودند:  داشت،  خواهد  عکس  نتیجه 
امریکایی ها در این انتخابات سکوت کرده اند اما عوامل و 
اجرای  مشغول  مختلف  روش های  به  آن ها  ریزه خواران 

ترفندی جدید هستند.
ایشان در تشریح این ترفند جدید گفتند: بدخواهان ملت 
ایران برای این انتخابات، به ایجاد »دو قطبی های دروغین« 

روی آورده اند تا القای وجود دو دستگی در مردم، بکنند.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به این که طبیعت انتخابات، 
همچون هر مسابقه ای، شور و نشاط و برتری و عدم برتری 
است، خاطرنشان کردند: این برتری یا عدم برتری در انتخابات 
به معنای دو قطبی شدن ملت و ایجاد دو دستگی در جامعه 
و دشمنی و عناد مردم با یکدیگر نیست و القای وجود این دو 

قطبی در ایران، دروغ است.
حضرت آیت الله خامنه ای، دو قطبی واقعی در ایران را دو 
قطبی میان »وفاداران به انقلاب اسلامی و اصول امام )ره(« 
و »جبهه استکبار و همفکران آن« خواندند و افزودند: البته 
در این دو قطبی، قاطبه ملت ایران، »انقلابی و علاقه مند به 

انقلاب و وفادار به امام )ره( و تفکر و اصول ایشان« هستند.
ایشان گفتند: منشأ اصلی دو قطبی سازی های دروغین، 
در خارج از کشور است اما متأسفانه برخی اوقات در داخل 
نیز تکرار می شود. رهبر انقلاب اسلامی، دو قطبیِ »مجلس 
دولتی« و »مجلس ضد دولتی« را یکی از دو قطبی های 
دروغین در فضای انتخاباتی برشمردند و افزودند: طراحان این 
دو قطبی تلاش دارند تا اینگونه القا کنند که بخشی از مردم 
ایران طرفدار مجلس دولتی هستند و بخش دیگر، مخالف 
مجلس دولتی، در حالی که ملت ایران نه مجلس دولتی می 

خواهد و نه مجلس ضد دولتی.
حضرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: ملت ایران 
مجلسی می خواهد که »متدین«، »متعهد«، »شجاع«، 
»فریب نخور«، »مقاوم در مقابل زیاده خواهی ها و طمع 
ملی«،  استقلال  و  عزت  »مدافع  استکبار«،  های  ورزی 
»علاقمند واقعی به پیشرفت کشور«، »معتقد به حرکت 
علمی استعدادهای جوان«، »معتقد به اقتصاد درون زا«، 
»آشنا با درد مردم« و »مصمم به حل مشکلات مردم« باشد 

و مرعوب امریکا نشود و به وظایف قانونی خود عمل کند.
ایشان افزودند: آحاد ملت ایران به دنبال چنین مجلسی 
هستند و نه مجلس طرفدار فلان شخص یا فلان شخص 
دیگر. رهبر انقلاب اسلامی سپس به طراحی های امریکا 

برای بعد از برجام اشاره و خاطرنشان کردند: امریکاییها بعد از 
برجام، طرحی برای ایران و طرحی هم برای منطقه داشتند 
که همچنان پیگیر آنها هستند زیرا به خوبی می دانند که 
کدام کشور در مقابل اهداف پلید آنها در منطقه، محکم 

ایستاده است.
تکرارادبیات »تندرو- میانه رو« 
هدف دشمن راتأمین می کند

حضرت آیت الله خامنه ای، استفاده از نفوذی ها را راهکار 
امریکاییها برای طراحی خود در ایران دانستند و گفتند: از 
هنگامی که موضوع نفوذ و لزوم هوشیاری در قبال نفوذی 
ها مطرح شد، عده ای در داخل بر آشفته شده اند که چرا 
دائماً حرف از نفوذ زده می شود اما این برآشفتگی بیجا و 

بی مورد است.
ایشان تأکید کردند: موضوع نفوذ و نفوذی واقعی است اما 
گاهی اوقات فرد نفوذی خودش هم متوجه نیست که در چه 

مسیری قرار گرفته است.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به سخنان امامِ هوشیار و 
مجرّب مبنی بر اینکه گاهی اوقات سخن دشمن با چند 
واسطه از زبان افراد موجه شنیده می شود، افزودند: این فردِ 
موجه، نه پولی گرفته و نه تعهدی داده است اما بدون آنکه 
بداند، سخن دشمن را تکرار می کند و در واقع به نوعی زمینه 

ساز نفوذ شده است.
حضرت آیت الله خامنه ای به نمونه هایی از نفوذی 
هایی که احیاناً خودشان هم متوجه نبوده اند، اشاره کردند 
و گفتند: در سالهای گذشته در صحن علنی مجلس، یکی 
از نمایندگان، با تکرار حرف دشمن، نظام اسلامی را متهم 

به دروغگویی کرد.
رهبر انقلاب در اشاره به نمونه ای دیگر افزودند: در دورانی 
که هیأت مذاکره کننده هسته ای کشورمان، مشغول مذاکره 
سخت و در واقع مبارزه با طرف مقابل بود و رئیس جمهور 
محترم فعلی نیز، رئیس هیأت مذاکره کننده بود، عده ای 
طرحی سه فوریتی را به مجلس آوردند که تأیید حرف طرف 
مقابل ما در مذاکرات بود و رئیس جمهور محترم فعلی در آن 
زمان از این طرح گلایه کرد و گفت این طرح به نفع دشمن 
است. رهبر انقلاب اسلامی، همه مردم به ویژه مسئولان و 
سیاسیون را به هوشیاری آگاهانه در مقابل نفوذ دشمن 
فراخواندند و خاطرنشان کردند: لازمه مراقبت این است که 
اگر دشمن با هدف ایجاد دودستگی در مردم، از فلان گروه 
یا فرد تعریف می کند، بی درنگ ابراز بیزاری و در مقابل او 

موضع گیری شود.
حضرت آیت الله خامنه ای با یادآوری سخنان امام )ره( 
مبنی بر اینکه »اگر دشمن از شما تعریف کرد، در رفتار و 
کارهای خود تردید کنید«، افزودند: این سخن، »دستورالعمل 
انقلاب« است، بنابراین باید در مقابل تعریف بیگانه، سریع 

موضع گیری کرد و دچار غفلت نشد.
ایشان تأکید کردند: لازمه اداره کشوری با این وسعت و 
پیش بردن امور مردمی به این بزرگی و رشادت، »هوشیاری، 

چشم باز و عزم راسخ« در مقابل دشمن است.
به  همچنین  را  سیاسیون  و  مسئولان  انقلاب،  رهبر 
پرهیز از تکرار ادبیات سیاسی دشمن، بویژه استفاده از تعبیر 
»تندرو« و »میانه رو« توصیه کردند و افزودند: از ابتدای 
پیروزی انقلاب اسلامی، بدخواهان این تعبیر را بکار بردند و 
منظور آنها از تندرو کسانی است که نسبت به انقلاب اسلامی 
و تفکر و اصول امام پایبندتر و مصمم تر هستند و مقصود آنها 
از میانه رو کسانی هستند که در مقابل بیگانگان، تسلیم و 

سازش پذیرتر هستند.
حضرت آیت الله خامنه ای گفتند: کسانی که در داخل 
این تعابیر را بکار می برند باید معارف اسلامی را به دقت 
مطالعه کنند زیرا در اسلام، چنین تقسیم بندی وجود ندارد 

و میانه و وسط، به معنای »راه مستقیم« است، بنابراین در 
مقابل راه میانه، تندروی قرار ندارد بلکه منحرفین از صراط 

مستقیم قرار دارند.
ایشان افزودند: در مسیر مستقیم ممکن است عده ای 

تندتر بروند و عده ای هم کندتر که این اشکالی ندارد.
ادبیات  در  کردند:  خاطرنشان  اسلامی  انقلاب  رهبر 
سیاسی بیگانه، به داعش نیز تندرو می گویند در حالیکه 

داعش منحرف از اسلام، قرآن و صراط مستقیم است.
حضرت آیت الله خامنه ای در جمع بندی این بخش از 
سخنان خود گفتند: کسانی که در بیرون مرزها تعبیر تندرو 
را بکار می برند، مقصودشان جریان وفادار به انقلاب و حزب 
اللهی ها است، بنابراین در داخل باید مراقبت شود که با تکرار 

این تعابیر، هدف دشمن تأمین نشود.
ایشان با اشاره به اعتراف امریکاییها مبنی بر اینکه در 
ایران هیچ میانه رویی وجود ندارد تأکید کردند: قاطبه ملت 
ایران طرفدار انقلاب هستند و بر انقلاب پافشاری می کنند، 
البته ممکن است برخی اوقات اشتباه و لغزش هم باشد اما 

هیچیک از ملت ایران طرفدار وابستگی به آنها نیست.
رهبر انقلاب اسلامی به اهمیت چگونگی »انتخاب« نیز 
اشاره کردند و خطاب به مردم گفتند: نتیجه هرگونه انتخاب 
شما در این انتخابات اعم از انتخاب خوب و یا بد به خودِ 
شما باز خواهد گشت، بنابراین سعی شود که انتخاب درستی 

انجام گیرد.
حضرت آیت الله خامنه ای، رضایت یا نارضایتی خداوند 
متعال را یکی دیگر از نتایج چگونگی انتخاب برشمردند و 
افزودند: تلاش شود تا انتخاب با دقت و بصیرت و با شناخت 

درست، انجام شود.
ایشان تأکید کردند: برای انتخاب نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی و خبرگان حتماً از تدین، تعهد، وفاداری به 
انقلاب، ایستادگی در راه انقلاب، مرعوب نشدن در مقابل 
دشمن و عزم و شجاعت داوطلبان مطمئن شوید و سپس 

رأی دهید.
رهبر انقلاب اسلامی خاطرنشان کردند: اگر برخی افراد 
را هم نمی شناسید نگویید که رأی نمی دهم بلکه باید با 
افرادی که نسبت به دین، تعهد و بصیرت آنها اطمینان دارید، 

مشورت کنید. 
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه در این مسیر، 
راه، هدف و وظیفه و تکلیف روشن است، افزودند: اگر این 
کار بزرگ درست انجام شود، قطعاً در آن صورت، خداوند 
یاری خواهد کرد و نتیجه انتخابات هرچه که باشد، به نفع 

کشور خواهد بود.
ایشان گفتند: اعتقاد راسخ دارم که با وجود همه تلاشهای 
بدخواهان، خداوند پیروزی نهایی را برای ملت ایران مقدر 
فرموده است و به فضل الهی دشمن نخواهد توانست به این 

انقلاب و نظام اسلامی ضربه ای وارد کند.
رهبر انقلاب اسلامی در بخش دیگری از سخنان خود با 
تجلیل از ایمان، صداقت و وفاداری و ایستادگی مردم نجف 
آباد در مسیر انقلاب اسلامی گفتند: مردم نجف آباد، در دوران 
نهضت اسلامی شور و شعور و فهم بالای خود را در حمایت 
از مبارزه نشان دادند و بعد از پیروزی انقلاب اسلامی نیز در 
مقاطع مختلف بویژه دوران دفاع مقدس بار دیگر رشادت، 

غیوری، ایستادگی و کارآمدی خود را به نمایش گذاشتند.
پیش از بیانات رهبر انقلاب اسلامی، حجت الاسلام و 
المسلمین حسناتی امام جمعه نجف آباد با اشاره به رشادت 
ها و حماسه های مردم شهیدپرور این شهر در دوران پیروزی 
انقلاب اسلامی و دفاع مقدس و تقدیم بیش از 2500 شهید، 
گفت: مردم باوفای نجف آباد بر عهد و پیمانی که با اسلام و 
قرآن و با امام )ره( و رهبر فرزانه انقلاب بسته اند، تأکید دارند 

و تا آخرین قطره خون بر این عهد خواهند ماند.

رهبر معظم انقلاب در دیدار مردم نجف آباد:

دوقطبی مجلسِ »دولتی- ضددولتی« دروغین است
اخبار

حسن بختیاری زاده



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,451,000یک مثقال طلا

1,027,500یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,070,000سکه بهار آزاد ی

10,110,000سکه امامی

5,100,000نیم سکه

2,720,000ربع  سکه

1,870,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20635,000,000 تیپ 5

 206SD36,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,000,000سایپا 111

SE 132 19,800,000سایپا

SE 141 19,680,000سایپا

 19,000,000سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

 MVM X3365,000,000 جد ید اتومات

530 MVM37,500,000 

معاون وزیر نیرو اعلام کرد؛

زنگ خطر نابودی ذخایر آب

معاون وزیر نیرو با تاکید بر اینکه فرونشست زمین در اثر برداشت های بی رویه در کل کشور 
قابل مشاهده است، گفت: بسیاری از تالاب ها و رودخانه ها خشک شده است. 

علیرضا دائمی با تاکید بر کاهش منابع آب های زیرزمینی تجدیدشونده به 88 میلیارد متر 
مکعب گفت: خشکسالی ها آب های زیرزمینی تجدیدشونده ایران را از 124 به 88 میلیارد 
مترمکعب کاهش داده است. معاون وزیر نیرو با اشاره به این موضوع که کشور با این حجم 
سفره های آب زیرزمینی در تنش آبی قرار دارد، برداشت بی رویه از سفره های آب زیرزمینی 
را مورد اشاره قرار داد و تصریح کرد: با توجه به کمبود های موجود در بحث آب بخش 
کشاورزی، کاهش زمینه اشتغال و کمبود آب شرب روستایی هم اکنون فقط در چند نقطه 

به ویژه تهران جمع شده که این روند بسیار خطرناک است.
دائمی میزان کل بارندگی ها را در سال آبی جاری 141 میلی متر اعلام کرد و افزود: مقدار 
بارندگی ها در بلندمدت 15 ساله 219 میلی متر و در بلندمدت 8 ساله 204 میلی متر بوده و 

بارندگی های امسال نشان دهنده یک درصد کاهش نسبت به بلندمدت است.
وی فرونشست زمین را در همه جای کشور قابل مشاهده دانست و گفت: اکثر رودخانه ها 
و تالاب های کشور خشک شده و رودخانه های بزرگی مانند کارون که 200 متر مکعب در 
ثانیه آب از آن می گذرد نیز با آلودگی مواجه شده است. برداشت غیرمجاز و افزایش هجوم در 

منابع آبی سبب در معرض تهدید قرار گرفتن پهنه سرزمین شده است.
معاون توسعه و برنامه ریزی وزارت نیرو با بیان اینکه بهره برداری درست از آب در اولویت 
برنامه های وزارت نیرو قرار دارد و سدسازی و توسعه تجهیزات اولویت آن نیست، اظهارداشت: 
سمت گیری برنامه های بهره وری، اصلاح ساختار اقتصادی و افزایش تاب آوری منابع 
آبی اهداف کلان وزارت نیرو محسوب می شوند.   دائمی با اشاره به جدا نبودن اقتصاد 
مقاومتی از برنامه ششم توسعه افزود: ساماندهی طرح های مرزی، افزایش حفاظت و تعادل 
بخشی آب های زیرزمینی و توجه به 650 طرح نیمه کاره وزارت نیرو در بخش آب از دیگر 

برنامه ریزی های تعیین شده در برنامه ششم توسعه است.

رییس اتحادیه فروشندگان آجیل و خشکبار عنوان کرد؛

واگذاری غرفه های نمایشگاه بهاره 
به وانت های آجیل فروش!

نمایشگاه بهاره امسال با وجود مخالفت اصناف و معاون بازرگانی وزیر صنعت، معدن و 
تجارت از تاریخ 12 تا 21 اسفندماه در مصلای تهران، حکیمیه تهرانپارس، بوستان ولایت، 
پارک ارم و فرهنگسرای خاوران برگزار می شود اما به گفته رییس اتحادیه فروشندگان 
آجیل و خشکبار، برخی غرفه های این نمایشگاه به افراد بدون مجوز و وانت های سیار 

آجیل فروش واگذار شده است!
 مصطفی احمدی گفت: در نمایشگاه بهاره امسال واحد های صنفی ما که به صورت قانونی 
فعالیت می کنند و مجوز دارند فقط در پارک ارم و حکیمیه تهران پارس غرفه خواهند 
داشت و در سه نقطه دیگر که قرار است نمایشگاه بهاره برگزار شود از واحد های صنفی این 
اتحادیه کسی نمی تواند حضور داشته باشد، چون ظاهرا این غرفه ها قبل از اعلام به اتحادیه 

به افراد دیگری واگذار شده اند.
وی افزود: واگذاری این غرفه ها به کسانی صورت گرفته که تولید کننده و توزیع کننده 
نیستند و اکثر آنها وانت های سیاری هستند که در خیابان ها یا برخی مناطق اقدام به فروش 

آجیل و خشکبار می کنند که این کار کاملا غیرقانونی است.
احمدی ادامه داد: غرفه ها به این افراد با قیمت گزافی واگذار شده و این در حالی است 
که هر روز باید پاسخگوی کسانی باشیم که در واقع مسئولان برگزاری نمایشگاه بهاره در 
این مناطق هستند و از بنده درخواست می کنند که روی اقلام غرفه های واگذار شده 
توسط آنها نیز قیمت گذاری اتحادیه صورت گیرد تا بتوانند عنوان کنند که این واحدها 

قیمت گذاری رسمی اتحادیه را دارند.
برگزاری نمایشگاه بهاره موجب تنظیم بازار نمی شود

رییس اتحادیه فروشندگان آجیل و خشکبار تاکید کرد: یک عده بنا به منافع شخصی 
و عده ای دیگر نیز به دلیل دلسوزی و با هدف تنظیم بازار موافق برگزاری نمایشگاه بهاره 
بودند که در نهایت با مخالفت اصناف و برخی مسئولان این نمایشگاه برگزار می شود و 
این در حالی است که برگزاری نمایشگاه بهاره به هیچ عنوان موجب تنظیم بازار نمی شود.

به اعتقاد وی، یکی از مهم ترین راهکارها در زمینه تنظیم بازار بحث فروش فوق العاده 
در واحدهای صنفی است که ما نیز بتوانیم بر روند قیمت گذاری آنها نظارت کنیم، چون 
طبیعی است که واحد های صنفی که اقدام به فروش فوق العاده می کنند و در ایام پرترافیک 
سال که اسفند  ماه است فروش شان افزایش می یابد همانند همه ایام سال اجناس با کیفیت 
به مشتریان خود تحویل می دهند، چون می دانند که مشتریان در صورت ارائه ی جنس 

بی کیفیت در بقیه ایام سال به آنجا مراجعه نخواهند کرد.
احمدی ادامه داد: این در حالی است که کسانی که به صورت موقت و سیار در این حوزه 
فعالیت می کنند هر نوع جنسی ارائه می کنند چون فقط می خواهند در این ایام به سود 

خود برسند.
وی با تاکید بر اینکه با برگزاری نمایشگاه بهاره مخالف هستیم، گفت: اعضای ما حدود 
11 ماه گرفتار رکود بودند و در این ایام می خواستند کالاهای خود را به فروش برسانند که 

با برگزاری نمایشگاه بهاره این اتفاق رخ نخواهد داد.
رییس اتحادیه فروشندگان آجیل و خشکبار در عین حال بیان کرد: در این ایام شاهدیم 
که هر واحدی در کنار فروش اقلام خود، آجیل و خشکبار هم می فروشند که درباره این 

موضوع بارها هشدار داده و گوشزد کرده ایم ولی همچنان با این مشکل مواجه هستیم.

رییس اتحادیه تهیه و توزیع گوشت گاوی استان تهران؛

فراوانی دام و ثبات قیمت گوشت گاو

رییس اتحادیه تهیه و توزیع گوشت گاوی استان تهران از فراوانی دام سنگین و ثبات 
قیمت آن خبر داد و گفت: با همکاری وزات صنعت، معدن و تجارت، اتاق اصناف و تعزیرات، 
ان شاءلله در سال آینده همه واحدهایی که بدون مجوز فعالیت می کنند را ساماندهی و 

پروانه دار خواهیم کرد. 
علی خندان روی جوان اظهار کرد: قیمت گوشت گوساله حدود هفت ماهی است که 

افزایش قیمت نداشته است و این روند تا پایان سال جاری ادامه خواهد داشت.
 وی افزود: با توجه به اینکه در اسفند ماه معمولا تقاضا برای برخی اقلام از جمله گوشت 
قرمز افزایش می یابد، هیچ مشکل یا کمبودی در این زمینه نخواهیم داشت و مردم نیز 
نباید با این تصور که قیمت ها افزایش می یابد اقدام به خرید بیش از نیاز خود برای عید 

نوروز کنند. 
خندان روی در عین حال بیان کرد: به دلیل وجود دام فراوان و عدم صادرات دام زنده در 

این بخش با کمبود مواجه نیستیم و نگرانی در این زمینه وجود ندارد. 
رییس اتحادیه تهیه و توزیع گوشت گاوی استان تهران همچنین با بیان اینکه در حال 
حاضر هر کیلوگرم گوشت گوساله مخلوط 32 هزار تومان است، در پاسخ به این سوال که 
در برخی مغازه شاهد فروش گوشت به قیمت بالاتری هستیم، گفت: در برخی مغازه های 
بالای شهر، گوشت صاف بدون چربی و درجه یک را بعضا تا 38 هزارتومان نیز به فروش 
می رسانند چون چربی این گوشت کاملا خارج شده و گوشت صاف و درجه یک محسوب 

می شود و متقاضیان خاص خود را نیز دارد. 
خندان روی همچنین عنوان کرد:  در صنف ما برخی افراد هستند که مغازه ای را به مدت 
یکسال اجاره و اقدام به فروش و عرضه گوشت می کنند که در نظر داریم این واحدها را 

نیز ساماندهی کنیم.

علی ربیعی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از توزیع 
بسته امنیت غذایی پس از انتخابات هفتم اسفندماه به 

خانواده هایی که دچار فقر تغذیه ای هستند، خبر داد.
نشست  حاشیه  در  ربیعی  ایرنا،  خبرنگار  گزارش  به 
تخصصی رفاه و توانمند سازی که در محل سالن اجلاس 
برگزار شد، افزود: سیاست های رفاهی نه صدقه ای و نه 
جبرانی است، بلکه این سیاست ها باید مبتنی بر اجرای 

سیاست های حمایتی و توانمندسازی باشد.
به گفته وی، توسعه فقط ساخت آسمانخراش کارخانه های 
بزرگ و دودکش های بزرگ نیست. توسعه رنگین تر شدن 
سفره های مردم و نشاندن خنده بر چهره کودکان در 

دورترین مناطق مرزی نیز است.
به گفته وزیر کار، آنچه بر زندگی مردم تاثیر دارد اتخاذ 
سیاست های رفاهی دولت در جهت توانمند سازی مردم 

است.
ربیعی گفت: دیدگاهی مبتنی بر اینکه قایقی حرکت 
می کند و عده ای در آن غرق شوند، دیگر نظریه ای پذیرفته 
شده در توسعه نیست .حتی این گونه نیست که عده ای در 
قایق بنشینند و عده ای دیگر آنان را بکشند، این نظریه هم 

مورد وثوق نظریه پردازان توسعه نیست.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه همه باید 
تلاش کنیم سیاست های رفاهی را اجرا کنیم، به دو دوره 
اجرای سیاست های رفاهی در کشور اشاره کرد و گفت: دهه 
1350 قیمت نفت در کشور افزایش یافت و بار دیگر این 
افزایش قیمت را در دهه 1380 شاهد بودیم. در دهه 1380 
از این افزایش قیمت نفت چیزی حاصل مردم نشد. برنامه های 
رفاهی که بر مبنای افزایش قیمت نفت تنظیم شود، راه به 
جایی نمی برد .در چنین برنامه هایی از سیاست های رفاهی، 

عدالت و زدودن فقر و نابرابری خبری نیست.
ربیعی معتقد است، برنامه پنجساله ششم توسعه کشور 
بر مبنای عقلانیت و سخت کوشی و در زمان پایین بودن 

قیمت نفت و گاز در بازارهای جهانی تنظیم شده است.
1.2 میلیون شغل در کشور ایجاد شد

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با یادآوری اینکه در یک 
دوره با بالاترین درآمدهای نفتی اشتغالی در کشور ایجاد 
نشد،گفت: دولت یازدهم علیرغم مشکلات عدیده اقتصادی 
و کاهش قیمت نفت توانست در مدت دو سال یک میلیون 
و 200 هزار شغل در کشور ایجاد کند و در شرایطی که سال 

1394 بدترین سال اقتصادی را پشت سر گذاشتیم.
در دوران  ها  و خروجی  ها  ورودی  مقایسه  افزود:  وی 
بالابودن قیمت نفت نشان می دهد چگونه درباره درآمدهای 
نفتی اهمال شد. ورودی درآمد بالا در اقتصاد ، خروجی جز 

عمیق تر شدن نابرابری ها و توسعه فساد نداشت.
ربیعی بیان داشت: در دولت یازدهم گونه های مختلف 
فقر شناسایی می شود. حدود 11میلیون نفر در این دولت 
توانستند بیمه درمانی شوند که بیش از 90درصد از آنان 

کارگران غیر رسمی بودند.

ربیعی با تاکید بر اینکه باید در سیاست های رفاهی کشور 
انسجام داشته باشیم، تصریح کرد: در بیمه فراگیر هر فردی 
بازنشستگی است که دارای سطوح  دارای یک دفترچه 
متفاوت است. بیمه تکمیلی هم می تواند با توجه به تمکن 

افراد، آنان را تحت پوشش قرار دهد.
وی یکی دیگر از محورهای برنامه ششم توسعه در خصوص 
رفاه اجتماعی را در نظر گرفتن 40 درصد حداقل دستمزد 
برای معلولانی که نمی توانند به هیچ عنوان مسئولیت کاری 

را به دلیل معلولیت بر عهده بگیرند، عنوان کرد.
حقوق بازنشستگان کشوری

 پلکانی اضافه می شود
علی ربیعی وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی که چندی 
پیش خبر خوب افزایش حقوق را به بازنشستگان کشوری 
داده بود، اعلام کرد حقوق این افراد از سال آینده به شکل 
پلکانی افزایش می یابد. طراحی های لازم برای این امر انجام 

شده است.
وی در ادامه این نشست در جمع خبرنگاران درباره شایعه 
حذف 15 میلیون نفر از یارانه بگیران گفت: این موضوع 
برای  انتخابات  به  نزدیک  روزهای  در  که  است  شایعه 
بهره برداری های سیاسی مطرح می شود و کوچکترین 

سندی در دولت بر مبنای چنین موضوعی وجود ندارد.
وی تعداد افرادی که باید تا پایان سال جاری از دریافت 
یارانه نقدی حذف می شدند را 6 میلیون بر اساس مصوبه 
مجلس ذکر کرد و گفت: به دلیل اینکه وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی به بانک اطلاعات کاملی در خصوص وضعیت 

اقتصادی این افراد دسترسی نداشت ، نصف این تعداد را 
حذف کرد.

وی گفت، در سال جاری یک میلیون و 100 هزار کودک 
به تعداد دریافت کنندگان یارانه نقدی کشور اضافه شد.

ربیعی تاکید کرد، با وجود کاهش قیمت نفت، پرداخت 
یارانه نقدی در دولت یازدهم همچنان ادامه دارد و شایعه 
حذف 15 میلیون نفر از دریافت یارانه نقدی فقط یک 
تبلیغ غیر اخلاقی از سوی برخی از افراد است. وزیرتعاون، 
کار و رفاه اجتماعی درباره مسکن اجتماعی گفت: از دیگر 
اقدام های دولت یازدهم ایجاد مسکن اجتماعی است که 
وزارتخانه های تعاون، کار و رفاه اجتماعی به همراه وزارت 

مسکن و شهرسازی این مهم را پیگیری می کنند.
ربیعی یکی دیگر از برنامه های ششم توسعه را پیگیری 
سیاست های رفاهی از سوی نهادهای مدنی در کشور نظیر 
دهیاری ها و یا سازمان های غیردولتی ذکر کرد و گفت: 
طرح خوشه بندی مشاغل از مواردی است که در برنامه 
ششم توسعه پیگیری خواهد شد.در این طرح مشاغل 
خرد و کوچک به شکل زنجیره در مناطق روستایی کشور 
با توجه به قابلیت های اقتصادی و اجتماعی این مناطق 

تنظیم می شود.
وی ضمن اشاره به توزیع بسته امنیت غذایی از هفته آینده 
و اینکه در برنامه ششم توسعه این بسته به شکل هدفمندتر 
توزیع می شود، گفت: به غیر از زدودن فقر غذایی باید در 
جهت فقر آموزشی اقدام کنیم. هم اکنون 9میلیون نفر در 

کشور بیسواد مطلق هستند.

طی سالهای گذشته به طور دائم اخباری جعلی مبنی بر برنده شدن در قرعه کشی ها 
منتشر شده و عده ای با جعل عنوان اپراتورهای تلفن همراه از مردم کلاهبرداری می کنند. 

به گزارش خبرنگار ایسنا، این کلاهبرداران با جلب اعتماد مردم و جذب طعمه های خود، 
باعث می شوند تمایلات و گرایش هایی مثل کنجکاوی یا طمع افراد تحریک شده و اطلاعات 
حساسی مانند اطلاعات کارت های بانکی، رمزهای عبور و اطلاعات خصوصی در اختیار 

کلاهبرداران قرار گرفته و مورد سوء استفاده قرار گیرند. 
به عنوان مثال در یکی از موارد، کلاهبرداران با فردی تماس گرفته و گفته اند شما در یک 
برنامه رادیویی برنده مسابقه یکی از اپراتورها شده اید و برای دریافت جایزه، او را تا پای دستگاه 
خودپرداز کشانده و از وی اخاذی کرده اند! اما چه کار کنیم در دام این کلاهبردارها نیفتیم؟ 
اپراتورهایی مثل همراه اول و ایرانسل طرح های جایزه دار و تشویقی خود را از طریق سایت 
رسمی و تبلیغات عمومی اعلام می کنند. با این اوصاف اگر کسی با شما تماس گرفت و گفت 
شما برنده مسابقه همراه اول یا ایرانسل شدید و باید همین حالا برای دریافت جایزه خود فلان 

مبلغ را واریز کنید، مطمئن باشید در دام یکی از کلاهبرداران گرفتار شده اید. 
اما چگونه باید تشخیص دهیم که تماس از طرف اپراتور است یا کلاهبردار؟ نکته مهم این 

است که اپراتورها اسامی برندگان خود را به صورت رسمی و از کانالهای رسمی خود اعلام 
می کنند. شما اگر برنده مسابقه ای در همراه اول شوید، اول اینکه از اپراتور اول یا دوم با شما 
تماس می گیرند، نه از خط موبایل آن هم خطی متعلق به اپراتوری به غیر از اپراتور مربوطه. 
دیگر اینکه اسم برندگان در پورتال رسمی اپراتورها درج می شود. بر همین اساس اگر فردی 
با شماره ناشناس با شما تماس گرفت و خود را نماینده اپراتور تلفن همراه معرفی کرد، حتما 

در صحت ادعای او شک کنید. 
نکته مهم دیگر این است که هیچ اپراتوری از برنده طرح خود شماره حساب، موجودی و 
رمز دوم نمی خواهد، بلکه جایزه به صورت حضوری و در یک مراسم رسمی اعطا می شود. 
با توجه به این موارد و با وجود کلاهبردارانی که هم از برند اپراتورها و هم از اعتماد مردم 
سوء استفاده می کنند، افزایش آگاهی و اطلاعات مشترکین ضروری است. برای جلوگیری 
از ایجاد چنین مواردی به اطلاع رسانی سازمانها از طریق پیامک، تبلیغات و پورتال رسمی 
آنها توجه کنید تا اگر به مواردی غیر از آنها و یا به کلاهبردارها برخوردید، خود را در برابر 

آنها ایمن کنید. 
البته این جعل عنوانها تنها به اپراتورهای تلفن همراه هم محدود نمی شود و در این زمینه 
تاکنون وزارتخانه ها، شرکتها و سازمانهای مختلفی هشدار داده اند. به عنوان مثال چندی پیش 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات هم نسبت به ارسال پیامک های سودجویانه ای که در آنها از 

نام وزارت ارتباطات سوءاستفاده می شود، هشدار داده بود. 
محمود واعظی در این باره اعلام کرده بود: »متاسفانه برخی افراد سودجو با سوءاستفاده از 
نام وزارت ارتباطات و ارسال پیامک به کاربران اعلام می کنند که آنها در مسابقه یا قرعه کشی 
این وزارت برنده شده و با دریافت رمز کارت بانکی کاربران اقدام به برداشت و خالی کردن 

حساب مشترک می کنند. 
لازم است دوباره تاکید کنم که این گونه پیامک ها هیچگونه ارتباطی به وزارت ارتباطات و 

فناوری اطلاعات نداشته و صرفاً کلاهبرداری است.« 
شرکت مخابرات نیز در این زمینه چندی پیش هشداری منتشر کرده و اعلام کرده بود:»به 
تازگی مشاهده شده است که افراد سودجو تحت عناوین و مناسبتهای مختلف با ارسال 
پیامک با مضمون برنده شدن جایزه نقدی و یا غیرنقدی نسبت به اخاذی از شهروندان اقدم 
می کنند. مخابرات از مشترکان درخواست کرده است که برای اطمینان از هرگونه اطلاع 
رسانی )پیامکی( به آدرس الکترونیکی www.tct.ir مراجعه و نسبت به پیامک دریافت شده 
اطمینان حاصل کنند.اطلاع رسانی از سوی شرکت مخابرات استان تهران از طریق سایت 

و درج در مطبوعات و یا صدا و سیمای جمهوری اسلامی به شهروندان انجام می شود.« 

ربیعی: حذف ۱۵میلیون یارانه بگیر شایعه انتخاباتی است

گول نخورید! شما برنده هیچ جایزه ای نشده اید 

طرح کارت اعتباری خرید کالا از سوی تولیدکنندگان 
بانک  اما روز سه شنبه رییس کل  اعلام شد  منتفی 
مرکزی گفت که این طرح منتفی نشده و به دنبال 
اجرای آن هستیم که در این میان به نظر می رسد 
تغییرات اساسی در روند اجرای طرح و تاخیر در آن، 
تولیدکنندگان را کلافه کرده و در حالی که گفته می شد 
جامعه هدف این طرح تمامی افراد دارای درآمد ثابت 

است، اما این موضوع نیز تغییر کرده است.
با هدف  را  اعتباری خرید کالا   دولت طرح کارت 
تحریک تقاضا در بازار لوازم خانگی که تولیدکنندگان آن 
در یک سال اخیر با رکود شدیدی مواجه شده اند، اعلام 

کرد و وعده اجرای آن را به مردم و تولیدکنندگان داد.
اجرای این طرح تا حدی به تاخیر افتاد که صدای 
تولیدکنندگان درآمد و از تاثیر این طرح بر بازار ناامید 
شدند و اخیرا رییس انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی 

این طرح را شکست خورده و منتفی اعلام کرد.
بر اساس آنچه در مراحل مختلف طرح شنیده می شد، 
در ابتدا قرار بود کارت های اعتباری تا سقف 10 میلیون 
تومان با نرخ سود 12 درصد و در 18 تا 24 قسط در 
مرحله اول به حقوق بگیران و مستمری بگیران سازمان ها 

و در مرحله بعدی در بین عموم مردم توزیع شود.
اما مدتی نگذشت که بانک مرکزی این طرح را که 
به عنوان کارت اعتباری خرید کالای ایرانی شناخته 
شدن  اضافه  از  و  کرد  تغییراتی  دستخوش  می شد، 
برندهای خارجی با نرخ سود 21 درصد به این طرح خبر 
داد که پس از اعتراض تولیدکنندگان و شایعاتی مبنی بر 
احتمال انصراف آن ها از طرح، بانک مرکزی اعلام کرد که 
ریالی از منابع بانک مرکزی صرف خرید کالای خارجی 
نمی شود و این تسهیلات برای کالای خارجی تنها از 
هزینه  در صورت صلاحدید خودشان  بانک ها  منابع 

خواهد شد.
تولیدکنندگان که به این شرایط نیز رضایت داده بودند، 
خواستار اجرای سریع تر طرح برای فرار از عواقب انتظار 
برای آن شدند اما بانک مرکزی پس از مدتی تاخیر، بار 
دیگر اعلام کرد که تعداد اقساط 12 ماه خواهد بود که به 
این ترتیب رقم هر قسط برای افرادی که به عنوان جامعه 

هدف این طرح شناخته می شدند، بسیار بالا بود.
اما تغییرات بانک مرکزی در طرحی که اولین بار در 
اواخر مهرماه اعلام شد، به همین موضوعات خلاصه 

نشد و در نهایت سقف کارت های اعتباری نیز به شش 
میلیون تومان تقلیل یافت تا تولیدکنندگان پس از همه 
این اتفاقات، طرح را شکست خورده بدانند و مدعی شوند 

که این کارت به دست مردم نمی رسد.
انجمن  سخنگوی  غزنوی  حمیدرضا  ابتدا  در 
تولیدکنندگان لوازم خانگی - با تاکید براینکه تاکنون 
حتی یک نفر برای خرید با کارت اعتباری به هیچ یک از 
فروشگاه های برندهای مختلف تولید داخل مراجعه نکرده 
است، گفت: از ابتدای این طرح که تغییرات در آن آغاز 
شد ما گفتیم که این کار اشتباه است و طرح به مشکل 
می خورد، الان هم می بینیم که کسی از طرح استقبال 

نمی کند.
وی افزود: این طرح قطعا شکست خورده و کارنامه 
سیاهی برای برنامه خروج از رکود است و مطمئن باشید 

که این کارت به دست مردم نمی رسد.
البته نکته جالب در مسیر اجرای این طرح، سکوت 
کامل وزارت صنعت، معدن و تجارت در ارائه هرگونه 
جزئیاتی از این طرح بود که از ابتدا با ارجاع دادن این 

موضوع به بانک مرکزی، خود را از قضیه کنار کشید و 
حتی مباحثی مطرح بود که به مسئولان این حوزه در 
وزارت صنعت گفته شده که از انجام مصاحبه خودداری 

کنند.
این در حالی است که در مورد خودرو، وزارت صنعت، 

معدن و تجارت بیش از لوازم خانگی پیگیر کار بود.
البته در هفته گذشته محمدرضا نعمت زاده  وزیر 
تجارت  در حاشیه جلسه شورای  و  صنعت، معدن 
به  پاسخ  در  خصوصی  بخش  و  دولت  گفت وگوی 
خبرنگاران گفته بود که بانک مرکزی در اجرای این طرح 
احتیاط می کند و اینکه این طرح در حال حاضر به دو 
کارت اعتباری ملی با توزیع گسترده و کارت اعتباری 

کارمندان تقسیم می شود.
از  این را هم گفته بود که اکنون نوع دیگری  وی 
کارت ها میان کارمندان دولت توزیع و لیست کارمندان 
به بانک مرکزی ارسال شده است و بانک مرکزی پس از 

بررسی های لازم آن را عملیاتی خواهد کرد.
نعمت زاده،  برخلاف سخنان  این درحالی است که 

محمدرضا دیانی - رییس انجمن تولیدکنندگان لوازم 
خانگی - از منتفی شدن این طرح به ایسنا خبر داد و 
گفت: صدور کارت  اعتباری خرید لوازم خانگی رسما 
منتفی شده و امکان اجرای آن نیست؛ لذا خریداران 

منتظر صدور این کارت ها برای خرید نباشند.
به گفته وی، علی رغم قولی که دولت و بانک مرکزی 
داده بود، کارت های اعتباری صادر نشد و این موضوع 
ضربه بزرگی به صنعت لوازم خانگی زد؛ چون ضمن 
رکودی که در بازار بود این قول ها باعث شد که خرید 
مردم به تاخیر بیفتد و عدم خرید مردم به رکود بازار 
لوازم خانگی دامن زد. حبیب الله انصاری - دبیر انجمن 
صنایع لوازم خانگی - نیز با اشاره به ناموفق بودن طرح 
توزیع کارت های اعتباری، تصریح کرد: بانک مرکزی 
رویش نشد این طرح را کاملا لغو کند در عوض 10 
میلیون پیش نویس برای ثبت نام کارت اعتباری را به 

شش میلیون تومان کاهش داد.
 به گفته او، با شرایطی که بانک مرکزی ایجاد کرد 
مردم از کارت های اعتباری خرید کالا استقبال نکردند. 

شده  پیش نویس  تومان  میلیون   10 کارت ها  این 
بود و برای عموم مردم بود ولی مقدار آن را به شش 
میلیون تومان کاهش دادند و آن را به حقوق بگیران و 
بازنشستگان محدود کردند؛ در نتیجه مشخص است که 

استقبال کم می شود. 
اما این اظهارات در همین جا خاتمه نیافت و ولی الله 
سیف - رییس کل بانک مرکزی - روزسه شنبه) چهارم 
اسفند( در حاشیه همایش تبیین برنامه ششم توسعه 
به این موضوع واکنش نشان داد و گفت: بانک مرکزی از 
ابتدا هم برنامه ای برای صدور کارت های اعتباری به آحاد 

جامعه نداشته و گروه های خاصی مورد هدف بوده اند.
 وی با بیان اینکه اعلام منتفی شدن طرح کارت های 
اعتباری از سوی رئیس انجمن تولیدکنندگان کاملا غلط 
است، اظهار کرده که حتماً نظر ایشان درباره صدور کارت 
برای تمامی افراد تامین نشده است که چنین موضوعی را 
مطرح کرده اند.  سیف با بیان اینکه بانک ها مدت هاست 
اعتباری خرید کالای  دستورالعمل صدور کارت های 
ایرانی در قالب بسته تسریع رونق اقتصادی را دریافت 
کرده اند، گفته که بانک ها با توجه به ضوابط مربوطه در 
این موضوع محدودیت هایی نیز دارند که باید براساس 
آن عمل کنند، اما به طور حتم هرگاه درخواست صدور 
از سوی سازمان ها به آنها اعلام شود حتما در این باره 

اقدامات لازم را انجام می دهند. 
اظهارات سیف درباره کارت اعتباری در حالی است که 
در ابتدای اعلام طرح، صراحتا در اطلاعیه بانک مرکزی 
گفته شده بود که این طرح برای استفاده عموم مردمی 
که درآمد مشخص و ثابتی دارند در نظر گرفته شده و 
حتی برخی از مسئولان نیز اعلام کردند که در مرحله 
دوم طرح، هر فردی که بتواند گواهی کسر از حقوق ارائه 

کند، امکان استفاده از این کارت را دارد. 
از سوی دیگر نمی توان کتمان کرد که اعلام این طرح 
در زمانی که هنوز زیر ساخت های اجرایی آن فراهم 
نبوده با ایجاد انتظار برای مردم، رکود را در بازار تشدید 
کرده و مردم منتظر اجرای طرحی هستند که هنوز هیچ 

خبری از آن نیست. 
هم  مرکزی،  بانک  تاخیرهای  با  ترتیب  این  به 
تولیدکنندگان از اجرا و تاثیر طرح ناامید شده اند و هم 
ممکن است برخی مردم چشم انتظار اجرای طرحی 

باشند که بالا و پایین های زیادی داشته است. 

تغییر رویه بانک مرکزی در اجرای کارت اعتباری
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مدیر عامل باشگاه ذوب آهن:

 به جای حمایت از ما به استقلال پول دادند!

مدیر عامل باشگاه ذوب آهن با بیان این که باند اصفهانی ها از کیان فوتبال ایران دفاع کرد، 
گفت: البته در این راه هیچ کمکی به این تیم ها نشد و برای تحقق موفقیت های آینده نیازمند 

حمایت همه جانبه مسولان هستیم.
سعید آذری با تبریک پیروزی ذوب آهن مقابل لخویا به کادرفنی، بازیکنان و مردم ، اظها ر 
کرد: بازیکنان و کادرفنی ماموریت خود را به نحو احسن انجام دادند. شاید از لحاظ سخت 
افزاری و نرم افزاری با تیم های عربی قابل مقایسه نباشیم، اما پتانسیل  فنی بازیکنان ما در 
سطح بسیار بالایی است. آنها با اتکا بر ویژگی های فردی خود می توانند از مقابل نرم افزاری 

و سخت افزاری کشورهای عربی بایستند.
او ا ضافه  کرد : جا دارد این پیروزی را به پرسنل باشگاه ذوب آهن هم تبریک بگویم. 
کاروان ذوب آهن پس از استراحت چند ساعته در دوحه روز )چهارشنبه( به ایران بازگشت 
و بعدازظهر نخستین جلسه تمرینی ریکاوری خودمان را انجام می دهیم و پس از آن برای 

بازی روز یازدهم اسفند ماه مقابل لخویا آماده می شویم.
آذری در واکنش به این که اگر AFC رای به برگزاری دیدارهای نمایندگان ایران و 
عربستان در کشور سوم بدهد آنها حاضر به برگزاری این بازی ها خواهند شد یا نه، تاکید 
کرد: اصلا به این مسائل فکر نمی کنیم. وظیفه ما در قبال بخشنامه های بین المللی این 
است که دیدارهای خودمان را برگزار کنیم. از طرفی وظیفه دارم تیمم را در بهترین شرایط 
نگه دارم. سیاست گذاران کلان ورزش کشور، فدراسیون فو تبا ل و سازمان لیگ در این باره 
تصمیم گیری خواهند کرد. اگر قرار باشد در کشور سوم بازی کنیم این کار را انجام می دهیم. 
تمام تمرکز من در بازی برگشت است و حتی به قطر نرفتم تا کارهای باقی  مانده برای دیدار 

با لخویا را انجام دهم. تمرکزم را روی باشگاه ذوب آهن قرار داده ام.
مدیر عامل باشگاه ذوب آهن با اشاره به برگزاری مناسب دیدار سپاهان و النصر امارات 
در ورزشگاه فولاد شهر، افزود: پرسنل زحمت کش مجموعه و مسئولان زحمات زیادی 
کشیدند تا این ورزشگاه به خوبی آماده شود. از ادیبی مدیر مجموعه، صالحی مدیر ورزشگاه، 
شهرداری فولادشهر و شهرداری اصفهان بابت تمام زحماتی که برای این ورزشگاه کشیده اند، 
تشکر می کنم. همان طور که دیدید چمن این ورزشگاه به بهترین نحو آماده شده بود و حتی 

اماراتی ها هم از چمن تعریف و تمجید کردند.
آذری ا دا مه  داد: حدود 800 میلیون تومان برای آماده سازی ورزشگاه هزینه کرده ایم 
و از طرفی خوشحال هستم که سپاهان هم پیروز دیدار روز گذشته بود. امیدوارم که این 
پیروزی ها ا د ا مه  داشته باشد، اما کار سخت است. اگر از طرف مسئولان حمایت نشویم به 

مشکل می خوریم. قبل از بازی ها هم گفته بودم که انتظار کمک مسئولان را داریم.
مدیر عامل باشگاه ذوب آهن در پاسخ به این سوال که آیا پیش از این بازی مسئولان 
فدراسیون فو تبا ل و سازمان لیگ کمکی به این باشگاه انجام داده  بئذتذ، توضیح داد: هیچ 
کمکی به ما نشده و به جای آن به استقلال برای پرداخت بدهی اش کمک کردند. باند 
اصفهانی ها یک بار دیگر از کیان فو تبا ل ایران دفاع کردند. امیدوارم امروز هم قلعه نویی به 

همراه تیمش پیروز میدان باشد و پرچم فو تبا ل ایران در این منطقه بالا برود.
او اظها ر کرد: قلبا می گویم که امیدوارم سال آینده استقلال و پر سپولیس هم در ر قا بت های 
لیگ قهرمانان آسیا حضور داشته باشند. حضور این دو تیم شور و شعف زیادی به این 
مسابقات می بخشد. البته برای تحقق این هدف مسئولان باید به تیم های باشگاهی ما کمک 

کنند.
مدیر عامل باشگاه ذوب آهن و در واکنش به این که مدیریت ذوب آهن هم نقش مهمی 
در موفقیت های این باشگاه داشته اند، گفت: ما هیچ کاری نکرده ایم،  بلکه وظایفمان را انجام 
می دهیم. دست بازیکنان و کادرفنی ذوب آهن درد نکند که تمام تلاش خود را انجام 

می دهند.
آذری در ادامه گفت: به جای این که به دنبال برگزار شدن بازی ها در کشور اول، دوم یا 
سوم باشیم باید حمایت بهتری از تیم هایمان انجام دهیم. به نظرم پیروز شدن برابر تیم های 
عربی بهتر و شیرین تر از هر اتفاق دیگری است و به جای این مسائل از موضع قدرت صحبت 
کنیم. هنوز هم می گویم حذف نفت از آسیا یک فاجعه بود و عملا یک بازوی قدرتمند 

خودمان را از دست دادیم. عدم حمایت ها موجب حذف نفت شد.
او ا دا مه  داد: به جای شعار دادن و برگزار کردن جلسات وقتگیر و بی نتیجه  از ذوب آهن و 
سپاهان، تراکتورسازی حمایت کنیم. من مخالف حمایت سازمان لیگ از استقلال نیستم، 
چرا که اگر این کار انجام نمی شد خودمان هم از سازمان لیگ انتقاد می کردیم، اما می گویم 
باید از ذوب آهن، سپاهان و تراکتورسازی نیز حمایت کنند. حمایت از استقلال در حالی 
صورت می گیرد که دو تیم پر طرفدار پایتخت حدود دو و نیم تا سه میلیارد به سازمان 

لیگ بدهکار هستند.
مدیر عامل باشگاه ذوب آهن درباره صعود ذوب آهن به مرحله بعد نیز گفت: برای این کار 

حداقل باید یازده امتیاز را کسب کنیم.
او درپایان صحبت های خود درباره پرداخت پاداش  به اعضای تیم نیز گفت: یکی از اعضای 
هیات مدیره در این سفر در کنار تیم بود و قرار است با شاهرخ شهنازی، رییس هیات مدیره 

صحبتی برای پاداش به بازیکنان داشته باشیم. 

عضو هیات مدیره باشگاه پر سپولیس:

 9 سال در پر سپولیس بودم اما هیچ وقت 
خودم را بزرگ پر سپولیس ندیدم

عضو هیات مدیره باشگاه پر سپولیس می گوید حدود 9 سال در این تیم بازی کرده است، 
اما هیچ وقت خودش را بزرگ تیم ندانسته است.

محمد زادمهر درباره آخرین وضعیت تیم فو تبا ل پر سپولیس، اظها ر کرد: هنوز 27 امتیاز تا 
انتهای فصل باقی  مانده است که باید به دست بیاوریم. هر چه بتوانیم بیشتر از سایر رقبا این 
27 امتیاز را به دست بیاوریم، مطمئنا راه ساده تری برای قهرمانی جلوی پایمان ظاهر می شود. 
باید آرامش و تمرکز خودمان را حفظ کنیم تا بهترین نتیجه  را بگیریم، زیرا هو اد ا ران خونگرمی 

داریم که در تمام طول فصل از تیم حمایت کردند.
عضو هیات مدیره باشگاه پر سپولیس در ادامه صحبت های خود ا ضافه  کرد : باشگاه 
هزینه های زیادی را امسال متحمل شده است. با توجه به این هزینه هایی که انجام داده ایم 
باید تلاش کنیم بهترین نتایج را بگیریم تا برخی از این هزینه هایی که انجام داده ایم جبران 
شود. اگر درآمد باشگاه زیاد شود راحت تر می توان هزینه های جاری را پرداخت کنیم. البته 
فراموش نکنیم که باید یک برنامه بلندمدت هم داشته باشیم که سال آینده در آسیا بتوانیم 

به مراحل پایانی صعود کنیم.
زادمهر تاکید کرد: هر عاملی که آرامش و تمرکز را از تیم ما بگیرد را باید از تیم دور کنیم، 
زیرا این مسائل و حواشی اجازه نمی دهند تیم نتیجه  بگیرد. به طور مثال طی روزهای گذشته 
برخی از بازیکنان کمتر تجربگی کردند و حواشی را برای تیم به وجود آوردند. باشگاه جای 

تعامل است و باید طوری قدم برداریم که تیم آسیبی نبیند. 
بازیکنان با باشگاه قراردادی دارند و باشگاه هم در قبال آنها تعهداتی دارد که مطمئنا به 
آن عمل می کند. ما باید سعی کنیم حواشی را مدیریت کنیم تا بر اساس تاریخ های مقرر 
مطالبات بازیکنان پرداخت شود. البته تا به امروز مدیریت باشگاه خوب عمل کرده و سعی 
داشته در کنار هزینه های جاری برخی از بدهی های گذشته را پرداخت کند. به طور مثال 
در هفته های اخیر دو پرونده در فیفا داشتیم که اگر حل و فصل نمی شد 12 امتیاز از تیم 

کم می کرد ند.
عضو هیات مدیره باشگاه پر سپولیس در ادامه با بیان این که در سال های دور بازیکنان 
پر سپولیس اعتصاب نمی کرد ند، گفت: به یاد ندارم که در دوران ما بازیکنان اعتصاب کرده 
باشند و تمرین نکنند. ما عاشق پر سپولیس بودیم و برای پیراهنمان تلاش می کردیم. البته به 

این جوانان هم نمی شود خرده ای گرفت.
 باید سعی کنیم کم کم فرهنگ خوبی را در باشگاه ایجاد کنیم و در کنار آن باشگاه را از 
لحاظ مالی به خودکفایی برسد. خود من حدود 9 سال در پر سپولیس بازی کردم، ولی هیچ 
وقت خودم را بزرگ پر سپولیس ندانسته و نمی دانم. در دوران ما بازیکنان با عشق برای تیم 
بازی می کرد ند. البته مهدی طارمی به خاطر اتفاقاتی که در تمرین رخ داد عذرخواهی کرد و 

فکر می کنم که این نشان می دهد او از عملکردش پشیمان است.

چینش مهره های انتخابات فدراسیون برای تصدی پست ریاست 
شبیه زل زدن به شیشه ای مات شده که هیچ چیز از پشت آن معلوم 

نیست.
پازل انتخاباتی فدراسیون فو تبا ل در این دوره پیچیده تر از هر 
زمانی است، جایی که به طور قطع تاکنون ورود قطعی هیچ یک 
از افرادی که داعیه ریاست دارند محرز و قطعی نیست. این بار تنها 
تصمیم گیری برای ورود به عرصه انتخابات مهم نیست، چرا که با ورود 
جدی نهادهای نظارتی به موضوع فوتبال هر احتمالی در تایید یا رد 

صلاحیت  برخی گزینه ها نیز مطرح است.
* علی کفاشیان

سکاندار دو دوره ریاست فدراسیون فو تبا ل در این دوره تنهاتر از هر 
زمانی است. او به احتمال فراوان باید قید حمایت نهادهای بالادستی 
را بزند با این حال اما کفاشیان به دلیل ترکیب خاص مجمع رای 
بالایی در انتخابات فدراسیون فو تبا ل دارد، جایی که به رای روسای 
هیات های فو تبا لی و سایرین مجمع دل خوش کرده است. بزرگترین 
مانع برای کفاشیان عدم حمایت از سوی بالادستی هاست. در کنار این 
موضوع، شائبه هایی مبنی بر کناره گیری احتمالی او از انتخابات با توجه 
به برخی مخالفت ها و احتمال عدم احراز صلاحیتش به دلیل پرونده 
فساد در فو تبا ل و نیز ارتباط آن با ورود نهادهای نظارتی به دفترش 
مطرح است. کفاشیان که تا همین چند روز پیش به طور قاطع از 
حضورش در انتخابات پیش روی فدراسیون فوتبال خبر می داد اما 
به تازگی تغییر موضع و شاید هم تغییر تکتیک داده و اعلام خبر 
حضور یا عدم حضور قطعی خود را در انتخابات به بعد از انتخابات 

فیفا موکول کرده است.
* محمود اسلامیان

نایب رییس اول فدراسیون فو تبا ل و مدیر عامل صندوق بازنشستگی 
کشوری از دیگر گزینه هایی است که تا اتمام مهلت ثبت نا م نمی توان 
در مورد حضور یا عدم حضورش اظهار نظر دقیقی کرد، هر چند وی 
ورود به عرصه انتخابات را منوط به تصمیم گیری خودش دانسته، اما 
قطعا حضور این مدیر با سابقه در انتخابات فدراسیون به تمایل افرادی 

خارج از فوتبال وابسته است.
اسلامیان هر بار که صحبت درباره انتخابات شده از نیامدن به عرصه 
ر قا بت صحبت کرده، اما این موضوع او با بندی همراه بود، بندی به نام 
"تا این لحظه"، یعنی هر بار که حرف انتخابات آمده نایب رییس اول 
فدراسیون فو تبا ل از عدم ورود به انتخابات تا لحظه حاضر خبر داد و از 

آینده حرفی به میان نیاورده است. حال باید ماند و دید در این روزهای 
پایانی تصمیم قطعی چه خواهد بود.

* محمد دادگان
اصلی ترین منتقد علی  کفاشیان و سیستم مدیریتی اش کسی 
نیست جز محمد دادگان، رییس اسبق این فدارسیون. دادگان که 
چندین بار از حضورش در انتخابات پیش رو خبر داده اما در نهایت 
حضورش را به نظر مثبت دولت منوط کرد. اینکه آیا اساسا دولت 
نگاهی به دادگان دارد یا خیر مسئله ای نامشخص است اما شاید بیش 
از هر چیز دیگری بزرگترین مانع برای رییس قبلی حضور رییس 

فعلی است.
دادگان نیز به خوبی می داند که اگر ثبت نام کفاشیان در انتخابات 
مسجل شود و هیچ اتفاق غیر مترقبه ای تا زمان انداختن آرا به صندوق 
اخذ رای نیفتد علی کفاشیان رقیبی سخت برایش خواهد بود که 
احتمالا شکست در این رقابت وجهه او را نیز تحت تاثیر قرار خواهد 

داد. بر این اساس به نظر می رسد اکنون محمد دادگان منتظر است تا 
تکلیف بودن یا نبودن کفاشیان روشن شود و پس از آن تصمیم بگیرد.

* علیرضا اسدی
دبیر کل فعلی فدراسیون فو تبا ل که از انتخابات فدراسیون پزشکی 
ورزشی انصراف داده اگر احتمال حضورش در انتخابات فدراسیون 
فو تبا ل قوت گیرد دیگر گزینه ای است که او هم مانند سایرین به 
قطعیت در مورد پا نهادن به عرصه انتخاباتی، اظها ر نظر نکرده است. 
تفاوت اسدی با دیگر گزینه ها در مطلب عنوان شده توسط اوست، وی 
بیا ن  کرده که حضورش در انتخابات فدراسیون فو تبا ل به این بستگی 

دارد که احساس تکلیف کند یا خیر؟
هنوز مشخص نیست احساسات آقای دبیر کل او را به حضور مکلف 

خواهد کرد یا بدون احساس عرصه انتخابات را تحریم خواهد کرد.
* مهدی تاج

رییس سازمان لیگ اولین فردی بود که اعلام کرد قصد شرکت در 

انتخابات فدراسیون فو تبا ل را ندارد. تاج که به نظر می رسد حضورش 
به صندلی ریاست سازمان لیگ حالا حالاها مستدام خواهد بود قصد 

ندارد به وادی ریاست برای نفر اول بودن در فوتبال ورود کند.
تاج که سال هاست در سطح اول فو تبا ل ایران مشغول به کار است 
ظاهرا دل و دماغی برای دست و پنجه نرم کردن با حواشی بیشتر از 
این را ندارد. فدراسیونی که پنجره آن را می بندی حاشیه و جنجال 
خودش را از جایی دیگر مهمان می کند. اکنون نیامدن تاج جدی تر 

از آمدنش است اما نمی توان گفت که عدم حضورش قطعی است.
* سایرین

صحبت از برخی افراد دیگر در این میان مطرح است، گزینه هایی 
که به نظر می رسد حضورشان برای ر قا بت در سطح نام باقی خواهد 
ماند. افرادی همچون، حمیدرضا آصفی، فتح الله زاده، عزیز محمدی 

و ....
گزینه هایی که نه تبلیغات خاصی انجام داده اند و نه به نظر می رسد 

عزم جدی برای شرکت در این وادی را دارند.
* جدیدترین گزینه

در نزدیکی انتخابات صحبت از نامی به میان آمده که پیش از این 
سابقه نشستن بر این مسند را نیز دارد او که این روزها با علی کفاشیان 
به اختلافات لفظی بر سر سرپرستی فدراسیون فو تبا ل خورده بود 
کسی نیست جز نصرالله سجادی، معاون وزیر ورزش و جوانان. هر 
چند صحبت هایی که از حضور معاون وزیر در این ر قا بت به گوش 
می رسد در حال  حاضر تنها در حد حفر است. البته خود او نیز این 
موضوع را رد کرده اما حرف بودنش این روز ها در محافل فوتبالی زیاد 

شنیده می شود.
* کلام آخر

ثبت نا م انتخابات به زودی خاتمه خواهد یافت و تکلیف نامزدهای 
این دوره نیز مشخص خواهد شد. دوره ای که به نظر می رسد هیچ 
اتفاقی در مورد آن تا روز آخر مشخص نیست. کسی نمی داند که 
کفاشیان علی رغم تمایل وافر مورد توفیق قرار خواهد گرفت یا خیر؟ 
آیا حضور سجادی در حد شایعه است یا به واقعیت می پیوندد؟ اسدی 
احساس تکلیف می کند یا اسلامیان بین ماندن در میان دولتی ها یا 
جدایی از میان آنها تصمیم می گیرد؟... هر چه هست این روز ها شیشه 
اتاق ریاست فدراسیون فوتبال مات تر از همیشه است. نکته ای که 
همه را درباره پیش بینی از نتیجه انتخابات مهم ترین و پرحاشیه ترین 

فدراسیون ورزشی ایران ناکام گذاشته است. 

شیشه مات اتاق ریاست فدراسیون فوتبال

نگاهی به نامزدهای ریاست فیفا و بررسی شانس آنها؛

 چه کسی جایگزین بلاتر می شود؟
 تنها 2 روز دیگر به انتخابات ریاست فیفا باقی  مانده 
است و با توجه به مسائلی که پیش آمده است، می توان 
گفت این مهمترین و جدی ترین انتخابات تاریخ ریاست 

فیفا است.
به گزارش ایسنا، فیفا نهاد اداره  کننده مسائل فوتبال در 
سطح جهان است. محل استقرار این فدراسیون در زوریخ، 
سوئیس است و در 21 مه 1904 میلادی بنیان نهاده شد. 
اکثر تورنمنت های  بر  فیفا مسئول سازماندهی و نظارت 
بین المللی فوتبال، مخصوصا جام جهانی فوتبال است که از 

سال 1930 برگزار می شود و داری 209 عضو است. 
سال 2015 را می توان سال رسوایی برای فیفا نام نهاد. 
روسای بالاترین نهاد فوتبالی، یکی پس از دیگری متهم به 
فساد و تبانی شدند و همین باعث شد تا چهره این نهاد بین 
المللی لکه دار شود و دیگر معدود افرادی پیدا شوند که به 
فدراسیون بین المللی فوتبال اعتماد داشته باشند. در نظر 
سنجی که در آستانه انتخابات ریاست فیفا در برلین و لندن 
انجام شد، نتیجه نشان می دهد 69 درصد از هواداران فوتبال 
در این دو شهر بزرگ اعتماد خود را به فیفا از دست داده اند و 
این نشان می دهد بالاترین نهاد فوتبال در شرایط خوبی قرار 

ندارد و نیاز به خانه تکانی اساسی دارد.
 وقتی سازمانی با مشکل مواجه می شود، همه انتقادها به 
طرف اداره کننده آن می رود. زمانی که اداره یک شرکت هم 
با مشکل روبرو می شود، طبیعی است که انگشت اتهام به 
سوی رییس آن است؛ حتی اگر او هیچ گناهی در این زمینه 

نداشته باشد.
فیفا که بزرگترین نهاد فوتبالی است به فساد و تبانی متهم 
شده است و طبیعی است که رییس آن، سپ بلاتر مورد 
انتقاد قرار می گیرد و باید از کار برکنار شود تا آرامش به این 
مجموعه و سازمان برگردد. به همین خاطر است که برگزاری 
انتخابات برای رییس جدید به صورت خاص و خانه تکانی در 
این نهاد به صورت عام لازم و ضروری است و این همان کاری 

است که فیفا می خواهد انجام داد.
به انتخابات ریاست فیفا تنها دو روز باقی مانده است. 209 
عضو این نهاد بین المللی روز جمعه در زوریخ سوییس گرد 
هم می آیند تا رییس جدید خود را انتخاب کنند. شاید 
بتوان این انتخابات را مهم ترین انتخابات تاریخ فوتبال جهان 
دانست. جیانی اینفانتینو که خود یکی از نامزدهای شرکت 
کننده در انتخابات ریاست فیفا است، اظهار نظر جالبی دارد. او 
پیش از این گفت: این هفته ای که در آن قرار داریم، مهم ترین 
هفته 112 سال اخیر از تاریخ فیفا است. 209 عضو فیفا این 
اختیار را دارند تا سرنوشت خود و فیفا را رقم بزنند و فوتبال را 

در مسیر پیشرفت و آشتی قرار دهند.
 روسای فیفا 

فیفا از بدو تاسیس تاکنون، هشت رئیس را به خود دیده 
است. نخستین رئیس فیفا، روبرت گیرین فرانسوی بود که از 
سال 1904 تا 1906، ریاست فیفا را برعهده گرفت. بعد از 
او نوبت به دنیل بورلی از انگلیس رسید که مدت ریاست او 
طولانی تر بود تا جایی که از سال 1906 تا 1918 در کرسی 

ریاست فیفا فعالیت کرد.
رئیس سوم فیفا ژول ریمه فرانسوی بود که طولانی ترین 
دوران ریاست فیفا به نام او ثبت شده است. از سال 1921 
تا 1954، کرسی ریاست فیفا را برعهده داشت که البته به 
خاطر جنگ های جهانی اول و دوم، برای مدت زیادی فوتبال 
تعطیل شد و به همین خاطر هم بود که ریاست ریمه طول 

کشید.
بعد از ریمه افرادی دیگری مانند رادولف سیلدرایرس، آرتور 
دروری و استنلی راس، به عنوان رئیس فیفا انتخاب شدند تا 
اینکه نوبت به دوران ژائو هاولانژ از برزیل رسید که می توان 
ریاست او را نقطه عطفی در تاریخ فدراسیون بین المللی 
فوتبال دانست. او از سال 1974 تا 1998 به عنوان رئیس 

در فیفا فعالیت کرد.
در سال 1998 بلاتر به عنوان نخستین رئیس سوئیسی 
فیفا انتخاب شد و دوران ریاست او پنج دوره تمدید شد تا 
اینکه او در 2 ژوئن 2015، تنها چند روز از پس از انتخاب 
مجددش استعفا کرد و قرار بر این شد تا انتخاب رئیس جدید، 

در سمتش باقی بماند.
انتخابات زودرس

در ماه مه 2015، چهارده نفر از جمله تعدادی از مقامات 
عالی رتبه فیفا به اتهام فساد مالی در زوریخ سوئیس بازداشت 
شدند. حکم جلب این افراد به درخواست وزارت دادگستری 
ایالات متحده توسط دادگاهی در نیویورک صادر شده بود. 
اتهام آنها، اخاذی، کلاهبرداری و پولشویی عنوان شد. دریافت 
رشوه از کشورها در قبال اعطای میزبانی مسابقات بزرگ و به 
ویژه جام جهانی، از مهم ترین اتهامات به مقام های فیفا بوده 
است. این اخبار باعث شدند تا شایعاتی در زمینه میزبانان 
جام های جهانی 2018 و 2022، یعنی کشورهای روسیه 
و قطر و احتمال تغییر میزبان ها مطرح شود. سپ بلاتر هم 
متهم به فساد و تبانی شد و به همین خاطر او مجبور به 
استعفا شد. او از سوی کمیته اخلاق فیفا و دادگاه داوری 
ورزشی به محکوم شناخته شد و به همراه میشل پلاتینی، 
8 سال از هرگونه فعالیت ورزشی ممنوع شده است. چون 
فیفا به رئیس جدید نیاز دارد، پس باید انتخابات برگزار شود.

فیفا 209 عضور دارد. 54 عضو از قاره آفریقا، 53 عضو از 

قاره اروپا، 46 عضو از قاره آسیا، 35 عضو از کونکاکاف، 11 
عضو از اقیانوسیه و 10 عضو از آمریکای جنوبی می توانند 
در این انتخابات شرکت کنند تا رئیس جدید فیفا را انتخاب 

کنند.
نگاهی به 5 نامزد شرکت کننده در انتخابات

 ریاست فیفا و بررسی شانس آنها
این شاهزاده اردنی 39 سال دارد. او از سال 1999 تاکنون، 
رئیس فدراسیون فوتبال اردن است و فدراسیون غرب آسیا 
را در سال 2000 بنیان نهاد. او کوچکترین عضو تاریخ کمیته 

اجرایی فیفا به شمار می آید.
بن حسین در انتخابات دور قبل فیفا تنها رقیب بلاتر بود و 
در دور نخست موفق شد 73 رای بدست آورد. این در حالی 
بود که بلاتر 133 رای به دست آورده بود اما این شاهزاده 
اردنی در حالی از حمایت بیشتر کشورهای اروپایی برخوردار 
بود تصمیم گرفت از دور دوم انتخابات انصراف دهد تا بلاتر 

برای پنجمین بار رئیس فیفا شود.
 بن حسین تصمیم گرفت برای انتخابات دور جدید فیفا 
نامزد شود. شانس او اما برای پیروز شدن در این انتخابات 
بسیار کم است و این به خاطر پایین آمدن سطح محبوبیت 
این شاهزاده اردنی نیست بلکه به دو دلیل است؛ نخست اینکه 
کشورهای اروپایی از اینفانتینو حمایت می کنند تا جایی که 
حتی اتحادیه فوتبال انگلیس که از حامیان اصلی بن حسین 
بود، اعلام کرده است به اینفانتینو رای می دهد و دلیل دوم 
اینکه شیخ سلمان هم که یک عرب است، در این انتخابات 
شرکت دارد و موفق شده رای بیشتر کشورهای عربی و 

آفریقایی را به خود اختصاص دهد.
 رئیس فدراسیون فوتبال اردن اطمینان پیدا کرده است 
شانسی برای پیروز شدن در انتخابات ندارد و به همین خاطر 
به دنبال این است که زمان برگزاری آن را به تعویض بیاندازد؛ 
اما بعید به نظر می رسد با این راهکار هم او بتواند در انتخابات 

پیروز شود.
ژروم شامپاین؛ سیاست مدار نزدیک به بلاتر که 

هیچ شانسی برای برنده شدن ندارد
شامپاین یک فرانسوی است که 57 سال دارد. او از سال 
1999 تا 2010 در فیفا مشغول به کار شد. او قصد داشت در 
انتخابات قبلی فیفا هم شرکت کند اما نتوانست رای 5 کشور 

را که لازمه شرکت در انتخابات است، بدست آورد.
شامپاین به عنوان دیپلمات در کشورهای عمان، کوبا، 
آمریکا و برزیل فعالیت کرده است. او به عنوان روزنامه نگار 
در مجله فرانس فوتبال فرانسه هم کار کرده است و یکی 
از اعضای برگزاری رقابت های جام جهانی 1998 فرانسه 
هم بوده است. او درباره این سوال که چرا در سال 2010 
از فعالیت در فیفا انصراف داد، گفته بود: بعضی از فشارهای 

داخلی و خارجی باعث شد فیفا را ترک کنم.
باتوجه به آن که قاره اروپا و آمریکا از اینفانتینو و قاره آسیا 
و آفریقا از شیخ سلمان حمایت می کنند، طبیعی است که 
شامپاین هیچ شانسی برای پیروز شدن در این انتخابات ندارد 
و جالب اینکه خود او نیز اعلام کرده است تنها 8 فدراسیون 
فوتبال از او حمایت کردند و شانسی برای پیروز شدن در این 

انتخابات ندارد.
جیانی اینفانتینو؛ سوئیسی جذاب و تابع

او 45 ساله و هموطن بلاتر است. اینفانتینو تنها نامزد 
ریاست انتخابات فیفا بوده است که برای جلب نظر فدراسیون 

فوتبال ایران به کشورمان سفر کرد.
او بارها تاکید کرد تنها در صورتی در انتخابات ریاست فیفا 
شرکت می کند که صلاحیت میشل پلاتینی تایید نشود و در 
نهایت هم اینگونه شد و اینفانتینو از سایه پلاتینی خارج شد 

تا به عنوان نماینده قاره اروپا، در این انتخابات شرکت کند.
اینفانتینو در سال 2000 برای پیشرفت امور قانونی، تجاری 
و حرفه ای گری در فوتبال اروپا، وارد اتحادیه فوتبال اروپا شد و 
تا الان در این نهاد مشغول به کار است. او در سال 2009 به 
عنوان دبیر کل یوفا انتخاب شد و تاکنون هم در این پست به 

کار مشغول است البته او عضو کمیته اصلاح فیفا هم هست 
و بعد از رسوایی های اخیر، این وظیفه را پیدا کرده است تا 

زمینه را برای پاک کردن چهره لکه دار فیفا فراهم کند.
اینفانتینو یکی از دو شانس اصلی برنده شدن در انتخابات 
ریاست فیفا است. جدی ترین رقیب او، شیخ سلمان بحرینی 
است که البته به نظر می رسد شانس اینفانتینو حتی بیشتر 
از شیخ سلمان است. او نامزد مورد حمایت کشورهای اروپایی 
است، همچنان که بیشتر کشور های قاره آمریکا )شمالی، 
جنوبی و مرکزی(، حمایت خود را از این چهره سوئیسی 

اعلام کردند.
امتیاز دیگر اینفانتینو نسبت به شیخ سلمان این است که 
او توانسته حمایت بعضی از کشورهای آسیایی و آفریقایی را 
بدست آورد. خود او می گوید که نصف کشورهای آفریقایی 
هم به او رای خواهند داد که اگر اینگونه باشد، بدون شک 

شانس نخست پیروز شدن در انتخابات است.
فدراسیون فوتبال ایران هم به احتمال زیاد از اینفانتینو 

حمایت خواهد کرد.
شیخ سلمان؛ شخصیت آرامی که پیش بینی نمی کرد 
به این مرحله برسد او یک خانواده سلطنتی در بحرین به 
دنیا آمد. در انتخابات ریاست کنفدراسیون فوتبال آسیا، 
با حمایت بلاتر برنده شد و به عنوان نایب رئیس فیفا هم 

فعالیت می کند.
شیخ سلمان، اسمی که خیلی سریع در قاره آسیا و فوتبال 
جهان مطرح شد. او تا دو سال پیش تنها در فوتبال بحرین 
شناخته شده بود اما اکنون یکی از شانس های اصلی پیروز 
شدن در انتخابات ریاست فیفا است. او در این باره در گفت 
و گویی که با فرانس پرس داشت، گفته بود: به هیچ وجه 
پیش بینی نمی کردم به این مرحله برسم و یکی از گزینه های 
اصلی ریاست فیفا باشم. اگر چند سال پیش از من سوال می 
کردند آیا روزی نامزد اصلی انتخابات ریاست فیفا می شوم، 
بدون شک می گفتم نه؛ اما با تلاش زیاد به این جایگاه 

رسیدم.
شیخ سلمان یکی از طرفداران اصلی میزبانی جام جهانی 
2022 قطر است. او از حمایت کشورهای عربی برخوردار 
است و با توجه به آنکه رئیس کنفدراسیون فوتبال آسیا است، 
حمایت کشورهای آسیایی را هم به خود جلب کرده است. 
آنچه که باعث شده شیخ سلمان شانس زیادی برای پیروز 
شدن در انتخابات داشته باشد، حمایت کشورهای آفریقایی از 
او است.  یکی از اتهامات وارد شده به شیح سلمان که باعث 
شد بسیاری از او انتقاد کنند و حتی چند کشور هم حمایت از 
او را لغو کنند، دست داشتن در آزار و اذیت معترضان بحرینی 

بود که البته خود او این اتهام را به شدت رد کرد.
توکیو سکسویل؛ مبارز سیاسی آفریقایی که حتی در قاره 
آفریقا هم طرفدار ندارد او یکی از یاران وفادار نلسون ماندلا، 
رهبر مبارزه با نژاد پرستی در قاره آفریقا است و 13 سال را 
در زندان سپری کرد. او یک تاجر موفق به شمار می آید و 
در سال 2009 هم در وزارت مسکن حکومت یاکوب زوما 
مشغول به کار شد. او یکی از اعضای برگزار کننده جام جهانی 
2010 آفریقای جنوبی بود و اکنون به عنوان مشاور فیفا در 

زمینه مبارزه با نژاد پرستی در فوتبال فعالیت می کند.
فرانس بکن باوئر، قیصر فوتبال آلمان از حامیان اصلی 
نامزدی سکسویل بود اما فدراسیون فوتبال آلمان اعلام کرد 
که به این چهره آفریقایی رای نخواهد داد و از اینفانتینو 
حمایت می کند. سکسویل هم شانسی برای پیروز شدن 
در انتخابات ریاست فیفا را ندارد چرا که حتی کشورهای 
آفریقایی هم از او حمایت نکردند و به شیخ سلمان رای 
می دهند. با این حال او اصرار دارد در این انتخابات شرکت 
کند و زمانی که از چرایی اصرار او برای شرکت در این 
انتخابات سوال شد، اینگونه پاسخ داد: نباید در ریاست فیفا 
یک سوئیسی را با یک سوئیسی دیگر عوض کنیم. فیفا نیاز 
به شفافیت دارد و اگر در انتخابات پیروز شوم، این اصل را در 

دستور کار خود قرار می دهم. 

محمد بنا: 

مردم مطمئن باشند تا آخرین نفس می جنگیم
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی می گوید اولویت او کسب سهمیه المپیک در وزن 66 
کیلوگرم توسط امید نوروزی است اما اگر در اولین میدان سهمیه کسب نشود، در مورد 

موضوع بازگشت افشین بیابانگرد به وزن 66 کیلوگرم تصمیم می گیرد.
محمد بنا درباره درخواست افشین بیابانگرد از او برای حضور در وزن 66 کیلوگرم و اینکه 
آیا با این درخواست موافقت شده یا خیر؟ اظهار کرد: در حال حاضر تنها چیزی که اهمیت 
دارد حضور موفق امید نوروزی در مسابقات کسب سهمیه المپیک است. این رقابت ها پایان 
سال جاری در قزاقستان برگزار می شود و ما باید تمام تمرکز و تلاشمان را معطوف به کسب 

سهمیه المپیک در سه وزن باقیمانده کنیم.
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی افزود: برای من فعلا هیچ موردی مهمتر از کسب سه 
سهمیه باقیمانده برای حضور در المپیک نیست و نمی خواهم به موضوع دیگری فکر کنم. 
اگر امید نوروزی بتواند در این مسابقات موفق شود و سهمیه المپیک را بگیرد آنوقت درباره 
درخواست بیابانگرد فکر خواهم کرد. البته او خیلی وقت است این درخواست را از من داشته 

اما من هیچ جوابی به او در رد یا قبول درخواستش نداده ام.
وی در پاسخ به این سوال که اگر احیانا امید نوروزی موفق به کسب سهمیه المپیک نشود 
آیا بیابانگرد این شانس را دارد که در مسابقات کسب سهمیه بعدی در وزن 66 کیلوگرم 
حضور پیدا کند یا خیر گفت: امیدوارم نوروزی با توجه به تلاش بسیار زیادی که در تمرینات 
دارد و انگیزه فراوانی که در او می بینم بتواند سهمیه وزن 66 کیلوگرم ایران برای حضور در 
المپیک را کسب کند اما اگر این اتفاق رخ ندهد و باز هم نوروزی برای مسابقات آینده در 
شرایط مطلوب خود نباشد مطمئنا بیابانگرد و زیدوند گزینه های بعدی ما برای حضور در 

مسابقات کسب سهمیه خواهند بود.
بنا تصریح کرد: الان باید مقتدرانه و بدون حاشیه به فکر کسب موفقیت در مسابقات 
گزینشی المپیک در قزاقستان باشیم. امیدوارم با توجه به زحمات سوریان، نوروزی، 
باباجان زاده و کادر فنی تیم ملی بتوانیم هر سه سهمیه باقیمانده را بگیریم و بدون دغدغه 

به فکر موفقیت در المپیک باشیم.
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی درباره قهرمانی مقتدرانه تیم های ملی کشتی آزاد 
و فرنگی در مسابقات قهرمانی آسیا و اینکه آیا کسب این نتایج می تواند نوید بخش 
افتخارآفرینی دوباره کشتی گیران در المپیک ریو باشد خاطرنشان کرد: موضوع مسابقات 
قهرمانی آسیا با المپیک کاملا متفاوت است اما این موفقیت در افزایش انگیزه کشتی گیران 
نقش مهمی دارد تا با تلاش بیشتر به فکر موفقیت در رقابت های مهمی چون المپیک 

باشند.
بنا تصریح کرد: البته کشورهای آسیایی نیرو و توان خود را برای موفقیت در مسابقات 
گزینشی المپیک گذاشته اند و می خواهند سهمیه های باقیمانده را کسب کنند. مردم ایران 
هم مطمئن باشند ما با تمام وجود و تا آخرین نفس می جنگیم تا باز هم در المپیک 

افتخارآفرینی کنیم.

پرتابگر نیزه پارالمپیکی:

برای کسب طلای مجدد به ریو می روم
پرتابگر طلایی نیزه ایران در پارالمپیک 2012 لندن می گوید تمام تلاش خود را به 
کار می بندد تا از بازی های پارالمپیک ریو هم با کسب خوشرنگ ترین مدال به کشور 

بازگردد.
محمد خالوندی در لندن با پرتابی به میزان 50 متر و 98 سانتیمتر در کلاس F58 موفق 

شد ضمن کسب مدال طلا، رکورد این ماده را هم بهبود بخشد.
پرتابگر ایران که در حال حاضر تمرینات خود را در خرم آباد پیگیری می کند در خصوص 
وضعیت حال حاضر خود اظهار کرد: در حال حاضر مشغول پیگیری تمریناتم هستم تا با 

آمادگی بدنی بالا در بازی های پارالمپیک ریو شرکت کنم. 
من در رقابتهایی که در امارات برگزار می شود حاضر نیستم و طبق اعلام مسئولان 
انجمن دو و میدانی و در صورتی که شرایط محقق شود در تورنمنتی که تیرماه به میزبانی 

آلمان برگزار می شود شرکت خواهم کرد.
خالوندی با اشاره به تغییراتی که در کلاسبندی های دو و میدانی ایجاد شده، افزود: در 
لندن در کلاس F58 پرتاب کردم اما اکنون در یک کلاس پایین تر در مسابقات شرکت 

می کنم و این کار را برای من دشوارتر کرده است.
 چون در این کلاس به خاطر زاویه ای که باید به پایم بدهم، قدرت پرتابم محدود شده 
است. به عنوان مثال من در لندن 51 متر پرتاب داشتم اما اکنون 45 متر پرتاب می کنم 

یعنی شش متر کمتر با این حال در رنکینگ نفر نخست هستم.
وی در خصوص پیش بینی عملکرد خود در ریو 2016 به سایت کمیته ملی پارالمپیک 
گفت: هدف من همان کسب مدال طلاست اما کارم دشوار شده است. البته خدا را شکر 
که هنوز نفر نخست رنکینگ جهانی هستم. در مسابقات جهانی قطر موفق شدم سهیمه 

حضور در این بازی ها را کسب کنم.
خالوندی رقبای سوری و برزیلی را اصلی ترین حریفان خود در این کلاس عنوان کرد 
و گفت: »محمد محمد« از سوریه و »دو سانتوس باتیستا« از برزیل، نفرات دوم و سوم 
رنکینگ هستند و اصلی ترین حریفان من در راه کسب مدال به شمار می آیند. با این حال 

تمام سعی و تلاش خود را می کنم تا موفقیت لندن را تکرار کنم.

کمانداران اعزامی به مسابقات جهانی
 داخل سالن ترکیه مشخص شدند

کمیته فنی فدراسیون تیراندازی با کمان، اسامی کمانداران اعزامی به مسابقات جهانی 
داخل سالن ترکیه را اعلام کرد.

کمیته فنی فدراسیون تیراندازی با کمان اسامی کمانداران اعزامی به مسابقات جهانی 
داخل سالن ترکیه در رشته های ریکرو و کامپوند و در دو بخش آقایان و بانوان را اعلام 

کرد که بر این اساس اسامی این کمانداران در بخش های مختلف به شرح زیر است:
کامپوند بزرگسالان: 1- اسماعیل عبادی 2- مجید قیدی 3- یاسر عمویی

تیم های جوانان و نوجوانان: 1- آرمین رئیسی 2- حنانه عظیمی نیا 3- امیرعلی رمضانی 
4- حسین سیفی 5- نازنین زهرا جمالزاده 6- رضا وکیل قاسم آبادی 7- ستاره شیخی پور 
8- محمد حسین قوامی 9- نیلوفر علیپور 10- پریسا روحانیان 11- گیسا بایبوردی 

12- شروین اسدزاده
این کمانداران 10 اسفندماه تهران را به مقصد آنکارای ترکیه محل برگزاری این 
مسابقات ترک خواهند کرد.مسابقات جهانی داخل سالن از 11 لغایت 16 اسفند برگزار 

خواهد شد.
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علمی و سلامت

تلفن همراهتان را به اتاق خواب راه ندهید 
مطالعه ای نشان داده است که آوردن دادن گوشی های همراه به اتاق خواب و قرار دادن 

آن کنار یا زیر بالش می تواند صدمات جبران ناپذیری را به سلامتی افراد وارد کند.
به گزارش گروه پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان، با پیشرفت علم و فناوری افراد بیش از 
پیش از فناوری ها از جمله گوشی های همراه استفاده می کنند و در بیشتر مواقع لحظه ای 
آن را از خود دور نمی کنند و حتی هنگام خواب آن را کنار خود می گذارند. آمار نشان 
می دهد 44 درصد از افراد در حالی به خواب می روند که گوشی همراهشان کنار یا زیر 
بالششان است. بسیاری افراد برای سرگرمی و گوش دادن به موسیقی به منظور بهبود 
خواب خود گوشی همراهشان را در اتاق خواب کنار خود قرار می دهند تا خوابشان برود اما 
نمی دانند این عادت خطرناک چه آسیب هایی را می تواند به سلامتی آن ها وارد کند. این در 
حالی است که نه تنها قرار دادن گوشی همراه نزدیک خود قبل از خواب موجب بی خوابی 
می شود بلکه می تواند سبب از خواب پریدن های مکرر در هنگام خواب شود. گفتنی است 
که گوشی های همراه از خود اشعه های لیزری و امواج ظریفی را منتشر می کنند که می تواند 
در طولانی مدت خطر ابتلا به سرطان را در افراد به خصوص کودکان را افزایش دهد. علاوه 
بر این، این کار احتمال آتش سوزی را افزایش می دهد به خصوص اگر گوشی از طریق سیم 
شارژر به برق وصل باشد. از طرف دیگر، گوشی های همراه از خود نوری منتشر می کنند 
که هورمون های عامل خواب همچون ملاتونین را تضعیف می کند و با بر هم زدن خواب 

ساعت بیولوژیکی بدن انسان را مختل می کند.

خانم های باردار این بیماری را جدی بگیرید 
مطالعات حاکی از آن است که دیابت در دوران بارداری سبب عقب افتادن روند شیردهی 

و کاهش و در برخی شرایط قطع شیر مادر می شود.
به گزارش  گروه پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان، خواص و مزایای شیردهی برای نوزادان 
و مادران بر کسی پوشیده نیست و به همین دلیل بیشتر مادران مایل هستند نوزادشان از 
شیر آن ها تغذیه کند و مادرانی که مبتلا به دیابت هستند نیز از این اصل جدا نیستند. اما 
برخی مادران به علل مختلف همچون کم شدن شیرشان مجبور می شوند که نوزادشان را 
از شیر بگیرند.  تحقیقی که در مجله پزشکی شیردهی منتشر شد نشان داد خانم هایی که 
در دوران بارداری از بیماری دیابت رنج می برند، بیشتر امکان دارد که شیر کمتری برای 
تعذیه نوزاد خود داشته باشند. مطالعات پیشین در مورد شیردهی بیشتر بر این نکته تاکید 
داشتند که چاقی در زنانی که مقاوت به انسولین دارند و همچنین اضافه وزن دارند، سبب 
کاهش شیردهی می شود. مطالعات جدید در تکمیل مطالعات قبلی نشان دادند که مادرانی 
که اختلال تحمل گلوکز دارند، نیز شیردهی دشوارتری را ممکن است تجربه کنند. در واقع 
مادرانی که مبتلا به بیمای دیابت هستند به علت نقش مهم انسولین در شیردهی شان 
ممکن است دیرتر بتوانند شروع به شیردهی کنند و کمی زودتر از سایر مادران مجبور 
شوند به علت کاهش شیرشان، نوزادشان را از شیر بگیرند. علاوه بر این، شیردهی به این 
علت که شیر مادر حاوی لاکتوز که خود نوعی قند است، می تواند نیاز به انسولین را تا 
25 درصد کاهش دهد. شیر دادن به نوزاد ممکن است سبب کاهش قند و افت سطح 
گلوکز خون شود به همین علت مادران دیابتی به منظور پیشگیری از هیپوگلیسمی باید 
از تغییرات سطح قند خونشان آگاه باشند و تحت نظر پزشک و با مشورت با او سطح قند 

خونشان را تنظیم کنند.

استرس با بدن ما چه می کند؟ 
انسان صدمات  روح  و  مغز  بدن،  به  است که می تواند  روحی  فشار  نوعی  استرس 
جبران ناپذیری را وارد کند و خطر ابتلا به آلزایمر و از دست دادن حافظه کوتاه مدت را 

افزایش دهد.
به گزارش گروه پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان، استرس همیشه به یک شکل خود را 
نشان نمی دهد. استرس همان احساس ضعف در شکمتان است که در یک شب پرتنش 
احساس می کنید. استرس سنگینی است که قبل از گرفتن نتیجه کاری بر روی قفسه 
سینه تان حس می کنید. استرس گرفتگی گلویتان است وقتی نمی دانید چه بگویید. 
استرس تنگی نفستان است هنگامی که در شرایطی قرار می گیرید که نمی دانید چه کنید.

استرس هرچه که باشد و هر طور که شما آن را تجربه کرده  باشید، به طور قطع برای 
سلامتی شما مضر است و به طور کلی چیز خوبی نیست. استرس برای بدن، مغز و روح 
شما مضر است و می تواند به راحتی شما را در خطر ابتلا به بسیاری از بیماری ها قرار 
می دهد. تحقیقی که اخیرا در مجله پزشکی بریتانیا منتشر شده است نشان داده است 
که تجربه استرس شدید مربوط به مسائل بحرانی همچون طلاق، مرگ نزدیکان، از دست 
دادن شغل و بیماری شدید می تواند خطر ابتلا به بیماری آلزایمر را تا 22 درصد و بیماری 
دمانس یا زوال عقلی را تا 15 درصد افزایش دهد.  در طول تاریخ بیشتر موضوعاتی که 
سبب ایجاد تنش، اضطراب و استرس در افراد می شود مربوط به مسائل مالی، عاطفی و 
سبک زندگی است. هنگام مواجه با شرایط بحرانی، سیستم عصبی بدن تحریک می شود، 
ضربان قلب سریع تر می شود، ترشح کورتیزول در بدن افزایش می یابد و میزان بیشتری 
اکسیژن به مغز شما فرستاده می شود. مطالعه ای دیگر نشان داده است استرس  می تواند 
به مغز و عملکرد حافظه آسیب برساند. این مطالعه که در مجله علوم عصبی منتشر شد، 
رابطه بین هورمون کورتیزول یا همان هورمون استرس و از دست دادن حافطه کوتاه مدت 
را بررسی کرد. نتایج این مطالعه نشان داد بر اثر افزایش ترشح این هورمون در بدن هنگام 
مواجه با شرایط بحرانی و تداوم و تکرار این وضعیت، به قسمت هایی از مغز که مربوط به 
حافظه کوتاه مدت است آسیب می رسد و این آسیب می تواند در میانسالی افراد سبب از 

دست دادن حافظه کوتاه مدت آن ها شود.

اهمیت احساس جوانی
 در افزایش طول عمر و سلامتی 

به گفته کارشناسان، سن مهم نیست، بلکه مهم این واقعیت است که فرد تا چه اندازه 
خود را جوان احساس می کند.

 ،Svopi به گزارش  گروه پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان و به نقل از خبرگزاری
دانشمندان از دانشگاه مونپیله فرانسه، تحقیق گسترده ای را انجام دادند که در نتیجه آن 
توانستند ثابت کنند افرادی که خود را جوان تر از سن واقعی شان احساس می کنند، به 
ندرت نیازمند کمک پزشکی می شوند. در این تحقیق به طور فعال بیش از 10 هزار فرد 
از سن 24 تا 102 ساله شرکت کردند. داوطلبان در تست تعیین سطح  افسردگی حضور 
یافتند و نیز در مورد وجود هر نوع اختلال یا بیماری در خود اطلاع دادند. همچنین افراد 
تحت آزمایش، هر یک مشخص کردند خود را چند ساله احساس می کنند. پس از تجزیه 
و تحلیل اطلاعات بدست آمده، دانشمندان اتفاق نظر داشتند که برای سلامت انسان 
مهمتر این است که او خود را چند ساله احساس می کند. نتایج آزمایش نشان می دهد 
در داوطلبانی که دچار افسردگی هستند و خود را مسن تر از سن واقعی شان احساس 
می کنند، ریسک بستری شدن در بیمارستان 10 تا 25 درصد افزایش می یابد. به نوبه خود، 
آن دسته از افراد تحت آزمایش که خود را جوان تر از سن شان احساس می کردند به ندرت 
به کمک پزشکان متوسل می شوند و به فهرست کوچکتری از بیماری ها دچار بودند. اکثر 
آنها انواع مختلفی از فعالیت فیزیکی را انجام می دادند، دانشمندان به این نتیجه رسیدند که 

دقیقا بهبود جسم خود عامل مهم سلامت و طول عمر است.

درمان حساسیت فصلی با غذاها 
حساسیت های فصلی بسیاری از افراد را درگیر خود کرده است و اگر چنین مشکلی 
ندارید باید بگوییم خیلی خوش شانس هستید. اما از آنجا که هر مشکلی راه حلی هم دارد، 
غذاهایی هستند که دارای خواص ضد حساسیت هستند و به بدن در واکنش به حساسیت 

کمک می کنند.
نمی دانید باید از کجا شروع کنید؟ می خواهیم این غذا ها را به شما معرفی کنیم تا 
کارتان ساده شود. فقط مطمئن شوید که به اندازه کافی استفاده می کنید تا نتیجه بگیرید. 
بیشتر متخصصان توصیه می کنند اینگونه غذاها را سه ماه قبل از فصلی که حساسیتتان 

در آن اوج می گیرد استفاده کنید تا بهترین نتیجه را دریافت کنید.
1-گردو یا بذر کتان  : گردو و بذر کتان هر دو حاوی دوز بالایی از چربی های سالم امگا 
3 هستند و می توانید آنها را به انواع آب میوه و اسموتی نیز اضافه کنید. اسید چرب های 
سالم امگا 3 وقتی به برنامه غذایی اضافه می شوند می توانند از التهاب جلوگیری کنند. 

التهاب یکی از عوامل اصلی واکنش های آلرژیک در بدن است.
2- ماست دارای باکتری های فعال : باکتری پروبیوتیک موجود در ماست می توانند 
به کاهش حساسیت کمک کند. از ماست می توانید به شکل های مختلف استفاده کنید و 

آوردنش به داخل برنامه غذایی اصلا کار مشکلی نیست.
3- انگور قرمز : آنتی اکسیدان های موجود در انگور قرمز یکی از بهترین ضد التهاب ها 
هستند. و همانطور که قبلا گفته شد پایین آمدن سطح التهاب به کاهش آلرژی نیز کمک 

می کند.
4- گیلاس : گیلاس حاوی مقادیر فراوان ویتامین C و کورستین است. پس هر زمان 

فصلش شد این میوه خوش طعم و آبدار را از دست ندهید.
5-چای سبز:  کافئین دریافتی از قهوه و چای سبز هر دو می توانند به عنوان 

آنتی هیستامین در بدن کار کنند. با این حال چای سبز بیشتر می تواند کمک کند.
C 6- پرتقال : همانطور که بیشتر ما می دانیم، پرتقال حاوی مقدار زیادی ویتامین

است. تحقیقات نشان داده مقدار زیاد ویتامین C می تواند با به حداقل رساندن علائم 
جلوی حساسیت را بگیرد، هیستامین را در بدن کاهش می دهد و به شکسته شدن هرچه 

سریعترش کمک می کند که در نهایت باعث تسکین آلرژی است.
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 miRNA محققان دانشگاه علوم پزشکی شهید صدوقی یزد با بررسی جذب مولکول های
غذاهای گیاهی در روده انسان نشان دادند این مولکول ها قابلیت جذب توسط سیستم 
حیوانی را نخواهند داشت و لذا بر خلاف برخی ادعاها اثر سوء miRNA گیاهان تراریخته بر 
بیان ژن های انسان منتفی خواهد بود.به گزارش سرویس علمی ایسنا، اخیرا ادعاهایی در مورد 
نقش و تاثیر مولکول های miRNA مربوط به غذاهای مصرفی بر میزان بیان ژن های انسانی 
مطرح شده است.miRNAها، مولکول های کوچکی هستند که توسط ژن ها کد می شوند 
و با اتصال بر miRNA باعث مهار ترجمه آن می شود. نتیجه این عمل تاثیرگذاری بر بیان 
ژن ها خواهد بود.نتایج پژوهش های منتشر شده در این زمینه به ویژه در ارتباط با جذب 
miRNAهای غذاهای گیاهی همانند غلات، میوه و سبزیجات استنادپذیر نیستند زیرا طی 
پژوهش های بسیاری ثابت شده است که این مولکول ها اگر از نوع گیاهی باشند قابلیت جذب 
در سیستم حیوانی را ندارند؛ لذا از آنجایی که غلات تراریخته نیز دارای سیستم گیاهی 
هستند، در نتیجه miRNAهای تولیدی در آنها قابلیت جذب توسط سیستم حیوانی را 
نخواهند داشت و لذا ادعا بر مبنای اثر سوء miRNA گیاهان تراریخته بر بیان ژن های انسان 
منتفی خواهد بود.از طرفی مشخص شده 
است که تاثیرگذاری این مولکول ها )در 
صورت جذب( کاملا وابسته به دوز بوده 
و بنابراین اثر این مولکول ها بر بیان ژن ها 
با حضور بیش از 100 مولکول به ازای 
سوی  افتاد.از  خواهد  اتفاق  سلول  هر 
دیگر، برآورد شده است که پس از مصرف 
غلات همانند برنج، صرفا حدود 12 تا 17 
مولکول به ازای هر سلول وارد سیستم 
حیوانی خواهد شد که بر این اساس حتی 
در صورت جذب احتمالی این مولکول ها، 
فرضیه اثرگذاری بر بیان ژن ها باز هم 

منتفی خواهد بود. 

ترکیب دنیای مجازی و واقعی در هدست جدید اچ تی سی

احیای بینایی یک زن نابینا با سلول درمانی

باکتری همزیست برنج جایگزین کودهای شیمیایی می شود
با پشتیبانی مادی و معنوی صندوق حمایت از پژوهشگران 
نحوه جایگزینی باکتری همزیست با ریشه گیاه برنج به جای 

استفاده از کودهای شیمیایی بررسی شد.
به گزارش خبرگزاری مهر، سید امیر مرعشی محقق 
کودهای  رویه  بی  مصرف  امروزه  گفت:  تهران  دانشگاه 
شیمیایی در کشاورزی به یک چالش اساسی برای محیط 
زیست تبدیل شده چرا که این مواد به مرور وارد رودخانه ها، 

دریاچه ها و دریاها شده و این منابع آبی را آلوده می کنند.
وی افزود: بنابراین استفاده از روش های زیستی به جای 
استفاده از مواد شیمیایی در اولویت قرار گرفته و یکی از این 
روش ها، استفاده از باکتری هایی است که قادر باشند در 
خاک به صورت همزیست با گیاه زندگی کنند و مواد معدنی 
مورد نیاز گیاه، مانند نیتروژن و فسفات را به صورت قابل 

استفاده درآورده و در اختیار آن قرار دهند.
این پژوهشگر با اشاره به باکتری سودوموناس اشتوتسری 
A1501 افزود: این باکتری یکی از انواع باکتری هایی است 
که به صورت همزیست با ریشه گیاه برنج شناسایی شده 
و قادر است نیتروژن هوا را جذب، تثبیت کند و در اختیار 

گیاه قرار دهد.
مرعشی هدف از انجام این طرح را شناسایی و درک 
بیان  و  دانست  اشتوتسری  سودوموناس  عملکرد  نحوه 
کرد: با استفاده از اطلاعاتی که در زمینه محتوای ژنتیکی 
سودوموناس اشتوتسری در دسترس بود، ابتدا مجموعه 

آنزیم های این باکتری شناسایی شد.
مجموعه  بعد  مرحله  در  سپس  کرد:  عنوان  وی 
واکنش هایی که توسط این آنزیم ها کاتالیز می شوند مورد 

شناسایی قرار گرفت و بدین ترتیب شبکه پیچیده از واکنش 
ها بدست آمد.

این پژوهشگر خاطرنشان کرد: با داشتن شبکه متابولیک 
می توان مسیرهای فعال بیوشیمیایی و میزان فعالیت 
این مسیرها را توسط روشی ریاضیاتی به نام »مدلسازی 
مبتنی بر قید« پیش بینی و مطالعه کرد. مرعشی گفت: در 
مرحله نهایی صحت و دقت مدل مربوطه با استفاده از انجام 
آزمایش های مناسب و نیز بررسی داده های منتشرشده در 

مقالات پیشین مورد بررسی قرار گرفت. 
وی افزود: به این ترتیب نشان داده شد که مدل پیشنهادی 
 A1501 ما برای متابولیسم باکتری سودوموناس اشتوتسری
قادر است پیش بینی هایی انجام دهد که به شکل قابل 
قبولی با داده های آزمایشگاهی مربوط به میزان جذب و 

مصرف منابع مختلف قندی و نیتروژنی منطبق هستند.

 این پژوهشگر تاکید کرد: مدلی که در این پژوهش بدست 
آمده است اولاً ما را قادر خواهد کرد تا بتوان همزیستی این 
باکتری با گیاه برنج را بهتر درک کنیم و ثانیا چنین مدلی 
می تواند دستکاری های ژنتیکی احتمالی را در این باکتری 
پیشنهاد کند که به بهبود ویژگی های متابولیک آن )مثلًا 

بهبود تثبیت نیتروژن(  منجر شود. 
 Molecular نتایج این طرح در قالب مقاله در نشریه
ملی  همایش  پنجمین  در  همچنین  و   BioSystems
چهارمین  در  و  تهران  دانشگاه  در  ایران  بیوانفورماتیک 
کنفرانس بین المللی بازسازی و آنالیز مبتنی بر قید شبکه، 
COBRA2015 در شهر هایدلبرگ آلمان ارائه شده است.

 مدل متابولیک ارائه شده به صورت دسترسی آزاد در 
اختیار محققان قرار دارد که می تواند در پژوهش های آتی 

بر روی این باکتری مورد استفاده قرار گیرد.

مینی مغز برای مطالعه بیماری های نورولوژیک 
تولید شد

محققان در جان هاپکینز معتقدند که مینی مغزهای کوچکی را ایجاد کرده اند که از 
نورون ها و سلول های مغز انسانی ساخته شده و می توانند در مقیاس بزرگ تر نیز تکرار 

شوند.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی سلول های بنیادی، محققان 
معتقدند مینی مغزهای ساخته شده در آزمایشگاه می توانند شدیدا مطالعات دارویی را از 

لحاظ تاثیر و ایمنی دستخوش تغییر کنند.
پیش از این برای تست این داروها نیاز به صدها و هزارها مدل جانوری بود. این مینی 
مغزهای سه بعدی، به صورت توپی از سلول های مغزی هستند که ظرف مدت هشت هفته 

ساختارهای شبه مغزی را ایجاد می کنند.
این مینی مغزها نسبت به مطالعات موشی ارجحیت دارند زیرا از سلول های انسانی 
مشتق می شوند. نود و پنج درصد داروهایی که در مطالعات جانوری امیدوار کننده هستند 
زمانی که با صرف هزینه و زمان زیاد، در مورد انسان تست می شوند معمولا با شکست 

مواجه می شوند.
محققان برای ایجاد این مینی مغزها از سلول های بنیادی پرتوان القایی استفاده کرده اند. 
ابعاد این مینی مغزها بسیار کوچک است و قطر آن ها حدود 350 میکرومتر است و می توان 
از آن ها برای مطالعه بیماری آلزایمر، پارکینسون، MS، اوتیسم و ... استفاده کرد. این مینی 
مغزها از چهار نوع نورون و دو نوع سلول پشتیبان)آستروسیت ها و اولیگودندروسیت ها( 

تشکیل شده اند.
این مینی مغزها دارای فعالیت الکتروفیزیولوژیکی هستند و فرایندهایی مانند میلین سازی 

را در مورد آن ها می توان مشاهده کرد.

گیاهان تراریخته تاثیری بر بیان ژن های انسان ندارند

اچ تی سی با رونمایی از نسخه جدید هدست مجازی وایو 
جدیدترین استاندارد واقعیت مجازی را که ترکیب دنیای 

مجازی و واقعی است به تصویر کشید.
امروز در  اچ تی سی،  به گزارش خبرگزاری مهر، کمپانی 
نخستین روز کنگره جهانی موبایل در بارسلونا )MWC( از 
نسخه کامل شده  دستگاه وایو با همکاری Valve رونمایی کرد. 
در راستای ایجاد کامل ترین امکانات برای Vive، این دستگاه 
علاوه بر اینکه مجهز به Steam-VR است، با فناوری نوآورانه 
جدیدتری به نام Vive Phone Service استاندارد جدیدی را 

در واقعیت مجازی بوجود آورده است.
Vive Phone Service، به شما این امکان را می دهد که 
بدون نیاز به خروج از دنیای مجازی، به دنیای واقعی متصل 
باشید. با این سرویس شما می توانید هر دو واقعیت را با هم 
ادغام کنید و به هر دو دسترسی داشته باشید. این دستگاه 
با ترکیب واقعیت ها دریچه  ای به دنیایی تازه از فرصت ها 
و امکانات برای مصرف کنندگان و کسب و کارها است. شما 
می توانید مستقیما از روی دستگاه تماس های ورودی و پاسخ 
نداده را پیگیری کنید و یا پاسخ دهید، پیامک ها را دریافت 

کرده و پاسخ کوتاه بفرستید و تقویم خود را برای اتفاق های 
در راه بررسی کنید.

دستگاه Vive، با ویرایش تازه تری از نام تجاری  و ظاهری 
ارتقا یافته تر، یک قدم جلوتر رفته است. این دستگاه دارای یک 
دوربین جلویی است که اجسام فیزیکی اطراف را در واقعیت 
مجازی بازسازی می کند. بند نگهدارنده این دستگاه با طراحی 
جدید، تعادل و استحکام بیشتری را ارائه می دهد و سیستم 
بصری پیشرفته تر به همراه صفحه نمایش روشن تر، احساس 
واقعی تر و عمیق تری از تجربه واقعیت مجازی بوجود می آورد.

اچ تی سی  مدیره  هیئت  رئیس  و  مدیرعامل  وانگ،  شر 
در این باره گفت: »از ابتدا، بواسطه پیشرو بودن HTC در 
تکنولوژی های مختلف، Vive در خط مقدم واقعیت مجازی 
قرار داشته است. از زمان معرفی اولیه Vive در سال گذشته، 
ما با همکاری Valve، بی وقفه در حال تلاش برای ارتقا این 
دستگاه بوده ایم تا بهترین تجربه واقعیت مجازی را به بازار ارائه 
کنیم. این تلاش باعت برنده شدن چندین جایزه و دریافت 
تحسین و تشویق از منتقدان مطرح رسانه، مصرف کنندگان 
و صنایع مرتبط شده است. با معرفی نسخه مصرف کنندگان 

وایو، ما قدم محکم تری در راستای هدف نهایی خود که ارائه  
سراسری وایو در خانه های همه دنیا است، برداشته ایم. بزودی 
همه مردم می توانند در واقعیت مجازی غوطه ور شده و قوه 
تخیل خود را شکوفا کرده و تغییر بزرگی در کل دنیا بوجود 

بیاورند.«

یک زن نابینای اهل بالتیمور به واسطه پیشرفت های صورت گرفته در زمینه سلول درمانی، بینایی خود را مجددا بدست آورد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی سلول های بنیادی، »ونا بلتون« تا دو سال گذشته قادر به دیدن نبود، 
اما اینک با جراحی سلول های بنیادی که انجام داده  قادر به دیدن پیرامون خود و مکان های مختلف است و هر روز به راحتی 

به محل کار خود رفت و آمد می کند.
وی تا سال 2009 بینایی کاملی داشت اما رفته رفته بنا به دلایلی که ابتدا ناشناخته بود و بعدها با شک و تردید عفونت چشمی 

تشخیص داده شد، رفته رفته بینایی خود را از دست داد.
وی به دنبال درمان، با کلینیک های متعددی مشاوره کرد و در نهایت به توصیه یکی از این کلینیک ها تصمیم به انجام سلول 
درمانی گرفت. به این منظور جراحان ارتوپد ابتدا مغز استخوان وی را استخراج کردند و با استفاده از دستگاهی خاص سلول های 

بنیادی آن جداسازی شد. سپس این سلول ها به ناحیه آسیب دیده چشم وی)عصب بینایی( تزریق شد.
»ونا بلتون« اولین مرحله از سلول درمانی خود را در مارچ 2014 در فلوریدا انجام داد و یک سال بعد، متوجه شد که بینایی اش 

رفته رفته بهبود یافته است.
وی در ژولای همان سال، برای اولین بار مشاهده کرد که همسرش چه شکلی است! ونا معتقد است که این سلول درمانی 

زندگی وی را دگرگون کرده است و اکنون از مدافعان پر و پا قرص سلول درمانی است.

مردان، علایم این دو بیماری را جدی بگیرند 
رییس انجمن اورولوژی ایران ضمن بیان اینکه مردان نسبت به زنان بیشتر مستعد ابتلا 
به بیماری های کلیوی و مجاری ادراری هستند، توجه به علایم هشدار دهنده بیماری های 

مردان را تنها راهکار جلوگیری از پیشرفت این بیماری ها عنوان کرد. 
دکتر عباس بصیری در خصوص مشکلات پروستات در دوره های جوانی و میانسالی 
گفت: پروستات عضوی است که با پسران به دنیا می آید و دور تا دور مجرای ادرار را گرفته 
است. در سنین جوانی پروستات در معرض التهاب، عفونت و ورم قرار می گیرد. سوزش 
ادرار، درد در زمان ادرار، احساس دفع ادرار زود، درد زیر شکم و بالای استخوان لگن 
وهمچنین درد در ناحیه بین بیضه ها و مقعد نیز از علایم بروز مشکل برای این عضو است 
و گاهی به صورت تکرر ادرار خودش را نشان می دهد.  وی افزود: ریشه این مشکل عفونت، 
میکروب، ویروس یا تک یاخته هایی هستند که می توانند به پروستات وارد شوند . خون بر 
اثر فشار ناشی از انجام فعالیت های سنگین مثل بدنسازی و ...، در مجاری ادرار پس زده 
می شود و در پروستات جمع شده و در نهایت التهاب ایجاد می کند.  بصیری، فشارهای 
روحی و عصبی، اضطراب و حساسیت به برخی مواد غذایی مثل فلفل و پیاز و سیر ترشی 
را نیز باعث ورم و فشار به پروستات عنوان کرد.   رییس انجمن اورولوژی ایران ادامه داد: 
در میانسالی یعنی از 50 سالگی به بعد این عضو بزرگ می شود. اگر پروستات، رو به مجرا 
بزرگ شود علایمی مثل مشکل در خروج ادرار و در مراحل نهایی بند آمدن آن را به دنبال 
دارد. این امر به معنی بزرگی خوش خیم پروستات است.  به گفته وی 10 درصد از کسانی 
که در ایران با این موضوع روبرو می شوند، ممکن است به سرطان پروستات مبتلا شوند. 
این جراح کلیه و مجاری ادراری در خصوص علایم سرطان پروستات نیز گفت: علایم 
سرطان پروستات با نشانه های بزرگ شدن آن تفاوتی ندارد. بیشتر مواقع بی علامت است 
و چون در مناطق محیطی پروستات رشد می کند زیاد به مجرای ادرار فشار وارد نمی کند 
و باعث اختلال ادراری نمی شود به همین جهت به کسانی که در خانواده شان موارد ابتلا به 
این سرطان را داشتند، توصیه می شود حتما از 40 سالگی به بعد مراقب این بیماری باشند 
و با مراجعه به پزشک آزمایش های مخصوص آن را انجام دهند و تحت نظر قرار گیرند. 

رییس انجمن اورولوژی ایران ضمن بیان اینکه بیماری های کلیوی در مردان شایع تر 
از زنان است، ادامه داد: سرطان مثانه و کلیه در مردان به ترتیب سه و 1.5 برابر بیشتر از 
زنان است. فعالیت بیشتر مردان در مراکز صنعتی و کارخانه های رنگ و لاستیک سازی و 
مواجهه با مواد شیمیایی و همچنین استفاده بیشتر از سیگار و مواد مخدر در ایجاد سرطان 
مثانه نقش زیادی دارند.  وی تصریح کرد: سنگ کلیه در مردان به دلیل مباحث شغلی، 
مصرف ناکافی مایعات در مردان شایع تر است. هورمون استروژن از سنگ سازی در بدن 
خانم ها تا حدی جلوگیری می کند. بعد از سن یائسگی زنان هم در معرض سنگ سازی 

بیشتری قرار می گیرند. 
به گفته رییس مرکز تحقیقات بیماری های کلیوی ایران، بیماری های مجاری ادراری، 
اعم از سرطان، سنگ، پروستات و بیماری های مادرزادی و ساختاری در مردان بیشتر از 
زنان مشاهده شده است.  بصیری، به مردان شاغلی که در مراکز مرتبط با تولید محصولات 
شیمیایی کار می کنند، مصرف مایعات به میزان زیاد، تست های دوره ای، آزمایش ادرار و 
در موارد مشکوک سونوگرافی برای کشف زودتر بیماری را توصیه کرد.  رییس انجمن 
اورولوژی ایران ضمن اشاره به شانس کم پیشگیری از ابتلا به سرطان های مثانه و کلیه، 

اقدامات تشخیصی زودرس را در عملکرد بهتر داروها موثر دانست. 
رییس مرکز تحقیقات بیماری های کلیوی ایران، بیماری دیابت را نیز در بروز نارسایی 
کلیه دانست و ادامه داد: یکی از شایع ترین بیماری ها از نظر تاثیر بر کلیه، بیماری دیابت 
است. اصلی ترین و شایع ترین علت نارسایی کلیه در تمام جهان و ایران دیابت است. تقریبا 
به ازای هر یک مورد شناخته شده، سه مورد بیمار دیابتی شناسایی نشده وجود دارد. 
تعداد کسانی که دیابت نهفته یا استعداد آن را دارند و هنوز علایم کلینیکی واضحی پیدا 
نکرده اند، زیاد هستند.  وی افزود: غافل بودن از این مساله زمانی اثر خود را نشان می دهد 
که بیمار، مبتلا به دیابت می شود و باید تحت درمان قرار گیرد و عوارض آن را تحمل 
کند. این بیماری فقط مخصوص یک عضو نیست. تمام اعضای بدن که در آنها رگ و 
جریان خون وجود دارد تحت تاثیر قرار می گیرند. انباشت انرژی و مواد غذایی در بدن 
عامل اصلی دیابت است.  بصیری درخصوص علایم نارسایی کلیه نیز اظهار کرد: به ازای 
هریک نارسایی کلیه، پنج تا 10 نفر دچار نارسایی های خفیف کلیه هستند، این بیماری در 
موارد نهایی با علایم بی اشتهایی، تهوع، استفراغ، ضعف، خستگی، بی حالی، عصبی شدن 
و مسائل روحی همراه است.  رییس انجمن اورولوژی، نارسایی کلیه در مراحل مقدماتی را 
بی علامت عنوان کرد و افزود: کسانی که در خانواده مشکل نارسایی کلیه دارند، دستورات 
پیشگیری را بیشتر رعایت کنند. کسانی که در معرض این بیماری ها هستند هم باید 
علایم ادراری را جدی بگیرند. احساس سوزش ادرار، تکرر ادرار و ناتوانی در خروج آن که 

باعث فشار به کلیه می شود نیز از نشانه های این بیماری است. 

بر طبق تحقیق برترین های جهان شاید باورتان نشود که کلم خیلی از عفونت ها و 
بیماری ها را از بین می برد و حتی یک مرهم مناسب برای زخم ها محسوب می شود. زمانی 
که آب کلم و یا خود کلم را نوش جان می کنید و یا از آن مرهمی برای زخم ها می سازید 
به طبیعی ترین شکل ممکن به سلامتی تان خدمت کرده اید. کلم با یبوست، زخم معده، 
آرتروز، برونشیت، سرطان و غیره مقابله می کند. برای آشنایی بیشتر با این ماده ی غذایی 

درمانگر با ما همراه باشید.
نام علمی کلم قمری :

Brassica oleracea var. gongylodes 
در این گیاه ساقه هوایی آن که ضخیم می شود مورد تغذیه قرار می گیرد. در بعضی از 
کشورها نیز از برگ آن استفاده می کنند. کلم قمری به رنگهای سفید، آبی و بنفش دیده 
می شود. طول دوره رویش این گیاه بسیار کوتاه است و به عبارت دیگر مدت کمی زمین 

را اشغال می کند و از این نظر می توان این گیاه را به راحتی در تناوب زراعی قرار داد.
 ارزش غذایی کلم قمری :

ارزش غذایی آن تقریباً شبیه کلم گل است. مقدار ویتامین برگها بیش از ساقه آن است.
»کلم سنگ« مانع گرفتگي رگ هاي خون مي شود

کلم سنگ، گیاهي متعلق به خانواده کلم، بومي کشور بلژیک است. این گیاه که در 
تمامي سال کشت مي شود، ارزش غذایي بالایي دارد و سرشار از ویتامین C، A فیبر و 

فولیک اسید است.
* کلم سنگ با تقویت سیستم دفاعي بدن، عملکرد قلب و مویرگ ها را بهبود مي بخشد 

و از گرفتگي رگ ها جلوگیري مي کند و علائم آسم را کاهش مي دهد.
* یکي از ویژگي هاي مهم این گیاه کاهش خطر بروز انواع مختلف سرطان از جمله ریه، 

روده بزرگ، پروستات و سینه است.
* رژیم غذایي سرشار از آن مانع سکته و آب مروارید مي شود و خطر بروز بیماري ام اس، 

فشار خون بالا و دیابت را نیز کاهش مي دهد.
* در هر نوع کلم، نوعي ریزمغذي به هنگام جویده و یا خرد شدن آزاد مي شود. این ماده 

کبد را تحریک مي کند تا آنزیم هاي موجود در موادشیمیایي سرطان زا سم زدایي شود.
* خوردن 3 یا 5 بار کلم سنگ یا هر نوع کلم در هفته، خطر ابتلا به سرطان را 60 

درصد کاهش مي دهد.
* ویتامین C موجود در آن براي تولید کلاژن مفید براي پوست، بافت هاي پیوندي، 

تاندون، غضروف و تقویت سیستم دفاعي بدن لازم است.
* فولیک اسید موجود در آن از بیماري هاي متعدد مادرزادی پیشگیری می کند.

* فرد را در برابر بیماري هاي التهابي مانند آرتروز محافظت مي کند.
* این گیاه را که سرشار از پروتئین است مي توان جایگزین گوشت کرد.

* ویتامین A موجود در آن براي تقویت بینایي موثر است.
* کلم سنگ که غني از فیبر است به عملکرد سیستم گوارشي کمک مي کند و مانع 

یبوست می شود.
* مصرف آن به افرادي که قصد کاهش وزن دارند توصیه شده است.

 کلم قمری که غنی از فیبر است به عملکرد سیستم گوارشی کمک می کند و مانع 
یبوست می شود

 آب کلم: پایان یبوست
کلم یک ماده ی غذایی ایده آل برای مقابله با یبوست است. این ماده ی غذایی پر 
خاصیت سرشار از فیبر می باشد. اگر بخواهیم دقیق تر بگوییم هر 200 گرم کلم بیش از 
20 درصد نیاز روزانه ی ما به فیبر را تأمین می کند. حتماً هم می دانید که فیبرهای  غذایی 
باعث تحریک روده ها و دفع راحت می شود. برای همین هم کلم می تواند با یبوست مقابله 

و از بروز آن پیشگیری کند.
روش مصرف

زمانی که کلم در آب می جوشد آب همان اولین جوش ها یک ملین طبیعی است. توصیه 
می کنیم تا بهبود وضعیت تان روزانه 2 تا 4 لیوان آب کلم پخته میل کنید. توجه داشته 
باشید که نباید بیش از یک ساعت کلم را جوشاند. در این صورت آب آن کاملًا برعکس 

عمل کرده و شما را دچار یبوست می کند.
روش مصرف

محققان توصیه می کنند که روزانه 4 لیوان آب کلم بنوشید. البته توجه داشته باشید 
معنی گفته مان این نیست که درمان خود را قطع و آب کلم را جایگزین کنید. اگر زخم 

معده دارید و دارو مصرف می کنید نباید داروهای تان را کنار بگذارید.
کلم قمری: خداحافظ کم خونی

کلم سرشار از ویتامینC، بتاکاروتن و آهن است و باعث تولید گلبول های قرمز بیشتری 

می شود. برای همین هم می تواند با کم خونی مقابله کند.
کلم و آرتروز

نتایج یک پژوهش آمریکایی نشان می دهد که خانواده ی کلم ها و سبزیجات غده ای برای 
پیشگیری از آرتروز موثر است. کلم سرشار از آنتی اکسیدان هایی به نام »گلوکوزینولات« 

است که غضروف استخوان ها را تقویت کرده و از سایش آن ها پیشگیری می کند.
روش مصرف

بهتر است هر هفته حداقل دو مرتبه کلم خام به عنوان سالاد میل کنید. اگر کلم پخته 
دوست دارید بهتر است که آن را بخارپز کنید.

مرهم کلم برای درمان ترک و سوختگی پوست
کلم یک مرهم فوق العاده برای مشکلات پوستی است. آنتی اکسیدان های موجود در آن 

قادر هستند که زخم ها را درمان کرده و ترک و سوختگی را برطرف کنند.
کلم برای درمان دمل و جوش و آبسه

خواص آنتی اکسیدانی فلاوونوئید های موجود در کلم باعث تسریع سرعت درمان دمل 
و جوش می شود. باید بدانید که کلم خواص ضد التهابی دارد و در درمان مشکلات ناشی 

از التهاب موثر است. 
کاشت. داشت و برداشت :

این نوع کلم معمولاً در سطوح کوچک کشت می شود زیرا کارهای زراعی آن مشکل تر 
از سایرکلم ها است، زمین مورد کاشت شبیه زمین کلم های دیگر است این گیاه را می توان 
در همه نوع آب و هوا کشت نمود. به علت کوتاه بودن عمر این گیاه به مواد غذایی کمتری 
احتیاج است. با توجه به کشتهای قبل، حدود 100 کیلوازت،80 کیلو P2o5 و 180 کیلو 
K2o به ازای یك هکتار در نظر می گیرند. کودهای ازته را معمولاً به صورت کود سرك در 

دو مرحله به زمین می دهند.
انواع زودرس آن را می توان از اوایل بهمن ماه در خزانه کشت نمود. دوره پرورش در 
 ـ8 هفته است کاشت و نشاء در زمین اصلی بسته به نوع واریته متفاوت است و  خزانه 6 
معمولاً برای انواع زودرس فواصل 25 ×30 سانتیمتر و برای انواع تابستانه30 ×30سانتیمتر 
در نظر میگیرند. انواع پاییزه را بفواصل 30 × 40 سانتی متر کشت می کنند آبیاری پس از 
یك دوره خشك و طولانی باعث ترکیدگی ساقه خوراکی می شود. عمل برداشت به راحتی 
3ـ بار برداشت  با چاقوی تیز انجام می گیرد. انواع زودرس و متوسط رس را می توان در 2 
 ـ70 تن در هکتار  0ـ3 تن و در پائیزه بین 60  نمود. مقدار محصول در بهار بین 20 
است. کلم قمری در دمای 1 درجه سانتیگراد و رطوبت نسبی 90 درصد تا 45 هفته قابل 

نگهداری است.

آشنایی با کلم قمری و خواص آن 
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اجتماعی 6

شهردار قم با صدور پیامي دعوت کرد:

حضور پرشور  مردم در انتخابات هفتم اسفند 
دکتر سقائیان نژاد شهردار قم با صدور پیامي بر حضور گسترده آحاد ملت در انتخابات 

هفتم اسفند ماه تاکید کرد.
 به گزارش شهر نیوز؛ در پیام دکتر سقاییان نژاد آمده است:

انتخابات از برکات نظام جمهوري اسلامي ایران است که زمینه گسترده اي براي مشارکت 
اقشار مختلف مردم در تعیین سرنوشت خود فراهم میکند . 

روز جمعه هفتم اسفند ماه ، ایران اسلامي عرصه نمایش یکي دیگر از پر شورترین صحنه 
هاي حماسي در تاریخ خود خواهد بود و این رخداد تاریخي در حافظه ملت ایران و جهانیان 
به ثبت خواهد رسید. هفتم اسفند ماه بار دیگر مردم ایران اسلامي براي شرکت در انتخابات 
مجلس خبرگان رهبري و مجلس شوراي اسلامي پاي صندوق هاي راي خواهند رفت و با 
حضور پرشور و مثال زدني خود در سي و هشتمین بهار انقلاب اسلامي برگ زرین دیگري 
را در کارنامه نظام اسلامي به ثبت مي رسانند. ملت هوشیار، با بصیرت و همیشه در صحنه 
ایران اسلامي در تکمیل حرکت پرشکوه خود در راهپیمایي یوم الله 22 بهمن، بار دیگر با 
انتخابي آگاهانه سکان هدایت دو نهاد مهم و تاثیرگذار کشور را به دست صالحان و نیکان 
مي سپارند و در این مسیر با انتخاب افراد اصلح در تعیین سرنوشت خود همانند همیشه 
مشارکت خواهند داشت. در این دوره از انتخابات دشمنان نظام اسلامي طرح هاي جدید 
و توطئه هایي نو طراحي کرده اند تا همانگونه که مقام معظم رهبري در سخنراني هاي خود 
عنوان کردند پروژه نفوذ را از طریق ورود افراد ظاهراصلاح به این دو رکن تصمیم گیري در 
کشور وارد کنند ولي ملت بصیر ایران اسلامي با تکیه بر آرمان هاي بنیانگذار انقلاب اسلامي 
و بهره مندي از منویات مقام عظماي ولایت حضرت آیت الله العظمي خامنه اي نقشه هاي 
شوم دشمنان انقلاب را نقش برآب کرده و بار دیگر به دنیا ثابت مي کنند که در مسیر دفاع 

از نظام اسلامي و پیروي از رهبري ثابت قدم هستند.
                                                         

مدیرعامل جدید سازمان زیباسازي شهرداري قم :

تقویت زیبایي شهر موجب جذب 
سرمایه گذاران مي شود 

مدیرعامل جدید سازمان زیباسازي شهرداري قم اظهار کرد: امیدواریم که بتوانیم 
پاسخگوي اعتماد صورت گرفته باشیم و در حوزه زیباسازي شهر قم را به شهري تمدن ساز 

با گفتمان اسلامي تبدیل کنیم.
وحید  وزیري راد در مراسم معارفه خود وتودیع   مدیرعامل  سابق سازمان زیباسازي 
شهرداري قم با اشاره به ضرورت همگرایي بین شهروندان، شوراي شهر و شهرداري اظهار 
کرد: با برنامه ریزي صورت گرفته و برنامه استراتژیك و دراز مدت از ظرفیت هاي مختلف با 
هدف اقتصاد فرهنگي عمران محور براساس توانمندي ها، استعدادها و آموزش ها استفاده 
خواهیم کرد. مدیرعامل سازمان زیباسازي شهرداري قم با اشاره به بهره گیري از نظرات 
مختلف به ویژه نظرات نخبگان گفت: اگر به زیباسازي شهر اهمیت دهیم موجب جذب 
سرمایه گذاران خواهد شد. وي با تاکید بر اینکه باید در حوزه زیباسازي بین دستگاه هاي 
مختلف اعم از درون و بیرون شهرداري همگرایي ایجاد شود، خاطرنشان کرد:  در شهر قم 
باید با در نظر گرفتن خرده فرهنگ ها و کلان فرهنگ ها فضایي مشترك براي درك محیط 
ایجاد کنیم. وزیر ي راد تصریح کرد: در حوزه درآمدهاي پایدار در عرصه زیباسازي توزیع 
عادلانه فرصت هاي زیباسازي بین مناطق و توجه به بنیان هاي شهر اسلامي و فقهي را مورد 
نظر قرار خواهیم داد. وي با اشاره به اینکه امیدواریم به گونه اي عمل کنیم که هویت شهر 
اسلامي همواره تقویت شود، گفت: امیدواریم که بتوانیم با استفاده از زیباسازي زنجیره اي 
را در حوزه اشتغال فرهنگ محور و اقتصاد فرهنگ محور داشته باشیم. مدیرعامل سازمان 
زیباسازي و احیا بافت شهرداري قم با بیان اینکه در حوزه زیباسازي القاء نیاز مهم است، 
تصریح کرد: امیدواریم که با همگرایي بتوانیم برنامه هاي خود را در عرصه زیباسازي به 
نتیجه برسانیم.  وي با بیان اینکه اگر به زیباسازي شهر اهمیت دهیم موجبات جذب 
سرمایه گذاران فراهم خواهد شد گفت: در شهر قم باید با در نظر گرفتن خرده فرهنگ ها و 

کلان فرهنگ ها فضایي مشترك براي درك محیط ایجاد کنیم

معاون شهردار قم  تاکید کرد :

ترکیب معنویت و نشاط و شادابي 
در زیباسازي شهري قم 

معاون شهردار قم با اشاره به اهمیت توجه به شاخصه هاي شهر قم لحاظ کردن توام 
معنویت و نشاط در زیباسازي شهري تاکید کرد.

سید امیر سامع در مراسم تودیع و معارفه مدیرعامل سازمان زیباسازي شهرداري قم 
اظهار کرد: زیباسازي در شهر از اهمیت زیادي برخوردار است و در زیباسازي فضاي شهر 
قم باید با استفاده از شاخصه هایي که دارد با لحاظ کردن معنویت، جذابیت و نشاط و 
شادابي توامان توجه شود. وي با تقدیر از خدمات اسماعیل فتحي در دوران مسئولیت در 
سازمان زیباسازي شهرداري قم اظهار کرد: در سازمان زیباسازي کمیته هاي فني به خوبي 
شکل گرفته بود و اقداماتي نظیر برقراري ارتباط مطلوب با مناطق، تدوین بودجه سال آینده 
و... به خوبي انجام شده بود. معاون خدمات شهري و امور اجتماعي شهرداري قم تصریح 
کرد: براي اینکه بتوانیم سازمان را در بخش هاي اجرایي تقویت کنیم پیشنهادي شد که 
بتوانیم از تخصص و توانمندي آقاي وحید وزیري راد استفاده کنیم و دیدگاه ها و سوابق 
مدیریتي را مورد بررسي قرار دادیم و دریافتیم که ایشان از شهر قم و مدیریت شهري 
شناخت کاملي دارد. وي تصریح کرد: امیدواریم با تعامل، هماهنگي و همکاري با سازمان ها 
و شهرداري مناطق و دقت نظر نسبت به ساختار سازماني، شرح وظایف و... فرایندهاي 
کاري را ساماندهي کرده و امیدواریم که پیرایش، زیباسازي و ورود هنر به فضاي شهري 

به نحو احسن انجام شود.

سرپرست مرکز فناوري اطلاعات و ارتباطات شهرداري قم اعلام کرد:

آغاز طرح آزمایشي هوشمندسازي
 ناوگان تاکسیراني قم 

سرپرست مرکز فناوري اطلاعات و ارتباطات و تحول اداري شهرداري قم از آغاز طرح 
آزمایشي هوشمندسازي ناوگان تاکسیراني بر روي 10دستگاه تاکسي در قم خبر داد. 

علي ملك لي افزود: پروژه اي که در مرکز فاوا شهرداري قم آغاز نموده شده است بحث 
هوشمند سازي ناوگان تاکسراني قم است که در فاز نخست 10 دستگاه تاکسي هوشمند 
شده اند و بحث هوشمند سازي هم شامل دو فاز اصلي است.  وي ادامه داد: این پروژه داراي 
دو فاز AVL یا همان مکان یابي خودروها و فاز AFC یا پرداخت الکترونیکي کرایه مي 
باشد . ملك لي خاطر نشان کرد:  این سیستم روي هر خودرو دستگاه جي پي اس، تاکسي 
متر و پوز بانکي نصب مي شود که هم بحث مکان یابي را در قسمت نرم افزار مدیریتي 
انجام داده و هم مسافرین مي توانند کرایه تاکسي خود را به صورت الکترونیکي و با استفاده 
از کارت هاي عضو شتاب پرداخت کنند . سرپرست مرکز فناوري اطلاعات و ارتباطات و 
تحول اداري شهرداري قم افزود: در حال حاضر این طرح به صورت آزمایشي روي 10 
دستگاه تاکسي بي سیم 133 در قم انجام شده است که تا هرگونه نواقص و مشکلاتي را 
که دارد برطرف شود و در صورت موفقیت طرح پایوت هوشمند سازي ناوگان تاکسیراني، 

به طور کلي اجرا خواهد شد.

واکنش نشان دادن در مقابل افرادی که شما را خوار 
کرده و ارزش هـایتـان را زیر سوال می برند، قدری دشوار 
و دردناک است. گاهی اوقات زخم هایی که اینگونه افراد 

به شما وارد می آورند، ممکن است تا ابد باقی بمانند.
تحقیر دیگران 

مقاومت در برابر تحقیر
باید توجه داشته باشید که افرادی که شما را تحقیر 
می کنند و قصد آسیب رساندن به شما را دارند، در درجه 
اول باید خودشان را بیازارند تا بتوانند شما را آزرده کنند.

باید بدانید که یک انسان کامروا، موفق، و با اعتماد به 
نفس هیچ نیازی به تحقیر دیگران ندارد. شاید این افراد 
از دیگران انتقادهای سازنده ای کنند، اما هیچ گاه آنها را 
تحقیر  نمی کنند. برخی از افراد به طور کلی نظر منفی 

نسبت به دیگران دارند چون:
- به دلیل کمبودهایی که احساس می کنند دوست 
دارند خودشان را قدرتمند تر از سایرین جلوه بدهند تا به 

این طریق بر تزلزل شخصیتی خود غلبه کنند.
- قبلًا کسی آنها را آزرده ساخته و چون توانایی مقابله 
با آن را نداشتند، با تحقیر دیگران سعی می کنند از 

موقعیت فعلی خود دفاع کند.
افرادی که به شدت شما را تحقیر  می کنند با این 
کار فقط ناراحتی، عدم موفقیت، و بی هدفی خود را 
در زندگی به نمایش می گذارند و این مشکل آنهاست 
نه شما. دانستن این مطلب به شما کمک می کند که 
راحت تر بتوانید در کنار آنها به زندگی عادی خود ادامه 
دهید و حرف هایشان را نشنیده بگیرید. اگر بدانید که 
مشکل از طرف مقابل است نه شما، می توانید منطقی 
با مسائل برخورد کنید و از حرف ها و کنایه های آنها 
شما را آزرده نخواهد کرد. شاید فردی که دارای چنین 
خصوصیاتی است یکی از نزدیکان شما باشد و برایتان 
سخت باشد که بخواهید از نظر عاطفی خودتان را از 
او جدا کنید. هیچ نیازی به این کار نیست، فقط سعی 
کنید در بحث هایی که او راه می اندازد، شرکت نکرده 
و خودتان را کنار بکشید. قصد او این است که کاری 
کند تا شما احساس بدی نسبت به خودتان پیدا کنید. 
این وظیفه شماست که به آنها اجازه انجام چنین کاری 

را ندهید.
زمانیکه اینگونه افراد به شما حرفی می زنند، در پاسخ 
به آنها، جواب های بی شماری به ذهن شما خطور 
می کند. اگر چنین کاری را انجام دهید، در واقع خودتان 
را با آن فرد هم شان ساخته اید و این دقیقاً همان چیزی 
است که آنها انتظارش را می کشند. آنها می خواهند 
شما را عصبانی کنند تا برخورد شدیدی از خود نشان 
به  نسبت  بدی  احساس  میخواهند شما  آنها  دهید، 
خودتان پیدا کنید و قصدشان تنها آزار دادن و آسیب 
رساندن است. شما با جواب دادن به آنها در حقیقت وارد 
بازی ساختگی شان میشوید، و در نهایت خودتان را آزار 
داده اید. ممکن است بعداً به خاطر حرف هایی که در 

عصبانیت از دهانتان خارج شده پشیمان شوید.
دیگران تا زمانیکه شما به آنها اجازه ندهید، نمی توانند 
شما را بیازارند. در برخی مواقع بهتر است نگاهی به طرز 
برخورد خود با طرف مقابل داشته باشید و ببینید شما 
چه کاری انجام داده اید که او به خودش اجازه داده 
تا یک چنین پیشنهاداتی نسبت به شما ارائه دهد. آیا 
توانایی تغییر شرایط را دارید؟ آیا به واقع عقاید او صحت 

دارند؟
خوب در زمان بروز چنین حالتی چه کاری می توان 

انجام داد؟ بهتر است یکی از موارد زیر را امتحان کنید:
زمانیکه احساس می کنید فردی با حالت تهاجمی با 
شما برخورد می کند می توانید بگویید: "ازت ممنونم 
اما فکر می کنم بهتر است توصیه هایت را برای خودت 
نگه داری" و یا: "خیلی سخاوتمندی ولی من نیازی به 

توصیه های تو ندارم"
همه این مسائل به دلیل خشم و نفرتی که در آنها 
وجود دارد، درست می شود و شما هم مجبور نیستید 
که بار مسئولیت زندگی آنها را به دوش بکشید. شاید آنها 
بخواهند که از خشم و نفرت خود به شما سهمی بدهند، 
اما این "هدیه" ای است که شما واقعاً نیازی به آن ندارید.

اگر به توصیه های آنها گوش کنید و هدیه های 
مسمومشان را قبول کنید، با این کار خشم و عصبانیت 
آنها را  به درون خود راه داده اید. به خودتان اجازه انجام 
چنین کاری را ندهید. شما هیچ نیازی به این هدایا 

ندارید، از کنار آنها عبور کنید.
از پیشنهادت ممنونم : یکی دیگر از واکنش های 
مناسبی که در مقابل این افراد می توانید از خود بروز 
پیشنهادت  "از  بگویید:  آنها  به  که  است  این  دهید 
ممنونم" و بعد هم به ادامه کار خود بپردازید. با بیان 
این عبارت شما در حقیقت به بحث پایان می دهید. آنها 
منتظر هستند که شما از خود عکس العمل نشان دهید 
و زمانیکه این کار را انجام نمی دهید، دیگر چیزی برای 

گفتن نخواهند داشت.
یکی از نویسندگان معتقد است که بهترین واکنش 
در مقابل این افراد: "ممنون، شاید حق با تو باشه" است. 

او اظهار می دارد زمانیکه نظرات دیگران سبب آزرده 
ساختن شما می شود، باید نگاهی عمقی به درون خود 
داشته باشید و ببنید دلیل اصلی این رنجش خاطرها 
چیست. با این کار هم عکس العمل شدید نشان نداده 

اید، هم بر روی خود دقیق تر شده اید.
دیگران تا زمانیکه شما به آنها اجازه ندهید، نمی توانند 
شما را بیازارند. در برخی مواقع بهتر است نگاهی به طرز 
برخورد خود با طرف مقابل داشته باشید و ببینید شما 
چه کاری انجام داده اید که او به خودش اجازه داده 
تا یک چنین پیشنهاداتی نسبت به شما ارائه دهد. آیا 
توانایی تغییر شرایط را دارید؟ آیا به واقع عقاید او صحت 

دارند؟
باید ببینید که چرا این اظهار نظر خاص باعث رنجش 
شما می شود. عکس العمل های شما، حرف های زیادی 
در مورد شخصیتتان می زند. در اینجا همه چیز مربوط 

به شماست و نه شخص مقابل.
اجازه دهید بداند که چه احساسی دارید : اگر به فکر 
تلافی کردن باشید، خودتان را بی ارزش می کنید. باید 
خیلی رو راست به او بگویید که نظرش شما را آزرده 
ساخته. البته باید این کار را در نهایت آرامش انجام دهید، 
به عنوان مثال: "زمانیکه به نظریات من بی توجهی 
می کنی و آنها را نمی پذیری، واقعاً ناراحت می شوم." 
فقط به آرامی بیان کنید و منتظر واکنش آنها بشوید. 
بهتر است این کار را زمانی انجام دهید که تک به تک 
با فرد مقابل تنها می شوید، این امکان وجود دارد که 
آنها خودشان هم متوجه نباشند که در حال آزار و اذیت 

شما هستند.
اگر چنین بحثی در محیط کار پیش آمد، می توانید 
ادامه بحث را به زمان دیگری موکول کنید، به عنوان 
مثال اگر یکی از همکارانتان به شما گفت: "من احساس 
می کنم تو نسبت به مسائل مختلف بیش از اندازه 
حساس هستی" به او بگویید: "ترجیح می دهم روی 
مسائل کاری تمرکز کنیم" و یا "الآن مسائل مهمتری 
برای انجام دادن وجود دارد، بهتر است به مسائل کاری 
توجه کنیم و موارد شخصی را بگذاریم برای بعد" با این 
کار، آنها را متوجه می کنید که هم از نظرشان خوشتان 

نیامده و هم کاملًا حرفه ای با آنها برخورد کرده اید.
سایر نکاتی که در این زمینه باید به خاطر داشته 

باشید، عبارتند از:
شما نیاز به تایید دیگران ندارید : گاهی اوقات نظر 
دیگران به این دلیل شما را آزرده می سازد چرا که از 
آنها انتظار تایید 100% داشته اید، اما نظر آنها بر خلاف 
انتظار شما از آب در می آید. شاید پیشنهاد آنها زیاد هم 
بد نباشد، اما در نظر شما بد جلوه کند، به عنوان مثال 
اگر سرپرست بخش به شما بگوید: "کارت واقعاً عالی 
بود، اما آیا میتوانی پاراگراف آخر را اصلاح کنی تا کارت 
قوی تر شود؟" ممکن است ناراحت شوید، و به این دلیل 
که توقع شنیدن چنین اظهار نظری را نداشتید، قسمت 
اول آنرا هم نمی شنوید، و فقط متوجه بخش انتقادی 

آن می شوید.
آیا آنها از داستانهای ذهنی شما با خبر هستند؟ : در 
برخی شرایط، ممکن است نظریات دیگران در ذهن شما 

به منزله نوعی اهانت به شمار آید، درصورتیکه طرف 
مقابل به هیچ وجه قصد انجام چنین کاری را ندارد. این 
امر به دلیل تفکرات ذهنی شما و یا به دلیل داستان های 
ذهنی که برای خودتان ساخته اید، بوجود می آید، به 
همین دلیل چیزی را می بینید که وجود خارجی ندارد 

و تنها زاییده خیال و اوهام ذهنیتان است.
در اینجا برایتان مثالی می آوریم؛ فرض کنید شخصی 
برای شما هدیه ای آورده. اگر شما اعتقاد داشته باشید که 
او قصد آسیب رساندن به شما را داشته، ممکن است با 
خودتان فکر کنید:"او می خواهد از راههای مسالمت آمیز 
وارد شده و از خلق خوش من سوء استفاده کند." اما 
حقیقت چیز دیگری است و او تنها قصد دارد که به 
شما نشان دهد تا چه حد برایش ارزش و اهمیت دارید. 
در یک چنین شرایطی باید از خودتان سوال کنید که 
آیا واقعاً همه چیز را آنطور که هست می بینید و یا می 
شنوید؟ )هیچ چیز معنای خاصی ندارد تا زمانیکه شما 
به آن معنا ببخشید( و یا اینکه داستان ذهنی خودتان را 

وارد کار می کنید.
احساس  اگر خودتان  باشید که  داشته  توجه  باید 
می کنید که فرد دوست داشتنی نیستید، آنوقت این 
حس به دیگران هم منتقل شده و آنها نیز تصور می 
کنند که نمی توانند شما را دوست داشته باشند. اگر 
تصور کنید که فقط استحقاق اهانت و تحقیر  را دارید، 
آنگاه چیزی جز این هم عایدتان نخواهد شد. اگر یک 
چنین تصوری دارید شاید نوبت به آن رسیده باشد که 
نگاه عمیق تری به درون خود انداخته و اعتقادات خود 

را زیر سوال ببرید.
نسبت به تحقیرهای زیرکانه هشیار باشید : زمانیکه 
صبر می کنید و به پیغام هایی که به طور روزانه دریافت 
می کنید می اندیشید، به این نتیجه می رسید که خیلی 
بیشتر از آن چیزی که تصور می کرده اید در معرض 
انتقاد و اهانت قرار گرفته اید. دلیلش هم این است که 
دنیا پر است از انسان هایی که قصد تحقیر  دیگران را 
دارند. هر جایی که می روید، به هر کجا که نگاه می کنید، 
هر چیزی که در روزنامه می خوانید و یا در تلویزیون 
تماشا می کنید، و حتی تبلیغاتی که مشاهده می کنید، 
همه و همه قصد دارند به شما بگویند که تا زمانیکه 
از محصولات آنها استفاده نکنید، طرز خاصی لباس 
نپوشید، مطالعات خاصی نداشته باشید، طرز خاصی راه 
نروید، به اندازه کافی خوب نیستید. آنها به طور ماهرانه ای 

عزت نفس و ارزش شخصی شما را زیر سوال می برند.
هیچ کس دوست ندارد مورد انتقاد قرار بگیرد؛ به 
همین دلیل اگر می خواهید سالم زندگی کنید و از عزت 
نفس برخوردار باشید، باید این پیغام های منفی که از 
سایرین در مورد شخصیتتان می شنوید را نادیده بگیرید.

زمانیکه در معاشرت با افرادی قرار می گیرید که شما 
را خوار می کنند، به یاد داشته باشید:

 1- با تحقیر کردن متقابل، کارشان را تلافی نکنید.
 2- طرز برخوردشان چیزهای زیادی در مورد آنها به 
شما می گوید، به راحتی می توانید درک کنید که دلیل 
همه این کارها، خشم و نفرتی است که وجودشان را 

فراگرفته و خودشان باید با آن کنار بیایند نه شما.
3- آیا می توانید از میان نظریات آنها برای خود یک 
"هدیه" پیدا کنید؟ می توانید به یکی از نقاط ضعف و یا 
قوت خود در بین نظریات آنها پی ببرید؛ اگر قوت بود آنرا 

افزایش دهید و اگر ضعف بود در پی جبران آن برآیید.

چگونه در برابر تحقیرهای دیگران واکنش نشان دهیم
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سردار اشتری عنوان کرد :

آمادگي کامل ناجا 
براي برقراري امنیت انتخابات 

فرمانده نیروي انتظامي با بیان اینکه از هفته هاي گذشته آمادگي لازم را براي برگزاري 
انتخابات اعلام کرده ایم، از حضور ماموران پلیس تا پایان شمارش آراء خبرداد.

 به گزارش خبرنگار پایگاه خبري پلیس، سردار  حسین اشتري  در حاشیه گردهمایي 
سراسري مسئولان حقوقي و امور مجلس ناجا در جمع خبرنگاران اظهارداشت: برگزاري 
این همایش جهت بررسي برنامه هاي یک سال گذشته و ابلاغ سیاست ها و برنامه هاي 

سال آینده است. 
وي، یکي از وظایف معاونت حقوقي ناجا را ارتباط با مجلس شوراي اسلامي، قوه قضائیه و 
مجریه عنوان کرد و گفت: تاکنون این تعاملات بسیار خوب بوده و امیدواریم در سال هاي 

آینده نیز ادامه داشته باشد. 
فرمانده نیروي انتظامي به فعالیت هاي معاونت حقوقي مجلس ناجا اشاره کرد و افزود: این 
معاونت طي سال هاي گذشته فعالیت مطلوبي داشته که طي سال هاي آینده نیز اقدامات 

خوبي خواهند داشت، امیدواریم تمامي این فعالیت ها کمکي براي سازمان و مردم باشد. 
سردار اشتري با اشاره به انتخابات پیش رو، گفت: در هفته هاي گذشته، آمادگي خود 
را براي امنیت انتخابات اعلام کرده ایم؛ اکنون نیز نیروي انتظامي براي برقراري انتخابات و 

بعد از آن نیز آماده است. 
وي تصریح کرد: نیروي انتظامي همچنین تا پایان انتخابات حضور خواهد داشت، ضمن 

اینکه بیش از 250هزار نفر براي امنیت انتخابات در نظر گرفته شده اند. 
وي با تاکید بر اینکه مسئولیت انتخابات به عهده ناجا است، بیان کرد: امیدواریم با همکاري 
وزارت کشور، فرماندهان و دیگر سازمان هاي مربوطه انتخاباتي امن و پر شور داشته باشیم. 
فرمانده ناجا درباره تخلفات انتخاباتي به کاندیداها و طرفداران آنها، گفت: در تبلیغات 
انتخاباتي، برخي موارد رعایت نشده و همچنین گزارشاتي نیز به مراجع قضائي واصل شده 
بود ضمن اینکه در فضاي مجازي نیز این تخلفات  صورت گرفته بود که به آنها نیز رسیدگي 

شد؛ در مجموع کمترین تخلفات انتخاباتي را داشته ایم. 
سردار اشتري در خصوص حادثه سبزوار نیز تصریح کرد: این موضوع از طریق دادستان 
کل و تهران در حال رسیدگي است که امیدواریم طبق قانون به جمع بندي مطلوبي برسیم.

رئیس پلیس راهور ناجا:

فقط متخلفان نگران افزایش جرایم رانندگی باشند
رئیس پلیس راهور ناجا با بیان اینکه افزایش جرایم رانندگی خواست مردم بود، گفت: 

فقط متخلفان باید نگران افزایش جرایم رانندگی باشند. 
به گزارش  مهر، سردار تقی مهری در خصوص افزایش جرایم از نیمه دوم اسفندماه، 
افزود: برای پیشگیری از وقوع تصادفات حادثه ساز موضوع افزایش نرخ جریمه مطرح 
شد چراکه افزایش جریمه می تواند به عنوان ابزار بازدارنده و عامل پیشگیری از وقوع 

تصادفات باشد.
وی ادامه داد: افزایش اصل جریمه قطعا می تواند در جلوگیری از به وجود آمدن خسارات 
جانی و مالی اثرگذار باشد؛ بنابراین ایجاد نظم و انضباط در جامعه نیازمند قانون است در 
واقع موضوع فرهنگ سازی و ایجاد نظم و امنیت در جامعه نیازمند دو ابزار سلبی و ایجابی 

است.
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی ناجا تصریح کرد: بر اساس قانون مصوب هیئت وزیران 
باید تخلفات خصوصا تخلفات حادثه ساز کمتر شود؛ باید از ابزارهای کنترلی و فناوری نوین 

از جمله دوربین ها در سطح شهر و جاده ها بیشتر استفاده شود.
وی با بیان اینکه پلیس مجری قانون و مقررات است، بیان داشت: ما معتقد هستیم 
نقش افزایش جرایم راهنمایی و رانندگی بازدارندگی است؛ بازدارندگی از جرایم راهنمایی و 
رانندگی سبب آزادی، آرامش و امنیت در رفت و آمدها می شود ضمن اینکه خروجی این 

موضوع در سلامت مردم و کاهش حوادث نقش مهمی دارد.
سردار مهری در خصوص اعمال افزایش جرایم خطاب به مردم گفت: مردم هیچ نگرانی 
نسبت به افزایش جرایم راهنمایی و رانندگی نداشته باشند چه بسا در برخی موارد در این 

خصوص با شهروندان صحبت کرده ایم و آن ها نیز خواهان افزایش جرایم بوده اند.
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی ناجا با بیان اینکه پلیس هرگز به دنبال جریمه کردن 
نیست، بیان داشت: افرادی باید نگران افزایش نرخ جرایم باشند که تخلف می کنند؛ افزایش 

جرایم در سبد خانوار و جزو مخارج روزمره نیست.
وی ادامه داد: تعداد افراد متخلف که باعث به وجود آمدن تخلفات حادثه ساز می شوند 
در مقابل خیل عظیم 18 میلیون وسایل نقلیه و تعداد زیادی از کاربران که دارای گواهینامه 

هستند، بسیار کم است.
سردار مهری تاکید کرد که آحاد مردم نگران افزایش جرایم نباشند چراکه این امر یک 

وسیله بازدارنده در مقابل تخلفات متخلفان است.

فرمانده انتظامي شهرستان کرج  خبرداد: 

انهدام باند سارقان داخل خودرو با اعتراف به ۵2 فقره سرقت
  فرمانده انتظامي شهرستان "کرج" از انهدام باند هفت نفره 
سارقان داخل خودرو که اقدام به سرقت 52 فقره تجهیزات 

داخل خودرو کرده بودند، خبر داد . 
  سرهنگ سید حسین سید حقیقي  در گفت و گو با 
خبرنگار پایگاه خبري پلیس گفت: ماموران کلانتري 21 "مهر 
شهر" ، حین گشت زني به سرنشینان یک دستگاه خودرو 

پراید که در حال تردد در بلوار ارم بودند، مشکوک شدند. 
وضعیت  از  اطلاع  منظور  به  ماموران  کرد:  تصریح  وي 
خودرو، طي استعلام از شماره پلاک خودرو مطلع شدند که 
خودرو مذکور سرقتي است که بلافاصله خودرو را متوقف و 
در بازرسي از داخل آن، تعدادي ادوات مصرف مواد مخدر 
صنعتي، تعدادي باند و ضبط خودرو و مدارک شناسایي جعلي 
کشف کردند و راننده به همراه یک نفر سرنشین خودرو جهت 

تحقیقات تکمیلي به کلانتري منتقل شد. 
این مقام انتظامي افزود: متهمان پس از انتقال به کلانتري در 
بازجویي هاي ماموران، به سرقتي بودن خودرو و اموال مکشوفه 
اعتراف کردند و گفتند که با همدستي پنج نفر دیگر با تشکیل 
یک باند سرقت، اقدام به سرقت تجهیزات داخل خودرو و 
مدارک شناسایي کرده و آن ها راجهت فروش به مالخران به 
داخل مغازه اي در منطقه شاهین ویلا کرج منتقل کرده اند . 

فرمانده انتظامي شهرستان کرج خاطر نشان کرد: متهمان 
که داراي سابقه سرقت خودرو و اماکن خصوصي هستند در 
بازجویي هاي تکمیلي ماموران به 52 فقره سرقت اعتراف 

کردند . 

سرهنگ سید حقیقي گفت: ماموران بلافاصله به محل دپو 
اموال مسروقه اعزام شدند و در بازرسي از آنجا، 52 فقره اموال 
مسروقه از قبیل ضبط صوت، باند، پرینتر، وسایل صنعتي و 

ادوات استعمال مواد مخدر صنعتي، کشف شد. 

 فرمانده انتظامي شهرستان نیشابور  خبرداد:

کشف محموله نارنگي در "زبرخان" 
پلیس شهرستان  نیشابور در بازرسي از یک سردخانه در بخش "زبرخان"، یک میلیارد و 

500 میلیون ریال نارنگي قاچاق کشف و ضبط کرد.
 فرمانده انتظامي شهرستان نیشابور در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس گفت: با 
کسب خبري مبني بر دپو محموله بزرگ نارنگي هاي قاچاق در یکي از سردخانه هاي بخش 
"زبرخان"،  ماموران دایره مبارزه با قاچاق کالاي پلیس آگاهي این فرماندهي براي بررسي 
موضوع وارد عمل شدند. وي افزود: ماموران دایره مبارزه با قاچاق کالا و ارز پس از اطمینان از 
صحت موضوع با هماهنگي مقام قضائي، محل را بازرسي و 50 تن نارنگي قاچاق فاقد مدارک 
گمرکي به ارزش تقریبي یک میلیارد و 500 میلیون ریال را کشف و ضبط کردند. سرهنگ 
سید حسن حسیني تصریح کرد: مالک محموله کشف شده، پس از بازجویي هاي انجام شده 

با تشکیل پرونده براي سیر مراحل قانوني روانه دادسرا شد.

فرمانده مرزباني استان خوزستان خبرداد:

توقیف ۱3 فروند شناور قاچاقچیان 
فرمانده مرزباني استان خوزستان از توقیف 13 فروند شناور قاچاقچیان و کشف بیش 

از 6 میلیارد ریال انواع لوازم خانگي قاچاق خبر داد. سردار عبداله نظرپور در گفت و گوي 
اختصاصي با خبرنگار پایگاه خبري پلیس گفت : ماموران پایگاه دریاباني "ماهشهر" در راستاي 
حراست از مرزهاي میهن اسلامي و مقابله با قاچاقچیان به کنترل دقیق نوار مرزي این منطقه 
مي پردازند. وي افزود: دریابانان روز گذشته موفق شدند 13 فروند شناور قاچاقچیان را توقیف 
و 70 قاچاقچي را نیز دستگیر کنند. فرمانده مرزباني استان خوزستان تصریح کرد: ماموران در 
بازرسي این شناورها 94 دستگاه کولر، 62 دستگاه ماشین لباسشویي، 26دستگاه آبسردکن ، 
7دستگاه ماکروفر، 83 دستگاه یخچال ، 44 دستگاه جارو برقي و 20 حلقه لاستیک را کشف 
کردند. این مقام مسئول در مرزباني استان خوزستان در پایان گفت : کارشناسان گمرک ارزش 

ریالي کالاهاي کشف شده را 6 میلیارد و 500 میلیون ریال برآورد کرده اند. 

3میلیارد ریال گوشي همراه قاچاق
 در دیلم  کشف شد 

فرمانده انتظامي شهرستان  دیلم  از کشف مقادیر زیادي، انواع تبلت و گوشي همراه در 
شهرستان دیلم خبر داد.

 سرهنگ  بهروز حیدري  در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس اظهار داشت: ماموران 
اداره مبارزه با قاچاق کالاي پلیس آگاهي شهرستان گناوه، در رصد اطلاعاتي یک انبار دپوي 
کالاي قاچاق را شناسایي کردند و با هماهنگي مقام قضائي مورد بازرسي قرار دادند. این مقام 
انتظامي اظهار داشت: در بازرسي از انبار مذکور تعداد زیادي  گوشي و تبلت با مارک هاي 
مختلف و فاقد مدارک گمرکي، به ارزش سه میلیارد و 500 میلیون ریال کشف شد. سرهنگ 
"حیدري" در خاتمه بیان داشت: در این راستا یک نفر متهم دستگیر و به پلیس آگاهي 

منتقل شد. 

رئیس پلیس راهور استان آذربایجان غربي  خبرداد:

خودروي پژوبا 47 میلیون ریال خلافي 
روانه پارکینگ شد 

رئیس پلیس راهور استان آذربایجان غربي از توقیف خودروي پژو 405 با 47 میلیون ریال 
خلافي در شهرستان ارومیه خبر داد. 

 سرهنگ  علي سعیدي  در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس گفت: ماموران پلیس 
راهور شهرستان ارومیه حین گشت زني یک دستگاه خودروي پژو 405 را به علت ارتکاب 

تخلفات رانندگي متوقف کردند. 
 رئیس پلیس راهور استان آذربایجان غربي گفت: در استعلام صورت گرفته از سوابق خودرو 
مشخص شد که این خودرو داراي مبلغ 47 میلیون ریال جریمه پرداخت نشده است؛ با 
روشن شدن این امر خودرو به منظور پرداخت دیون دولتي و سیر مراحل قانوني به پارکینگ 

منتقل شد.

فرمانده دریاباني هرمزگان  خبرداد:

کشف ۵ تن مواد مخدر در نوارهاي مرزي هرمزگان 
  فرمانده دریاباني هرمزگان در تشریح عملکرد 11 ماهه این فرماندهي، از کشف 5 هزار و 

413 کیلوگرم انواع مواد مخدر خبر داد. 
سرهنگ علي میرشمسي  در گفت و گوي اختصاصي با خبرنگار پایگاه خبري پلیس گفت: 
دریابانان این استان در راستاي برخورد قاطع با هرگونه تجاوزات مرزي، قاچاق مواد مخدر و 
کالا در طول نوار مرزي طي 11 ماه گذشته 136نفرقاچاقچي مواد مخدر را دستگیر و 5 تن و 

413کیلو گرم انواع مواد مخدر را کشف کردند.

وي افزود : کشفیات تجهیزات ماهواره اي طي این مدت نسبت به مدت مشابه در سال قبل 
200 درصد افزایش و کشفیات مشروبات الکلي نیز 6 درصد کاهش داشته است.

این مقام ارشد دریاباني استان هرمزگان در پایان توقیف 355دستگاه خودرو،187دستگاه 
موتورسیکلت و یك هزارو 503 فروند شناور قاچاقچیان را از دیگر دستاوردهاي دریابانان این 
استان برشمرد.  وي گفت: در پي این اقدامات 2 هزار و 90 قاچاقچي دستگیر و 41 میلیون و 

889 هزارو 950 قلم انواع کالاي قاچاق هم کشف شد.
آگهی تحدید حدود عمومی نوبت دوم سال ۱394 

شمسی  اداره ثبت اسنادو املاک بخش جعفرآباد
پیرو آگهی های قبلی و بموجب دستور ماده 14 قانون ثبت اسناد واملاک تحدید حدود 
قسمتی از املاک و مستغلات ثبت بخش جعفرآباد همه روزه در تاریخ های تعیین شده از 

ساعت 9/30 صبح در محل شروع و بعمل خواهد آمد.
1-پلاک 1082 فرعی از 66 از 55 اصلی، آقای ابوالفضل صفائی زاده  فرزند محمد ، ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 366/50 مترمربع واقع در شهر جعفریه 

حوزه ثبتی بخش جعفرآباد
2-پلاک 1084 فرعی از 66 از 55 اصلی، آقایمحمد صفائی زاده  فرزند مختار ، ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 524/50 مترمربع واقع در شهر جعفریه 

حوزه ثبتی بخش جعفرآباد
3-پلاک 1102 فرعی 55 اصلی، آقای ولی اله اکبری  فرزند اسمعیل ، ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152  مترمربع واقع در شهر جعفریه حوزه ثبتی 

بخش جعفرآباد
4-پلاک 1101 فرعی 55 اصلی، آقای محمدصالح  فرزند اصغر ، ششدانگ یک قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده بمساحت 337 مترمربع واقع در شهر جعفریه حوزه ثبتی بخش 

جعفرآباد
5-روز تحدید حدود : روز پنجشنبه مورخ 94/12/27 ساعت 9/30 صبح

لذا بموجب ماده 14 قانون ثبت اسناد واملاک به صاحبان املاک و مجاورین شماره های 
فوق الذکر بوسیله این آگهی اخطار میشود که در وقت تعیین شده در محل حضور بهم 
رسانند و چنانچه هریک از صاحبان املاک یا نماینده قانونی آنها در وقت تعیین شده در موقع 
تحدید حدود حاضر نباشند مطابق ماده15 ثبت اسنادواملاک ، ملک انها با اظهار شده از طرف 
مجاورین تحدید حدود خواهد شد. اعتراضات مجاورین و صاحبان املاک مطابق مقرات ماده 
20 قانون ثبت اسنادواملاک از تاریخ صورتمجلس تحدید تا همان روز پذیرفته خواهد شد، 
ضمنا مطابق ماده 2 ماده واحده مصوب 1373/2/5 معترض ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم 
اعتراض بمراجع ثبتی می بایست ، گواهی تنظیم دادخواست بمراجع ذیصلاح قضایی به این 

اداره تسلیم نماید.
تاریخ انتشار  : روز پنج شنبه مورخ 1394/12/6

محمدرضا خدایاری
رئیس ثبت اسناد و املاک جعفریه
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خود  با  مردمسالاری  نماد  عنوان  به  انتخابات  در  مشارکت   
استحکام، اقتدار و همبستگی ملی را به همراه می آورد از این رو همه 
نظام های سیاسی برای ارتقای مشروعیت و اقتدار ملی خود به دنبال 

برگزاری انتخاباتی با مشارکت حداکثری هستند.
یک روز تا برگزاری انتخابات مجلس شورای اسلامی و خبرگان 
رهبری باقی مانده و شور و هیاهوی تبلیغات انتخاباتی به بالاترین 

درجه خود رسیده است.
از هر کوی و برزن که گذر می کنیم تصویر پوسترها و پخش 

تراکت ها را می بینیم.
نامزدهای  میان  از  مردم  گزینشگری  و  میان حضور  این  در 
انتخاباتی جدا از این که مرتبط به کدام دسته و گروه سیاسی باشند، 

نشانگر مشارکت مردم است.
نماد  عنوان  به  سیاسی  مشارکت  مقوله  اهمیت  به  توجه  با 

مردمسالاری به بیان نکته هایی در این زمینه می پردازیم:
1- انتخابات به مثابه یکی از ارکان اصلی حضور و بروز افکار و 
سلیقه های مختلف مردم، ساده ترین و مهمترین شکل مشارکت 
سیاسی در هر کشوری است. به عبارتی دیگر یکی از معیارهای 

سنجش مردمسالاری در جوامع مختلف مقوله انتخابات است.
نظامی  عنوان  به  نیز  ایران  اسلامی  جمهوری  میان  این  در 
مردمسالار بر اساس قانون اساسی بر مساله انتخابات تاکید کرده است 
وبر همین اساس در اصل ششم قانون اساسی آمده است که »امور 
کشور باید به اتکای آرای عمومی اداره شود، از راه انتخابات، انتخاب 
رییس جمهوری، نمایندگان مجلس شورای اسلامی، اعضای شوراها 
و نظایر این ها یا از راه همه پرسی در مواردی که در اصول دیگر این 

قانون تعیین می گردد.«
با توجه به این اصل، در جمهوری اسلامی ایران اداره حکومت 
و قانونگذاری در چارچوب اصول قانون اساسی با اداره و نظر ملت 
تعیین می شود و برگزاری انتخابات در حقیقت نشانگر تحقق اراده و 

خواست مردم است.
2-همچنین با توجه به این که نظام های سیاسی بر پایه اعتماد 
عمومی و اراده مردم استحکام می یابند، استمرار و اقتدار آنها وابسته 
به مشارکت مردم است. بر همین اساس مشارکت در راستای تعیین 

سرنوشت، بیشتر به صورت رای دادن و انتخاب تجلی پیدا می کند.
در واقع مشارکت، نوعی تعهد و قبول مسئولیت فردی و اجتماعی 
است چرا که مردم با رای دادن به نوعی دیدگاه خود را درباره تصمیم 
های مهم ابراز می کنند. از این رو رای دادن به نوعی سهیم شدن در 
امور اجتماعی و سیاسی جامعه است که می تواند یاری رسان حفظ 

وحدت و همبستگی ملی باشد.
احساس  گسترده،  مشارکتی  با  انتخابات  برگزاری  این  بنابر 
مسئولیت نظام در مقابل خواست های جامعه را افزایش می دهد و 
می تواند یکی از ابزارهای مهم در راستای رسیدن به توسعه فراگیر 
باشد. از طرفی نیز مردم با حضور گسترده در فرایندهای سیاسی و 

تعیین سرنوشت خود می توانند مشروعیت و تحکیم نظام را نشان 
دهند.

3- بررسی میزان مشارکت مردم در انتخابات مجلس طی دوره 
های گذشته نشان می دهد که به طور میانگین، مشارکت حدود 55 
درصد بوده است. این مشارکت در مجالس پنجم و ششم با رشد 
چشمگیری مواجه شده و به ترتیب به 71 و 68 درصد رسیده است. 
انتخابات مجلس پنجم با این میزان مشارکت یک نمونه به شمار 
می رود و مجلس هشتم با 51 درصد کمترین میزان مشارکت را 

نشان می دهد.
همچنین رکورد مشارکت تهران در انتخابات مجلس دوم با 74.5 

درصد رقم خورد و پس از آن تنها مجلس های اول و پنجم، مشارکت 
بیش از 50 درصدی را ثبت کرده اند.

4- رقابت سیاسی با خود ثبات سیاسی را نیز به همراه می آورد 
و هر چه مشارکت مردم در انتخابات گسترده باشد ثبات سیاسی 
نیز بیشتر خواهد شد. زیرا ثبات هر نظام سیاسی به میزان مقبولیت 
عمومی و مشارکت حداکثری مردم در عرصه های مختلف اجتماعی 

بستگی دارد.
یکی از اصلی ترین پیامدهای مشارکت و حضور حداکثری در 
انتخابات تولید اقتدار و مشروعیت است که ماهیت قدرت را اجتماعی 
کرده و به استحکام ساخت درونی قدرت می انجامد از این رو انسجام 

و همدلی درسایه مشارکتی فراگیر تبلور پیدا می کند.
همچنین کارآمدی به عنوان یکی از برآیندهای اصلی مجلس 
های موفق، برآمده از مشارکت فراگیر مردم است. در واقع خواسته 
های مختلف مردم و توقعی که از مجلس دارند زمانی برآورده خواهد 
شد که مردم با همه سلیقه های متفاوت و نگرش های گوناگون در 

انتخاباتی پر شور حضور داشته باشند.
مجلسی کارآمدی فزاینده خواهد داشت که متاثر از خواست و 
اراده های متفاوت مردم باشد و در صورتی که این امر برآورده نشود 
علاوه بر به حاشیه راندن بخشی از دیدگاه ها در جامعه، مجلسی کم 

تحرک را تجربه خواهیم کرد.
از طرفی مشارکت گسترده مردم در انتخابات همراه با اثرگذاری 
هایی که در همبستگی اجتماعی و وفاق ملی دارد در زمینه بین 
المللی نیز می تواند تاثیر قابل توجهی داشته باشد زیرا می تواند به 
نوعی وزن کشور را در مناسبات بین المللی ارتقا بخشد و قدرت چانه 

زنی را بالا ببرد.
از دیگر ویژگی های افزایش مشارکت سیاسی تحقق بخشیدن به 
توسعه سیاسی است زیرا توسعه سیاسی زمانی برآورده می شود که 
مشارکت سیاسی پررنگ تر شود و حضوری پویا و پرشور رقم بخورد.

فردا با مشارکت حداکثری و حضور گسترده مردم در پای صندوق 
های رای، گام دوم حماسه حضور رقم می خورد.

هفتم اسفند 94 دهمین دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی 
و پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری در کشور برگزارمی شود.

اشتیاق برخی نامزدها و جریان های سیاسی برای دستیابی به 
کرسی هایی که در انتخابات پیش رو قرار است به معرض رای مردم 
گذاشته شود، گاه سبب نادیده انگاشتن قانون، آموزه های دینی 
و منافع ملی می شود. در فرایند تبلیغات انتخاباتی، اخلاق نیز از 

نخستین قربانیان این اشتیاق است.
در فضای کنونی، چیزی که شاید بیش از رفتارهای انتخاباتی 
متعارف و قانونی به چشم می آید، ابتکارهای تبلیغاتی، حاشیه ها و 
در نهایت زد و خوردهای تبلیغاتی برخی رقیبان است که متاسفانه 
به دلیل فاصله چشمگیر از معیارها و شاخص های رفتار انتخاباتی 

بهنجار، بازتاب و انعکاس فراوانی نیز می یابد.
در این دوره از انتخابات مجلس شورای اسلامی و خبرگان رهبری 
به دلیل افزایش پهنه شبکه های مجازی، بداخلاقی های سیاسی و 
ناهنجاری های رفتارهای انتخاباتی، هم گستره تازه ای یافت و هم 
بازتاب بیشتری نسبت به دوره های پیشین پیدا کرد. از این رو تخریب 
ها، توهین ها، شایعه پراکنی ها و اقدام های غیرقانونی برخی نامزدها 

به شکلی آشکار در معرض دید و قضاوت مردم قرار گرفت.
در پیوند با موضوع بداخلاقی ها و نابهنجاری های رفتار انتخاباتیِ 
برخی گروه ها و چهره های سیاسی، توجه به نکته های زیر اهمیت 

دارد:
1- یکی از سنتی ترین انواع نابهنجاری های رفتار انتخاباتی، 
استفاده یا در واقع سوء استفاده شماری از نامزدها از امکانات عمومی و 
بیت المال است که در کنار مرزهای قانونی، اخلاق و آموزه های دینی 
را نیز در هم می شکند. البته در همین حوزه می توان به اتهام زنی 
های مربوط به سوءاستفاده های غیرقانونی از جایگاه های مسوولیت 
و امکانات یاد شده اشاره کرد. یکی از روزنامه ها امروز، دولت یازدهم 
را در جایگاه یکی از متهمان بهره جویی سیاسی از جایگاه قوه مجریه 
قرار داد و نشست »تبیین سیاست های برنامه ششم توسعه و اقتصاد 
مقاومتی« را »کارناوال تبلیغاتی دولتی« قلمداد کرد. پراکنش انگاره 
هایی از این دست نشان می دهد که حتی دولت منتخب مردم نیز 
از تیغ تیز بی اخلاقی ها و مخالف خوانی های سیاسی برکنار نبوده 

و نیست.
در این میان، برخی اتهام زنی ها بیشتر مورد توجه قرار گرفت. در 
این زمینه می توان به ادعای موهوم شماری از چهره ها و گروه ها، 
مبنی بر وابستگی و سرسپردگی برخی رقیبان به کشورهای غربی 
اشاره کرد. موج اصلی این اتهام زنی »انگلیسی« خواندنِ اعضای 

فهرستی از نامزدهای انتخابات پیش رو بود؛ اقدامی که نه تنها یورشی 
غیرمنصفانه، دروغین و ناجوانمردانه به رقیبان انتخاباتی بود، بلکه به 
دلیل تشکیک در مورد کارنامه این رقیبان، نهادهای قانونی چون 
شورای نگهبان به عنوان مرجع احراز صلاحیت آنان را زیر سوال برد.

برخی از نامزدها نیز با نیت خوانی طرف مقابلِ میدان رقابت های 
انتخاباتی، پیش از شروع رای گیری مدعی آوردن نزدیک به یک 
میلیون رای دهنده به پایتخت با هدف تاثیرگذاری بر نتیجه انتخابات 

تهران شدند.
زد و خورد واقعی و فیزیکی با هوادارانِ نامزدهای انتخاباتی و 

حمله به همایش های گروه ها و جریان ها یکی دیگر از مصداق های 
سنتی و همیشگی بی اخلاقی های انتخاباتی است؛ خشونت هایی که 
مقدمه دور تازه آن را می توان به حمله گروهی از نیروهای خودسر 
به »علی مطهری« نماینده تهران نسبت داد که اسفندماه پارسال 
برای سخنرانی در دانشگاه شیراز به این شهر رفته بود. به تدریج با 
انتخاباتی شدن فضا این دست اقدام ها افزایش یافت و به نشست 
ها و گردهمایی های حزبی نیز کشیده شد. اکنون نیز با نگاهی به 

اخبار برخی رسانه ها می توان شاهد اوج گیری خشونت ها و زد و 
خوردهای فیزیکی بین طرفداران برخی نامزدها بود.

2 - برخی رسانه های تندرو و دلواپس، برخلاف رسالت آگاهی 
بخشی، فراخوانی به قانون، ایجاد فضای بانشاط و پویای انتخاباتی 
و فراخوانی مردم به مشارکت حداکثری خود بر آتش بی اخلاقی 
ها دمیدند. این رسانه ها، افزون بر متهم ساختن دولتمردان و دیگر 
رقیبان به فساد اقتصادی، از ورود پول های کثیف در انتخابات 
نوشتند. »تا نباشد چیزکی....!«، »ارتباط اصلاح طلبان با مفسدان 
اقتصادی«، »افراطی یعنی ادعای پاکی باداشتن پرونده فساد« و ... 

نمونه هایی از تیترهایی است که شماری از رسانه ها تنها در زمینه 
اتهام پراکنی فساد طی روزهای گذشته منتشر ساختند.

در کنار رسانه های متعارف، بسیاری از شبکه های اجتماعی و 
کانال های مجازی نیز به ورطه بی اخلاقی های سیاسی و انتخاباتی 
افتادند و اقدام هایی چون انتشار اخبار دروغین به نقل از نامزدها و 
چهره های سیاسی، دستکاری پوسترهای انتخاباتی، انتشار شایعه و 
... نقش و جایگاه خود به عنوان رسانه های نسل جدید را زیر سوال 

بردند.
3- شام و ناهار دادن در انتخابات برای جذب رای و پاره کردن 
پوستر رقیبان برای بسیاری مهمترین مصداق های بی اخلاقی 
انتخاباتی به شمار می رود. این در حالی است که طی سال های 
گذشته موارد تازه و رخدادهای شگفت آوری را می بینیم که همه 

تعریف ها و تصورهای پیشین را در هم می ریزد.
برخی رسانه ها در روزهای گذشته از پخش تراول های یکصد 
هزار تومانی در نشست های انتخاباتی گروهی خاص خبر دادند. برخی 
نوشتند که فلان نامزد برای رای آوردن و تبلیغ شدن در محافل 
مذهبی رقمی نزدیک به 130 میلیون تومان در جیب یکی از مداحان 

مشهور قرار داده است.
در این زمینه، تارنمایی چون »تابناک« در گزارشی تحلیلی با 
عنوان »لمپنیزم در تبلیغات انتخاباتی« به برخی از اینگونه رفتارهای 
شگفت آور انتخاباتی اشاره کرده و نمونه هایی چون توزیع »بذر 
درخت« و نیز »رژ لب« و »قاب عینک« صورتی بین زنان و مردان 

هوادار یک نامزد را برجسته ساخت.
این موارد حتی در برخی رسانه های بیگانه نظیر »رادیو زمانه« با 
استناد به شماری از رسانه های داخلی و کانال های مجازی انعکاس 
یافت و رخدادهایی نظیر استفاده از مدل های جاهلی و توزیع »تبلت 
چینی«، »بستنی رایگان«، »برنج هندی« و ... به عنوان نمودهای 

رفتارهای انتخاباتی برخی نامزدها قلمداد شد.
نکته های تاسف آورتری نیز در میان این خبرها دیده شد و به 
گوش رسید که از آن جمله می توان به توزیع متادون و سیگار بین 
معتادان اشاره کرد. خبرگزاری »میزان« نیز به نقل از یکی از کانال 
های تلگرامی از همایش های انتخاباتی با چاشنی قلیان خبر داد. در 
این پیوند، »خبر آنلاین« نیز از به آتش کشیدن خودروی یکی از 

نامزدهای انتخاباتی در یکی از شهرهای کشور خبر داد.
ناهنجاری هایی چون  این دست،  از  به نمونه هایی  با توجه 
خودنمایی نامزدهای انتخاباتی و طرفدارانشان با خودروهای گرانقیمتِ 
غرق در پوستر را باید به نسبت دیگر ناهنجاری ها، رخدادهایی قابل 

قبول تر به شمار آورد.
به این ترتیب، اخلاق را می توان یکی از نخستین قربانیان تبلیغات 
نابهنجار برخی مشتاقان پیروزی در انتخابات به شمار آورد و پیش از 
انکه انتخابات به مرحله نهایی خود برسد و بازندگان انتخابات مشخص 

شوند ، بازندگان اخلاقی انتخابات از هم اینک مشخص شدند .

دعوت جامعه مدرسین حوزه علمیه قم به شرکت در انتخابات؛

با آراء هوشمندانه، افرادی صالح 
و شایسته را به مجلس بفرستیم

جامعه مدرسین حوزه علمیه قم اعلام می دارد که همگام با آحاد مردم در روز رأی گیری 
به پای صندوقهای رأی آمده و آرای خود را به صندوقها خواهد ریخت و اطمینان داریم که 
این بار نیز آراء هوشمندانه ملت، افرادی اصلح، شایسته و مردمی را به نمایندگی از خود به 

خبرگان و مجلس شورای اسلامی خواهد فرستاد.
به گزارش خبرگزاری »حوزه«، جامعه مدرسین حوزه علمیه قم طی اطلاعیه ای که 
به امضای آیت الله محمد یزدی رئیس شورای عالی این نهاد انقلابی رسیده، از مردم فهیم 
ایران برای شرکت در انتخابات هفتم اسفندماه سال جاری دعوت کرد که متن این اطلاعیه 
به شرح ذیل می باشد: همانگونه که مستحضرید روز جمعه هفت اسفند ماه در سراسر 
کشور عزیز و اسلامی ایران دو انتخابات حساس خبرگان رهبری و مجلس شورای اسلامی 

برگزار خواهد شد.
این دو انتخابات هم از حیث حساسیت و تأثیرگذاری داخلی و هم از جهت قوت بخشی 
به ادامه حرکت پرصلابت ملت ایران در مواجهه با استکبار جهانی و زیاده خواهان بین المللی 
از ویژگی و اهمیت خاصی برخوردار است. انتخابات خبرگان رهبری که در دهه آینده رأس 
هرم الهی انقلاب اسلامی را تقویت و ضمانت می بخشد و انتخابات مجلس شورای اسلامی 
که برگزیدگان شما در این انتخابات انشاءالله بتوانند در چهار سال خدمتگذاری خویش 
تصمیمات مهمی را در جهت اهداف احکام نورانی اسلام و انقلاب اسلامی و عمران و آبادی 
ایران اسلامی اتخاذ نمایند. جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با علم به هوش سرشار و آگاهی 
عمیق ملت عزیز به پیروی از بیانات مقام معظم رهبری »مدظله العالی« توصیه أکید بر 
حضور حداکثری برای کسانی که قانوناً می توانند در انتخابات شرکت نمایند را داشته و 
اعلام می دارد که همگام با آحاد مردم در روز رأی گیری به پای صندوقهای رأی آمده و 
آرای خود را به صندوقها خواهد ریخت و اطمینان داریم که این بار نیز آراء هوشمندانه 
ملت، افرادی اصلح، شایسته و مردمی را به نمایندگی از خود به خبرگان و مجلس شورای 

اسلامی خواهد فرستاد.

حجت الاسلام ناطق نوری: 

امید به آینده پر رونق کشور در گرو 
مشارکت گسترده در انتخابات است

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با صدور بیانیه ای ضمن دعوت همه آحاد ملت در 
انتخابات گفت: امید به آینده پر رونق کشور در گرو مشارکت گسترده در انتخابات است و 

همه باید به این تکلیف مهم عمل کنند.
حجت الاسلام والمسلمین علی اکبر ناطق نوری در این بیانیه از همه آحاد ملت و علاقه 
مندان به نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران برای حضور در پای صندوق های رای در 

انتخابات مجلس خبرگان و دهمین دوره مجلس شورای اسلامی دعوت کرد.
در این بیانیه آمده است: در طول عمر با برکت نظام، مردم شریف ایران اسلامی همیشه 
پشتیبان و حامی انقلاب و نظام بوده اند و با مشارکت گسترده در انتخابات اقتدار نظام و 
جلوه مردم سالاری دینی را به نمایش گذاشتند و این بار هم با حضور خود در جهت تقویت 

جایگاه جمهوری اسلامی ایران در عرصه های داخلی و بین المللی گام برخواهند داشت.
وی در بخش دیگری از این بیانیه به بیانات صریح رهبر معظم انقلاب مبنی بر حضور 
همه علاقه مندان به کشور درانتخابات اشاره و تاکید کرده است: همه مردم ،گروه ها و 
جریانات سیاسی با دیدگاه ها و گرایش های مختلف و متنوع که به نظام و ارکان اساسی آن 
اعتقاد دارند می بایست در انتخابات شرکت کرده و ثبات و عظمت امروز کشور را با مشارکت 

گسترده خود در انتخابات منطقه و جهان متبلور کنند.
حجت الاسلام ناطق نوری در ادامه بیانیه خود افزوده است: امید به آینده پر رونق در 
گرو شور و نشاط در انتخابات است که با حفظ ارزش های اسلامی و مشارکت در تعیین 
سرنوشت با حق رای محقق می شود و همه باید به این تکلیف مهم به تعبیر رهبر کبیر 
انقلاب حضرت امام خمینی )ره( عمل نمایند که بی تردید ناامیدی سرنوشت و آینده کشور 

را نابود و دشمن را در دستیابی به توطیه های شوم خود یاری خواهد کرد.
وی آینده آرام با شکوه و توام با رونق کشور را در گرو مشارکت همه مردم دانست.

بر مشارکت حداکثری  تاکید مجدد  پایان ضمن  در  نوری  ناطق  الاسلام  حجت 
اظهارامیدواری کرد شاهد حضور با شکوه و مجدد مردم عزیز و بزرگوار در این عرصه 

مهم باشیم.

رئیس مجلس شورای اسلامی:

انتخابات هفتم اسفند آزمون بزرگی 
برای کشور است

رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه انتخابات هفتم اسفند آزمون بزرگی برای 
کشور است، گفت: تمام مسئولان معتقد به ایجاد فضای تنفسی جدید اقتصادی هستند تا 

کشور در تمام ابعاد توسعه پیدا کند.
به گزارش خانه ملت، دکتر علی لاریجانی سه شنبه شب در جمع مدیران صنایع و 
صنعتگران استان قم انتخابات هفتم اسفندماه را مهم، تاثیرگذار و سرنوشت ساز دانست 
و گفت: حضور گسترده مردم در عرصه انتخابات زمینه ساز ایجاد دوره جدیدی در کشور 
است تا بوسیله آن وضعیت اقتصادی کشور بهبود یابد. وی با اعلام اینکه انتخابات پیش 
رو یک آزمون بزرگ برای کشور است، افزود: این موضوع هم برای دیگران می تواند درس 
آموز باشد و هم برای کشور مسیر جدیدی را جهت توسعه اقتصادی مبتنی بر تولید و 
سرمایه گذاری ایجاد کند. وی ادامه داد: تمام مسئولان نظام بر این باورند که در شرایط فعلی 
باید فضای تنفسی اقتصادی جدیدی را ایجاد کنیم که این مسئله نیازمند برنامه ریزی مدون 
و بلندمدت است. رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به اهمیت انتخابات هفتم اسفند 
با توجه به توافق هسته ای ادامه داد: در شرایط پسابرجام باید صنایع مورد حمایت جدی 

قرار گیرند و ما در این رابطه از این حوزه و ظرفیت های سرمایه گذاری حمایت می کنیم.

سخنگوی قوه قضاییه خبر داد:

بازداشت یکی از مدیران پتروپارس
سخنگوی قوه قضاییه از بازداشت یکی از مدیران شرکت پتروپارس به خاطر جابجایی 

وجه در یکی از قراردادهای نفتی خبر داد.
غلامحسین محسنی اژه ای روز چهارشنبه در حاشیه مراسم امضای تفاهمنامه همکاری 
سازمان بازرسی کل عراق و قوه قضاییه ایران در جمع خبرنگاران در پاسخ به پرسشی درباره 

مساله دریافت رشوه در یکی از قراردادهای نفتی شرکت پتروپارس توضیحاتی ارائه کرد.
وی گفت: اصل این موضوع که در یکی از قراردادهای نفتی وجهی جا به جا شده است، 

صحت دارد اما اینکه این وجه رشوه بوده یا خیر را باید قاضی تشخیص دهد.
وی افزود: این پرونده با گزارش سازمان بازرسی کل کشور تشکیل شده و یک نفر در این 

مورد در بازداشت به سر می برد، پرونده نیز در مراحل ابتدایی تحقیقات است.
 اعاده دادرسی برای حکم مهدی هاشمی داده نشده است

معاون اول دستگاه قضا در این باره که آیا خانواده مهدی هاشمی بعد از برگزاری انتخابات 
درصدد هستند برای حکم وی تخفیفی بگیرند، گفت: حکم قطعی است و قابلیت اجرا دارد 
و در حال اجرا نیز می باشد منتهی اگر اعاده دادرسی باشد چنین درخواستی تا کنون 

انجام نشده است.
 زنجانی به این زودی ها زمینه دادن بدهی خود را ندارد

وی در مورد این که آیا تا کنون استرداد بدهی بابک زنجانی از طریق فروش اموال وی 
صورت گرفته است، گفت: اگر نامبرده به هر طریق ممکن بدهی خود را بازگرداند در حکم 
او بی تاثیر نخواهد بود و فکر می کنم زمینه این کار وجود ندارد که به این زودی ها بدهی 

خود را بدهد و دادگاه در زمان مناسب رای خود را می دهد.
وی افزود: وکیل بابک زنجانی از مدتها قبل در خصوص معرفی اموال موکل خود به 
وزارت نفت و دادستان اقدام کرده است تا بر اساس آن در جهت استیفای بخشی از بدهی 
وی اقدام شود. موسسات مالی غیرمجاز که رسما غیرمجازبودن آنها توسط مراجع ذیربط 
مثل بانک مرکزی اعلام شده باشد، دادستان به عنوان مدعی العموم وارد شده و از فعالیت 
آنها جلوگیری می کند اما اگر آنها ادعای جواز دارند و به صورت رسمی غیرمجاز بودن آنها 

توسط مراجع رسمی اعلام نشود نمی توانیم وارد شویم.
 برخی که با عناصر ضدانقلاب ارتباط دارند دست به کارهای مجرمانه نزنند

اژه ای در باره تخلفات انتخاباتی نیز گفت: در این هفته نسبت به هفته های قبل 
تخلفات در فضای مجازی و حقیقی افزایش داشته است و دستگاههای انتظامی و اطلاعاتی 
بخصوص با توجه به توصیه هایی که برخی از دشمنان نظام داشتند اقدامات مناسبی انجام 
داده است. وی به برخی از عواملی که در داخل با عناصر ضد انقلابی ارتباط دارند، توصیه 

کرد دست به کارهای مجرمانه نزنند.
سخنگوی قوه قضاییه فضای کنونی قبل از انتخابات را آرام توصیف کرد و گفت: امیدوارم 

مردم با نشاط و شور در این انتخابات شرکت کنند.
وی در مورد اقدام یکی از روزنامه های کشور در مورد فیلتربرخی از پیام رسانهای 
موبایلی توسط مقام قضایی گفت: این خبر مربوط به یکسال و نیم قبل می باشد و این 
نشریه به گونه ای خبر را داده است که به نظر می رسد این اقدام در چند روز اخیر صورت 
گرفته است. وی ادامه داد:اگر این روزنامه غفلت کرده که نباید دیگر تکرار کند و اگر 

شیطنت کرده باشد دادستان این مساله راپیگیری می کند.
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به این سئوال که در برخی از خبرگزاری ها نشست های 
انتخاباتی صورت گرفته و 8 خبرگزاری و 3 روزنامه مرتکب این تخلف شدند، گفت: بررسی 
این موارد طبق قانون و در مواردی خارج از نوبت انجام می شود، ولی این تعداد را خبر ندارم.

وی ادامه داد: طبق قانونی هیچ دستگاه دولتی که از امکانات دولت استفاده می کند حق 
ندارد از این امکانات در جهت منافع شخص یا گروه خاصی در انتخابات استفاده کند. حتی 

نشریاتی وابسته به دولت هم چنین حقی ندارند.
سخنگوی قوه قضاییه در باره اقدام روزنامه ایران در باره نشر یک مطلب در این نشریه 

گفت: دراین مورد غفلتی صورت گرفته و امیدواریم این موارد تکرار نشود.

اخبــار

انتخابات مجلس شورای  آستانه  در  یازدهم  دولت  اعضای   
اسلامی و خبرگان رهبری، با انتشار پیام های جداگانه ای مردم را به 

حضور گسترده پای صندوق های رای دعوت کردند.
جمعه 7 اسفند انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی 
و پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری برگزار می شود. با توجه 
به لزوم مشارکت گسترده مردم در این انتخابات برای شکل گیری 
دو مجلس اثرگذار در جمهوری اسلامی، وزرای دولت تدبیر و امید 
و اعضای هیات دولت در صحبت هایی از مردم برای حضور در این 

دو انتخابات مهم دعوت کردند.
از صبح روز چهارشنبه نیز پیامکی از طرف رئیس جمهور برای 
مردم ارسال می شود که در آن، مردم به حضور در انتخابات دعوت 

شده اند.
متن پیامک حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی به این 
شرح است: »مردم عزیز ایران؛ کشور، امروز به رای شما نیاز دارد. 
جمعه 7 اسفند، آینده پرامید را رقم بزنیم«. وزرای نفت، بهداشت، 
ارتباطات، جهاد کشاورزی و کار و رئیس دفتر رئیس جمهور نیز در 
صحبت های جداگانه ای بر لزوم شرکت مردم در انتخابات تاکید 

کردند.
و  دفاع  وزیر  جمهور،  رئیس  اول  معاون  هم  سه شنبه  روز 
به  انتخابات  در  حضور  با  خواستند  مردم  از  دولت،  سخنگوی 

پیشرفت و سربلندی کشور کمک کنند.
کامل  فهرست  به  مردم  اینکه  بر  تاکید  با  امروز  نفت  وزیر 
کاندیداها رای بدهند، گفت: اگر بخواهیم هر روز مجلس، محل 

درگیری و دعوا و بدزبانی نباشد، باید مردم در انتخابات حضور داشته باشند. انتخابات برای 
کشور ما فوق العاده مهم و تعیین سرنوشت ما و از دست آوردهای مهم انقلاب اسلامی و 

مردم سالاری دینی در کشور ما است.
زنگنه همچنین اظهار کرد: من خواهش می کنم از همه مردم که واجد شرایط 
رای دادن هستند در انتخابات شرکت کنند. حداکثر یک ساعت باید وقت بگذارند، اما 
سرنوشت کشور خود را تعیین می کنند. مردم فکر نکنند که رایشان تاثیر ندارد، رای 

مردم بسیار تاثیرگذار است و هر یک رایی تاثیر گذار است.
وزیر نفت ضمن خواهش برای شرکت همگان در انتخابات، عنوان کرد: شرکت 
کنندگان به صورت کامل به لیست ها رای دهند و ناقص نگذارند . فکر نکنند اگر به 10 
نفر رای بدهند کفایت می کند. رای دهندگان به همه فهرست 30 نفری مجلس و 16 
نفری خبرگان، رای دهند، یا در شهرستان ها به همه تعداد مورد نیاز رای دهند. این برای 

آینده وآرامش و توسعه کشور مهم است.
پای  در  حضور  برای  ایران  ملت  از  درخواست  ضمن  بهداشت  وزیر  همچنین 
صندوق های رای در انتخابات پیش رو، خطاب به مردم گفت: امیدواریم با انتخاب تان 
بتوانید فرصت های بیشتری را فراهم کنید تا ما نیز بتوانیم سایر حلقه های زنجیره "تحول 

نظام سلامت" را کامل کرده و نظام سلامتی کارآمد را برای همه ایرانیان شاهد باشیم.
سید حسن قاضی زاده هاشمی ادامه داد: مردم کشور خوب می دانند که مقوله 
"انتخابات" مهم ترین فرصتی است که حکومت برای تعیین سرنوشت شان در اختیارشان 
قرار می د هد. یک ساعت وقت گذاشتن و پای صندوق رای حضور یافتن، نه تنها چهار 
سال بلکه ممکن است سرنوشت کشور را تغییر دهد. بنابراین اگر این فرصت را از خودمان 

دریغ کنیم، ظلم است به خود، آینده و میهن.
در همین ارتباط وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات از مردم خواست تا در زمان حضور 
در پای صندوق های رای، تمام لیست خود را پر کنند و افزود: به عنوان مثال در شهری 

مانند تهران مردم می توانند به 30 کاندیدا برای مجلس شورا و به 16 نفر به مجلس 
خبرگان رای دهند که ما درخواست داریم این دو لیست به طور کامل رای داده شود و 
هر 46 نفر انتخاب شوند، چرا که اگر اینگونه اقدام شود قطعا مانند انتخابات سال 1392 
یک انتخابات پرقدرت خواهیم داشت که می تواند حماسه سیاسی دیگری برای ملت 

ایران بیافریند.
ما  اطراف  و  منطقه  کشورهای  در  اکنون  کرد:  بیان  ادامه  در  واعظی  محمود 
افراطی گری هایی در حال رخ دادن است که باعث وارد شدن صدماتی می شود، اما ما با 
نگاه اعتدالی خود می توانیم یک مجلس اعتدالی داشته باشیم که راه دولت و اهداف و 

پیمانی که رییس جمهور با مردم بسته را هرچه سریع تر محقق کند.
وزیر جهاد کشاورزی نیز با دعوت مردم برای شرکت در انتخابات، یادآور شد: همانطور 
که با تکیه و پشتیبانی آحاد جامعه، دولت در این دوره موفق شد مسائل برجام را در سطح 
جهانی به خوبی مدیریت کند و به نتیجه برساند، حضور و مشارکت مردم می تواند در 

پشتوانه مجلس شورای اسلامی و خبرگان موثر باشد.
محمود حجتی اضافه کرد: امیدوارم همه بتوانیم این فرصت را غنیمت شمرده و با 
حضور و مشارکت خود در روز جمعه )هفتم اسفند( پای صندوق های رای، یک بار دیگر 
بتوانیم حمایت خود را از نظام جمهوری اسلامی اعلام کرده و در سرنوشت آینده مملکت 

خود تاثیرگذار باشیم.
همچنین وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با انتشار پیام تصویری در فضای مجازی از 

مردم خواست 7 اسفندماه در انتخابات شرکت کنند.
علی ربیعی در بخشی از این پیام گفت: بنده به عنوان یک کنشگر دیرین اجتماعی 
و وزیری که با اقشار ضعیف و نیازمند و کسانی که نیاز به بهبود زندگی شان دارند، سرو 
کار دارم، توصیه ام به همه این است که همه پای صندوقهای رای بیاییم و به نفع افرادی 
که فکر می کنیم برای ساخت آینده بهتر ایران، برای حفظ اسلامیت و جمهوریت نظام 
و امید و تلاش و امتداد فعالیتهایی که منجر به گشایش مناسبات بین المللی و تاثیر آن 

در زندگی مان شده تلاش می کنند، پای صندوق های رای بیاییم.
رئیس دفتر رئیس جمهور در پیامی ویدئویی، ضمن دعوت از 
تمامی مردم برای حضور در انتخابات رأی مردم ایران را گامی 

استوار جهت زنده نگه داشتن امید دانست.
در بخشی از پیام محمد نهاوندیان آمده است: با حضور همه 
مردم پای صندوق های رأی هم امنیت کشور تضمین می شود؛ 
در  مردم  و حضور  مشارکت  از  است  نمایشی  انتخابات  چراکه 
حراست از این کشور هم نشانه آزادی مردم در حق انتخابات است و 
هم نشان دهنده مشارکت مردم است در ایرانی که باید ساخته شود. 
ما اگر اقتصاد پویا می خواهیم، اقتصادی که مردم در آن مشارکت 

دارند، این باید با مشارکت سیاسی تضمین شود.
روز سه شنبه نیز معاون اول رئیس جمهور در همایش ملی 
»تبیین برنامه ششم توسعه« عنوان کرد: مردم در سال 92 کاری 
کردند که تهدیدات علیه کشور برطرف شد و در سال 94 باید 
کاری کنند که چرخ اقتصاد کشور به حرکت دربیاید. انتخابات 

زمانی برای ترمیم بسیاری از تنگناها و مشکلات گذشته است.
اسحاق جهانگیری همچنین تاکید کرد: شواهد نشان می دهد 
ملت ما در حال خلق حماسه دیگری است. انتخابات فرصتی برای 
بالا بردن اقتدار، امنیت و امید به نظام است و باید از روی آوردن 
مردم به سمت صندوق های رأی استقبال کنیم. رأی بیشتر یعنی 
امید و تدبیر بیشتر، آینده بهتر و تقویت پایه های اقتدار و عظمت 

نظام در سطح بین المللی.
محمدباقر نوبخت سخنگوی دولت در جلسه هفتگی خود با 
خبرنگاران اظهار کرد: آرزو می کنم که این انتخابات به نحو شایسته ای برگزار شود و ملت 
بزرگ ایران در راستای آرمان  های انقلاب اسلامی و توسعه و پیشرفت ملی و در عرصه 
های منطقه ای و جهانی بتوانند از نمایندگان شایسته ای در مجلس خبرگان رهبری و 

مجلس شورای اسلامی برخوردار شوند.
همچنین وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح در سخنانی در جمع کارکنان وزارت 
دفاع اظهار کرد: انقلاب اسلامی و نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران بر اساس خواست 
و اراده مردم شکل گرفت و تا امروز با صلابت به مسیر نورانی خود ادامه داده است. 
حضور مردم دراین انتخابات ادای دین به شهیدان و ایثارگرانی است که برای پاسداری از 

دستاوردهای انقلاب اسلامی جان خویش را فدا کردند.
سردار حسین دهقان ادامه داد: انقلاب اسلامی و نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران 
بر اساس خواست و اراده مردم شکل گرفت و تا امروز با صلابت به مسیر نورانی خود ادامه 
داده است. حضور مردم دراین انتخابات ادای دین به شهیدان و ایثارگرانی است که برای 

پاسداری از دستاوردهای انقلاب اسلامی جان خویش را فدا کردند.
وزیر امور خارجه نیز در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: من معتقدم هرچه حضور مردم 
در انتخابات پیش رو گسترده تر و وسیع تر باشد اعتبار، حیثیت و توان کشور در عرصه 
بین المللی افزایش پیدا می کند. مردم ما همیشه در انتخابات حضور گسترده ای داشتند 
و هوشمندانه عمل کرده اند و در این انتخابات نیز حضور گسترده ای خواهند داشت و 

براساس منافع ملی هوشمندانه عمل می کنند.
محمدجواد ظریف همچنین تاکید کرد: مردم ما هیچ گاه از خارجی ها حرف گوش 
نکرده اند و نیازی به این موضوع ندارند که خارجی ها برای آن ها تعیین تکلیف کنند. مردم 
ما خوب می فهمند که چگونه عمل کنند و من یقین دارم که در این انتخابات نیز مردم با 
حضور وسیع خود یک برگ مهم قدرت در اختیار دستگاه دیپلماسی ایران قرار می دهند 

تا ما بتوانیم در عرصه بین المللی با سربلندی و قدرت از منافع ملی کشور دفاع کنیم. 

فردا با حضور گسترده مردم در پای صندوق های رای رقم می خورد:

گام دوم؛ حماسه حضور

 بازندگان اخلاقی انتخابات

در پیام هایی جداگانه مطرح شد؛

فراخوان اعضای دولت برای مشارکت در انتخابات

برخی رسانه های تندرو و دلواپس، برخلاف رسالت آگاهی بخشی، 
فراخوانی به قانون، ایجاد فضای بانشاط و پویای انتخاباتی و فراخوانی 
مردم به مشارکت حداکثری خود بر آتش بی اخلاقی ها دمیدند. این 
رسانه ها، افزون بر متهم ساختن دولتمردان و دیگر رقیبان به فساد 
اقتصادی، از ورود پول های کثیف در انتخابات نوشتند. »تا نباشد 

چیزکی....!«، »ارتباط اصلاح طلبان با مفسدان اقتصادی«، »افراطی 
یعنی ادعای پاکی باداشتن پرونده فساد« و ... نمونه هایی از تیترهایی 

است که شماری از رسانه ها تنها در زمینه اتهام پراکنی فساد طی 
روزهای گذشته منتشر ساختند
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ما فرزندانمان را به تسبیح فاطمه علیها السلام 
فرمان مى  دهیم، همان گونه كه آنها را به نماز فرمان 
مى  دهیم . پس بر آن مواظبت كن كه بنده  اى نیست 

كه بر آن مواظبت كند و بدبخت شود.

پنجشنبه - ششم اسفندماه 1394 - سال هجدهم - شماره  3949

در نظر دارد نسبت به فروش 2 دستگاه خودروی سواری 

پیکان مدل 76 و 79 را از طریق مزایده حضوری )حراج( اقدام 

نماید.

لذا کلیه متقاضیان محترم می توانند از تاریخ درج آگهی نوبت 

دوم به مدت 10 روز در ساعات اداری جهت بازدید و دریافت 

به سازمان کشتارگاه صنعتی  برگ شرایط عمومی مزایده 

شهرداری قم واقع در کیلومتر 6 جاده اراک، جنب امامزاده 

سید جمال )ع(، مراجعه و یا جهت کسب اطلاعات بیشتر با 

شماره تلفن های 3-38867531 تماس حاصل نمایند. 

ضمناً هزینه کارشناسی، نشر آگهی و کسور قانونی به عهده 

برنده مزایده می باشد.

سازمان کشتارگاه صنعتی 
شهرداری قم

روابط عمومی سازمان کشتارگاه صنعتی شهرداری قم

آگهی مزایده حضوری)حراج(- نوبت اول

گفت وگوی پوتین با روحانی، سلمان و اسد 
گفته می شود: روسای جمهوری روسیه و ایران درباره مذاکرات هسته ای ایران و 1+5 و 
نشست ژنو 2 درباره بحران سوریه تلفنی گفت وگو کردند. به گزارش اینترفاکس، کاخ کرملین 
اعلام کرد: ولادیمیر پوتین رئیس جمهوری سوریه با حسن روحانی رئیس جمهوری اسلامی 
ایران تلفنی گفت وگو کرد. این خبرگزاری به نقله از کاخ کرملین افزود: پوتین و روحانی درباره 
گسترش همکاری های دوجانبه در زمینه های مختلف و افزایش رایزنی ها در مسائل بین الملل 
گفتگو کردند.  در این گفت وگوی تلفنی دو طرف همچنین درباره پرونده هسته ای ایران و موضوع 
نزاع جاری در سوریه و کنفرانس ژنو 2 رایزنی کردند. همچنین پوتین و پادشاه عربستان دیروزدر 
تماسی تلفنی درباره توافق آتش بس در سوریه و ادامه همکاری دو کشور در سوریه گفت و گو 
کردند. براساس بیانیه کرملین ولادیمیر پوتین، رئیس جمهوری روسیه نیز جزئیات توافق آتش بس 
را به اطلاع ملک سلمان رسانده است. دو طرف همچنین درباره ادامه تماس ها درباره سوریه توافق 
کردند. پوتین و بشار اسد در گفتگوی تلفنی بر ادامه جنگ بی امان علیه تروریسم تأکید کردند. به 
گزارش پایگاه اینترنتی العهد، کرملین اعلام کرد که ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه و بشار 
اسد، رئیس جمهور سوریه در گفتگوی تلفنی درباره راه های اجرای توافق آتش بس در سوریه بحث 
کردند. اسد به پوتین تاکید کرده است که دمشق آماده حمایت از اجرای توافق  آتش بس است. 
براساس بیانیه کرملین، در این تماس تلفنی تمامی جوانب بحران سوریه در سایه مسایل مربوط به 

اجرای بیانیه روسیه و آمریکا بررسی شد.

اظهارات سرافراز درباره مزایده آگهی ها
گفته می شود: محمد سرافراز رییس رسانه ملی در جلسه شورای معاونین سازمان صداوسیما، 
درباره فشارهای وارده بر سازمان برای مزایده آگهی های بازرگانی گفت: سازمان برای افزایش درآمد 
و براساس راهکارهای قانونی تصمیم به برگزاری مزایده و واگذاری آگهی های بازرگانی گرفت ولی 
فشارهای بیرونی بر گروه برنده مزایده از جمله بانک توسعه تعاون مانع عملیاتی شدن آن شد، به 
طوری که با توسل به راه های غیرقانونی و بعضاً سیاسی به این گروه فشار آوردند تا خود را کنار بکشد 
و مزایده شکست بخورد. سرافراز به اتهامات وارد بر شهرزاد میرقلی خان و خروج اجباری وی از ایران 
اشاره کرد و توضیح داد: بعداز گذشت 50 روز هنوز هیچ سند، مدرک و گزارشی برای اثبات اتهامات 
وی ارائه نشده است و شواهد و قرائن نشان می دهد برخی افراد در رده های پایین، گزارش های 
غیرواقعی را به مسئولان بالاتر ارائه کرده اند. اگر به این موضوع رسیدگی نشود امکان دارد درمورد سایر 
مدیران و مسئولان نیز به چنین جوسازی هایی بپردازند و به حاشیه سازی ها دامن بزنند. جوسازی 
می کنند که فهرستی طولانی از هنرمندان و کارشناسان ممنوع التصویر در سازمان وجود دارد که این 

امر صحت ندارد و سوابقی که در این خصوص وجود دارد در حال رسیدگی است.

دارایی ثریا اسفندیاری به چه کسی رسید؟ 
گفته می شود: میراث میلیونی ثریا اسفندیاری به منشی برادرش رسید. برادر ثریا قبل از مرگ 
در یادداشتی در دفتر روزانه خود منشی شخصی اش را میراث بر خویش معرفی کرده بود. به گزارش 
ایسنا، ثریا اسفندیاری، همسر دوم محمدرضا پهلوی که مادری آلمانی داشت، در سال 2001 و در 69 
سالگی در پاریس درگذشت و در گورستانی در مونیخ در کنار دیگر اعضای خاندان اسفندیاری به خاک 
سپرده شد. عصر ایران به نقل از دویچه وله نوشت: »ثریا اسفندیاری فرزندی نداشت و برادرش، بیژن 
اسفندیاری که در کلن زندگی می کرد تنها میراث دار او شد. بیژن نیز در جریان تدارک خاکسپاری 
ثریا دچار عارضه قلبی شد و جان سپرد. بیژن قبل از مرگ در یادداشتی در دفتر روزانه خود منشی 
شخصی اش را میراث بر خویش معرفی کرده بود؛ اما شماری از اعضای خانواده اسفندیاری در درستی 
این سند تردید کردند و برای گرفتن میراث به دادگاه شکایت بردند. دادگاه اما در حکم خود که در روز 
سه شنبه 23 فوریه 2015 صادر شد، به درستی و سندیت یادداشت بیژن اسفندیاری درباره منشی اش 
رای داد. به این ترتیب دادگاه ادعای بستگان خانواده اسفندیاری در این باره که ممکن است بیژن 

اشتباه کرده یا زیر تهدید چنین یادداشتی نوشته باشد را رد کرد.«

احتمال حبس ماهاتیر محمد
گفته می شود: ماهاتیر محمد پیر عرصه سیاست در مالزی که بیش از 22 سال هدایت این کشور 
را بر عهده داشت روز چهارشنبه از هم سلولی شدن با انور ابراهیم »رهبر مخالفان دولت در زندان« 
سونگای بولوح »سخن بر زبان آورد. به گزارش ایرنا«، ماهاتیر محمد »که از سال پیش تیغ انتقاد خود 
را به روی« نجیب تون رزاق نخست وزیر فعلی مالزی کشیده و بی پروا به میدان مخالفت با سیاست 
های مردی رفته که به اعتقاد وی مالزی را به قهقرا و بحران مالی کشانده است، امروز برای بار دیگر به 
برخی سئوالات پلیس این کشور پاسخ دادوی که اکنون در دهه 90 سالگی خود بسر می برد، مقابل 
پلیس ایستاد و حاضر به پاسخگویی به همه سئوالات نشد و گفت که برخی سئوالات را فقط در دادگاه 
پاسخ می دهد. نخست وزیر اسبق مالزی به دلیل انتشار مطلبی در وبلاگ شخصی خود مورد بازجویی 
پلیس قرار گرفت. وی در این مطلب دادستان کل مالزی را به دلیل بستن پرونده فساد مالی نخست 
وزیر، به شدت مورد حمله قرار دادوی پس از بازجویی توسط پلیس، در یک نشست خبری گفت: از 
آنجایی که نگرانی من مردم و کشور است، آماده هر نوع پیامدی هستم و به این دلیل حتی اگر به 

زندان هم بروم به بیان عقاید خود ادامه می دهم و با انور ابراهیم سلول مشترکی را تجربه می کنم.

هواپیمای مسافربری در نپال ناپدید شد
گفته می شود: یک هواپیمای توربوپراپ متعلق به شرکت هواپیمایی تارا با 23 مسافر و سرنشین 
بر فراز نپال ناپدید شد. به گزارش  جمارن به نقل از سایت فلایت گلوبال، سخنگوی این شرکت با 
تایید ناپدید شدن این هواپیما اعلام کرد که مقصد این هواپیما پخارا به »جومسوم« در نپال بود. این 
سخنگو تعداد مسافران این هواپیما را 20 مسافر و 3 خدمه اعلام کرد و افزود: 20 دقیقه پس از پرواز 
ارتباط با این هواپیما قطع شده است. این سخنگوی گفت: این هواپیما از نوع اوترتوین است. تحلیل 
های ناوگان فلایت گلوبال نشان می دهد که هواپیمایی تارا هفت فروند توربوپراپ )جت ملخ دار( در 
اختیار دارد که سه فروند از آنها از نوع بمب افکن، دو فروند از نوع وایکینگ و دو فروند دیگر از نوع 
اوترتوین هستند. جومسوم، نقطه خوبی برای آغاز سفر در کشور کوهستانی نپال است. درسال 2013 
نیز در نتیجه سقوط یک فروند هواپیمای اوترتوین متعلق به شرکت هواپیمایی تارا نپال به داخل 

رودخانه، چند نفر آسیب دیدند.

کاربران تلگرام از مرز 100 میلیون گذشت
گفته می شود: تعداد کاربران فعال ماهانه اپلیکیشن تلگرام از مرز 100 میلیون گذشت و اینکه 
کاربران روزانه 15 میلیارد پیام باهم مبادله می کنند. به گزارش جماران، مدیران تلگرام همچنین 
در تازه ترین آمار اعلام کردند روزانه 350 هزار کاربر جدید عضو می شوند. تلگرام هرچند یک دهم 
اپلیکیشن واتس اپ کاربر دارد، اما رقیب سرسختی برای آن محسوب می شود که این قد کشیدن های 
تلگرام باعث حسادت مدیران واتس اپ به تلگرام شده و اخیراً رقبا لینک های تلگرام را مسدود کرده اند. 

سیستم صوتی جدید در چت خصوصی تلگرام باعث شده تا کاربران بیشتری به آن مراجعه کنند.

پلنگ ایرانی بیمه می شود 
گفته می شود: مدیرکل دفتر صید و شکار سازمان حفاظت محیط زیست با اشاره به اینکه بیش 
از 70 درصد تلفات پلنگ به خاطر استفاده از سموم و شکار این گونه است، گفت: بیمه این گونه در 
دستور کار دفتر صید و شکار قرار دارد. با شرکت های خصوصی بیمه رایزنی شد تا در سه محور 
تلفات پلنگ بر انسان و تلفات پلنگ بر دام و باغات بیمه صورت گیرد که این بحث نهایی شده و در 
هفته آینده تفاهمنامه سازمان محیط زیست، صندوق ملی محیط زیست و بیمه انجام خواهد شد. 
به گزارش ایسنا، علی تیموری افزود: اگر یک پلنگ باعث مرگ انسان شود 165 میلیون خسارت به 
خانواده متوفی داده خواهد شد. سعی داریم بیمه گونه های دیگری چون خرس سیاه و خرس قهوه ای 

هم محقق شود.

منظم ترین نماینده دور نهم مجلس معرفی شد
گفته می شود: براساس اعلام هیئت رئیسه مجلس، مجتبی رحماندوست نماینده مردم تهران و 
عضو ائتلاف اصولگرایان به عنوان منظم ترین نماینده در دور نهم مجلس شورای اسلامی معرفی شد. 
در نامه هیئت رئیسه مجلس به مجتبی رحماندوست ضمن اعلام این موضوع، آمده است: جناب آقای 
مجتبی رحماندوست نماینده محترم تهران، ری، اسلام شهر، شمیرانات و پردیس ؛ برابر گزارش سامانه 
حضور و غیاب، جنابعالی از ابتدای دوره نهم تاکنون فاقد غیبت و تأخیر در صحن و کمیسیون بوده اید 
و طی هشت دوره سه ماهه به عنوان منظم ترین نماینده معرفی گردیده اید. پیش از این نیز در فواصل 
زمانی معین هیئت رئیسه مجلس در نامه های جداگانه از مجتبی رحماندوست به عنوان نماینده منظم 

مجلس نام برده بود.

10.۵ میلیون سیگاری در ایران
گفته می شود: وزیر بهداشت با تاکید بر عزم جدی برای تغییر رویکردها در مبارزه با استعمال 
دخانیات، تصریح کرد: سالانه حداقل 50 میلیارد نخ سیگار در کشور دود می شود. دکتر سید حسن 
هاشمیبا بیان اینکه سیگار سالانه باعث 50 هزار مرگ می شود که این مرگ ها قابل پیشگیری است، 
گفت: در حدود 10.5 میلیون نفر در کشور سیگار می کشند که متاسفانه آمار زنان سیگاری هم رو 
به افزایش است. وزیر بهداشت در ادامه به عوامل خطر استعمال دخانیات اشاره کرد و افزود: عامل 
90 درصد مشکلات ریوی، 80 درصد برونشیت مزمن و 25 درصد سایر بیماری ها ناشی از مصرف 

دخانیات است.

اعطای وام بدون ضامن به بازنشستگان 
گفته می شود: مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی گفت: مرحله دوم تسهیلات بدون بهره و 
ضامن به بازنشستگان این سازمان با اعتبار 300 میلیارد ریال بزودی آغاز می شود. سید تقی نوربخش 
درباره جزئیات دومین مرحله تسهیلات بازنشستگان تامین اجتماعی اظهار داشت: تسهیلات دو تا 3 
میلیون تومانی بازنشستگان و مستمری بگیران تأمین اجتماعی بزودی آغاز می شود. وی با اشاره به 
اینکه سازمان تامین اجتماعی 2 میلیون و 700 هزار نفر بیمه شده دارد، افزود: در مرحله نخست 400 
میلیارد ریال برای تسهیلات بازنشستگان در نظر گرفته شده بود که حدود 200 هزار نفر از این وام ها 
استفاده کردند. مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی گفت: در مرحله دوم 300 میلیارد ریال اختصاص 
یافته است که پیش بینی می شود حدود 150 هزار بازنشسته و مستمری بگیر از این تسهیلات استفاده 
کنند. نوربخش ادامه داد: متقاضیان دریافت این تسهیلات می توانند با مراجعه به شعبات سراسر کشور 

نسبت به ثبت نام اقدام کنند.

ناراحتی پروین از حرکت برخی از کاندیداها 
گفته می شود: حرکت برخی از کاندیداهای انتخابات مجلس شورای اسلامی باعث ناراحتی 
پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس شده است. به گزارش میزان، رقابت کاندیداهای انتخابات مجلس 
شورای اسلامی به اوج خود رسیده است و نامزدها در آخرین ساعات تبلیغات، سعی در جذب رأی 
مردم دارند. در این میان حرکت برخی از نامزدهای انتخابات باعث ناراحتی علی پروین شده است. 
ظاهرا چند تن از کاندیداهای انتخابات مجلس شورای اسلامی، عکس هایی کنار پیشکسوت تیم 
فوتبال پرسپولیس داشته اند و حالا این عکس ها را برای جلب توجه دوستداران پروین منتشر می کنند. 
برخی از این کاندیداها ادعا کرده اند پروین در انتخابات از آنها حمایت می کند در حالی که سرمربی 
پیشین تیم فوتبال پرسپولیس کاملا این ادعا را رد کرده است. وی ترجیح داده تا زمان برگزاری 
انتخابات سکوت کند و بعد، نظر خود را در خصوص این کاندیداها بیان کند. البته پروین تأکید کرد 

هیچ ارتباطی با این کاندیداها ندارد.

نامحــرمانه

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با بیان اینکه افراد 
از هر جناح و گروه سیاسی که در صحنه حاضر شدند، نباید 
تخریب شوند، گفت: باید برچسب ها و اتهام ها متوجه 

دشمنان شود نه نیروهای خودی و درون انقلاب.
آیت الله سیدمحمد غروی روز چهارشنبه درگفت و گو 
با ایرنا خاطرنشان کرد: همه افرادی که صلاحیت آنها برای 
نامزدی در انتخابات توسط شورای نگهبان تایید شده، صالح 
هستند و مردم باید با حضور خود، افراد اصلح و کارآمدتر را 

انتخاب کنند. 
وی ضمن دعوت از مردم برای حضور باشکوه در دو 
انتخابات پیش رو گفت: نامزدها و طرفداران آنها باید از 
تخریب، اتهام و برچسب زدن به یکدیگر خودداری کنند. 
آیت الله غروی همچنین از نامزدها و حامیان آنها خواست که 
تنها برنامه ها، تخصص و توانایی های خود را اعلام و در بین 
مردم مطرح و از تخریب رقیب و تنش آفرینی در جامعه با 

جدیت پرهیز کنند. 
غروی عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم یادآورشد: 
ما معتقدیم تخریب شخصیت ها در جامعه، اثرات نامطلوب 
فردی و اجتماعی زیادی به دنبال دارد و زمینه ای برای 
کاهش رحمت خداوند خواهد شد. وی تصریح کرد: مردم 
باید دقت کنند به افرادی که به اصول انقلاب و نظام نزدیک 
تر و کارایی و نقش آفرینی بیشتر و بهتری دارند، رای دهند. 
وی گفت: مردم در انتخابات کسانی را انتخاب کنند که 
تخصص لازم را داشته باشند و در رفع مشکلات مردم کوشا 
بوده و در زمینه های مختلف فرهنگی، مدیریتی و حوزه 
های دیگر توانایی و تجربه کافی را داشته باشند و بتواند در 
کمیسیون های تخصصی، نقش خوبی را ایفا کنند. غروی 
یادآورشد: در انتخابات مجلس شورای اسلامی باید نامزدهایی 
برگزیده شوند که مشکلات مردم را درک و برای رفع آن فکر 
اساسی داشته باشند و طوری نباشد که عده ای بیایند که 

مجلس را به تنش بکشانند. وی اظهار داشت: ما بدون توجه 
به برنامه های بیگانه، باید کسانی که از اعتدال شخصیتی 
برخوردار هستند را انتخاب کنیم، انتخاب افراد افراطی به نفع 
کشور نیست، برنامه های بیگانگان حساب و کتاب ندارد و 
آنها 37 سال ما را آزموده اند، گاهی برای تخریب شخصیت 
ها، از آنها تعریف می کنند و گاهی کسی که رای ندارد را 

تخریب می کنند. 
غروی گفت: سیاست های دشمنان و شبکه های آنها 
خیلی روشن نیست و همانگونه که ما تجربه پیدا کردیم آنها 
هم نسبت به ما چنین وضعیتی دارند و ما را آزموده اند که 
چه موضعی می گیریم، بنابراین کسانی که به معنای واقعی 
اصلح هستند و روحیه جمعی بیشتری دارند و منافع نظام 
را بیشتر در نظر می گیرند را انتخاب کنیم. استاد برجسته 
حوزه علمیه قم همچنین گفت: انتخابات هر زمانی یک 
شرایط خاصی خود را دارد و این انتخابات از حساسیت زیای 
برخوردار است، چون نظام ما در این سالها موفقیت های 
زیادی در ارتباط با انرژی هسته ای، برجام و برتری نسبت 
به دشمنان داشته و خود طرف های مقابل ایران هم به این 

مساله اقرار کردند. 
آیت الله غروی تصریح کرد: در شرایط کنونی همچنین 
برخی از دشمنان ملت های اسلامی ماهیت اصلی خود را 
بیشتر نشان دادند و مشخص شده که عقبه آنها به کجا برمی 
گردد. وی ادامه داد: هر دو انتخابات سرنوشت ساز هستند 
وهر چه حضور مردم گسترده تر و باشکوه تر باشد قدرت 
نظام و اسلام نیز بیشتر می شود، حکومت دینی بعد از 37 
سال از پشتوانه قوی برخوردار است بنابراین در مرحله اول 
وظیفه همه، حضور در صحنه است. غروی خاطرنشان کرد: 
حتی برخی ممکن است نسبت به پاره ای عملکردها راضی 
نباشند ولی نباید این را به حساب نظام گذاشت و همه باید 
به خاطر مصالح کشور حضور پیدا کنند و این از هر جهت 
می تواند برای نظام و انقلاب تاثیرگذار و جلو توطئه دشمنان 
را بگیرد. وی ادامه داد: حکومت های با پشتوانه قوی مردمی 
هرگز تحت ارعاب دشمنان قرار نمی گیرد، بنابراین حضور 
مردم در صحنه انتخابات نیز بسیار موثر و تعیین کننده است.

آیت الله سیدمحمد غروی:

 نباید به نیروهای درون انقلاب اتهام و برچسب زد
اخبــار

رئیس سازمان نظام مهندسی استان قم: خبرداد:

کاهش 45 درصدی صدور 
پروانه ساخت و ساز

رئیس سازمان نظام مهندسی قم از کاهش 45 درصدی صدور پروانه 
ساخت و ساز در این استان نسبت به مدت مشابه سال قبل خبر داد.

امین مقومی روز چهارشنبه در جمع خبرنگاران به مناسب پنجم اسفند 
ماه گرامیداشت سالروز ولادت خواجه نصیر الدین طوسی به نام روز مهندس 
اظهار داشت: این آمار نسبت به مدت مشابه سال گذشته اعلام شده این در 
حالی است که روز به روز تعداد فارغ التحصیلان افزایش پیدا می کند و تعداد 
بیکاران در جامعه را افزایش می دهد. رئیس سازمان نظام مهندسی قم، افزود: 
در حال حاضر چهار هزار و 500 مهندس عضو این سازمان هستند. وی با 
اشاره به اینکه اولویت سازمان نظام مهندسی برنامه محوری است گفت: برنامه 
ها در چهار موضوع اشتغال و کارآفرینی، ارتقای کیفیت، آموزش و پژوهش و 

رفاه خدمات و ایمنی تدوین شده است که در حال اجرا است.
رئیس سازمان نظام مهندسی قم ادامه داد: برنامه هایی تهیه شده است تا 
متخصصان در حیطه آیین نامه ها بتوانند نظارت بر ساخت و ساز و کاهش 
تخلفات ساختمانی را عملیاتی کنند. وی با بیان اینکه به سمت الکترونیکی 
کردن خدمات حرکت می کنیم گفت: با تعامل با نهادهای مختلف از جمله 
شرکت گاز و آب و برق توانسته ایم دراین زمینه به موفقیت هایی دست یابیم.

وی گفت: همچنین با شهرداری قم نیز جلساتی در رابطه با الکترونیکی 
کردن گزارش های ساختمانی مهندسان برگزار کردیم تا با اجرایی شدن این 
طرح کاهش تردد مهندسان و تخلفات ساختمانی را فراهم سازیم که امیدواریم 

تا نیمه اول سال آینده به مرحله اجرا برسد.
 افزایش 15 درصدی صدور شناسنامه فنی ساختمان

وی با اشاره به اینکه امسال 15 درصد افزایش صدور شناسنامه فنی 
ساختمان داشته ایم گفت: استان قم در این عرصه در سطح کشور پیشتاز 
است از این رو پیش بینی می شود تا پایان امسال یک هزار و 50 جلد 
شناسنامه ارتقای فنی ساختمان صادر کنیم. رئیس سازمان نظام مهندسی قم 
افزود: نظارت ها امسال در رشته های مختلف برق، مکانیک، عمران و نقشه 
کشی صورت گرفته است. وی با بیان اینکه اخلاق مهندسی از شاخص های 
اول این سازمان است گفت: استان قم دبیرخانه اخلاق مهندسی است و در این 
راستا کتاب درسی اخلاق مهندسی کشور در حال تدوین است تا مردم بتوانند 

از مهندسان به عنوان مشاوران امین استفاده کنند.
رئیس سازمان نظام مهندسی قم بیان داشت: آموزش های مجازی با تعامل 
مراکز آموزشی و پژوهشی استان برای توسعه و ارتقای علمی مهندسان برگزار 
شده است تا بتوانند با بروز رسانی اطلاعات خدمات ارزنده ای به مردم ارائه 
کنند از این رو 45 هزار نفر ساعت دوره آموزشی برای مهندسان اجرا شد. به 

گفته وی 25 درصد کاهش تعرفه در نظام مهندسی ارائه شده است.

مدیرعامل آب منطقه ای قم:

پدیده رودخانه خواری 
در محدوده روستاها زیاد است

مدیرعامل آب منطقه ای قم گفت: بیش از 150 هکتار تصرف بستر و حریم 
رودخانه در قم با کاربری های مختلف مورد بهره برداری قرارگرفته از همین رو 

در چارچوب وظایف قانونی باید با آن مواجه شود.
احمد حاج حسینی، از همین رو در چارچوب وظایف قانونی باید با آن مواجه 
شد، اظهار داشت: در مواردی هم اشخاص حقیقی اقدام به این کار می کنند اما 
عمده این معضل از سوی دستگاه های اجرایی است. مدیرعامل آب منطقه ای 
قم بابیان اینکه پدیده رودخانه خواری در محدوده روستاها هم بسیار زیاد است 
گفت: البته این مسئله به مرور زمان و در سال های گذشته رخ داد و مسئله 
برای دیروز و امروز نیست. حاج حسینی ادامه داد: براساس قانون توزیع عادلانه 
آب، این اراضی را جزو اموال دولتی است و تصرف آن هم در حکم تصرف 
اموال عمومی و دولتی است. امروزه شورایی در استان ها با عنوان شورای حفظ 
حقوق بیت المال تشکیل شده که با این رفتارها مقابله می کند. حاج حسینی 
خاطرنشان کرد: برخی استان ها مثل قم که با خشک سالی مواجه شده و از 
بستر  رودخانه کمتر استفاده شده بحث رودخانه خواری شدت بیشتری داشته 
است. استمرار خشک سالی سبب شده تصور کنند می توانند از این فرصت به 
نفع خود بهره ببرند. مدیرعامل آب منطقه ای قم با اشاره به اینکه داخل رودخانه 
الآن شبیه معبر است و کاربری های مختلف از رودخانه می شود گفت: انسداد 
در رودخانه در مواقع بحران سبب ورود آب به داخل شهر می شود  از همین 
رو باید با آن مقابله شود. به گفته وی، بیش از 150 هکتار تصرف بستر و حریم 
رودخانه در قم با کاربری های مختلف مورد بهره برداری قرارگرفته از همین رو 
در چارچوب وظایف قانونی باید با آن مواجه شود. حاج حسینی با بیان اینکه 
گزارش کلی برای رفع تصرف به دادستانی ارائه شده  که متعاقب آن باید برای 
رفع تصرف به تخریب متوسل شویم، این موضوع هم  نیازمند اعتبارات کافی 
است گفت: تخریب تصرفات و ساخت وسازهای غیرقانونی در حریم رودخانه با 

تعیین اولویت مناطق تهدیدکننده برای شهر  صورت می گیرد.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم خبرداد:

 اجرای طرح بهینه سازی مصرف آب 
در 1700 هکتار از مزارع قم

هکتار  اینکه 1700  بابیان  قم  استان  کشاورزی  جهاد  سازمان  رئیس 
بهینه سازی مصرف آب در مزارع انجام شده است گفت: تا پایان امسال هم 3000 

هکتار از اراضی کشاورزی استان بااعتبار 6 میلیارد تومان بهینه سازی می شود.
محمدرضا طلایی،  بابیان اینکه درگذشته 450 میلیون مترمکعب روان 
آب وارد قم می شد که امروزه استان از آن محروم است اظهار داشت: بیش 
از 80 درصد حوزه آبریز استان نیز خارج از استان است. رئیس سازمان جهاد 
کشاورزی استان قم افزود: در سال های اخیر خشک سالی مزارع کشاورزی 
برای کشاورزان قمی دیگر بحران محسوب نمی شود و امری عادی است اما 
همین موضوع نیازمند تأمین اعتبارات مالی است. وی به دستاوردهای کارگروه 
مخاطرات کشاورزی، بیمه کشاورزی و آبخیزداری اشاره کرد و گفت: سامانه 
ترویج هواشناسی کشاورزی یکی از مهم ترین اقداماتی است که تمام حوادث 
کشاورزی از طریق سیستم پیامک به بهره برداران ارائه می شود. رئیس سازمان 
جهاد کشاورزی استان ادامه داد: اجرای طرح الگوی کشت نیز که طرحی 
3 ساله است با قوت اجرا می شود در همین راستا 10 هزار هکتار از اراضی 
کم بازده از بخش کشاورزی خارج شده و کشاورزی به سمت باغات می رود. 
طلایی بابیان اینکه باوجود سرمای زودرس امسال ذرت علوفه ای از یک هکتار 
مزارع قم برداشت شد افزود: در راستای تقویت بیش ازپیش اجرای طرح الگوی 
کشت یک دهم کشت یونجه برای کاهش مصرف آب کاهش پیداکرده است. 
وی بابیان اینکه 1700 هکتار بهینه سازی مصرف آب در مزارع انجام شده 
است، اظهار داشت: تا پایان امسال هم 3000 هکتار از اراضی کشاورزی استان 

بااعتبار 6 میلیارد تومان بهینه سازی می شود.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

نباید در کارها موازی کاری داشته باشیم
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به خدمات امدادی در نوروز گفت: 
نباید در کارهای خود موازی کاری داشته باشیم متأسفانه در برخی از موارد 
شاهد هستیم که یک فرایند را چند ارگان انجام می دهند که این موازی کاری 

مانع از ارائه خدمت می شود.
ابوالفضل ایرانی خواه ظهر دیروز در جلسه کمیته امدادی و درمانی ستاد 
زائران استان قم که در دانشگاه علوم پزشکی قم برگزار شد با اشاره به اینکه 
خدمت به زائران اهل بیت )ع( توفیق بزرگی است که شامل حال ما شده است 
اظهار داشت: برگزاری این کارگروه اقدام مهمی است که به حل مشکلات 

مردم کمک می کند و باید محور فعالیت آن نیز بر مسئله پیشگیری باشد.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه از ابتدا نباید اجازه دهیم اتفاقی 
رخ دهد و بعد دنبال راه چاره باشیم افزود: باید همواره پیشگیری را مد نظر 
داشته باشیم. وی با بیان اینکه باید در راستای بازنگری در کارها تلاش داشته 
باشیم گفت: مسائل مربوط به سال گذشته باید به دقت بررسی شود و نواقص 

را برطرف کنیم و اجازه ندهیم که کارها در این حوزه تشریفاتی باشد.
ایرانی خواه موازی کاری را آفت در کارهای اداری عنوان کرد و گفت: نباید 
در کارهای خود موازی کاری داشته باشیم متأسفانه در برخی از موارد شاهد 
هستیم که یک فرایند را چند ارگان انجام می دهند که این موازی کاری مانع 
از ارائه خدمت خواهد شد. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به همکاری 
دانشگاه با دستگاه های دیگر گفت: دانشگاه علوم پزشکی با همه دستگاه ها 
همکاری داشته و با هلال احمر نیز همکاری خوبی داریم و سال گذشته نیز 
شاهد گسترش هماهنگی ها بودیم. ایرانی خواه گفت: باید مراقب باشیم که از 
هزینه تراشی ها جلوگیری کنیم و اجازه ندهیم که برخی از کارها موجب شود 

که ما را از خدمت رسانی دور کند.

دبیر ستاد انتخابات استان قم گفت: با توجه به انصراف های صورت گرفته در حال حاضر 78 
نفر کاندیدای انتخابات مجلس در قم در صحنه رقابت حاضرند. 

در استان قم 768 هزار و 730 نفر واجد شرایط رأی دادن هستند که می توانند از میان 
کاندیداهای مجلس شورای اسلامی سه نفر را به خانه ملت و از میان سه نفر کاندید مجلس 
خبرگان یک نفر را راهی این مجلس کنند.بر اساس اعلام صورت گرفته تأیید صلاحیت شده های 
انتخابات مجلس شورای اسلامی در قم ابتدا 84 نفر بودند که با تغییر حوزه های انتخابیه در مهلت 
قانونی در نهایت 82 نفر در صحنه رقابت باقی ماندند و در حال حاضر نیز و در یک روز مانده به 
پایان تبلیغات قانونی انتخابات با انصراف های صورت گرفته و به گفته دبیر ستاد انتخابات استان 
قم که با مهر در میان گذاشت، 78 نفر در صحنه باقی مانده اند، هر چند دیگر کاندیداها هنوز 

فرصت برای انصراف دارند.
مرتضی بابایی در گفتگو با خبرنگار مهر، با اشاره به اینکه مهلت قانونی تبلیغات تا هشت صبح 
پنج شنبه است، پیش بینی کرد که عصر امروز چهارشنبه انتخابات فضای داغ تری داشته باشد.

دبیر ستاد انتخابات استان قم با اشاره به اینکه با انصراف های انجام شده 78 نفر در صحنه رقابت 
کرسی مجلس در قم باقی مانده اند، گفت: کاندیداها امروز و فردا برای انصراف مهلت دارند و 
چنانچه انصراف دهند نمی توانند مجددا به صحنه رقابت بازگردند.وی رعایت اخلاق و عدم توهین 
داوطلبان و حامیان آنها در تبلیغات را مورد تأکید قرار داد و بر این نکته اشاره کرد که کاندیداها 
به جای تخریب به دنبال ارائه برنامه و اثبات خود باشند.بابایی با اشاره به اینکه تخلفات و جرایم 
انتخاباتی توسط استانداری، فرمانداری و دادگستری به خوبی رصد می شود بر این نکته تأکید کرد 
که مواردی از تخلف نیز مشاهده شده که بعد از انتخابات رسیدگی خواهد شد .وی از جمع آوری 
آرای مردم قم توسط 612 صندوق اخذ رأی خبر داد و گفت: 14 هزار نیروی اجرایی انتخابات 

قم را برگزار می کنند.

مشارکنت حداکثری سرمایه اجتماعی نظام را افزایش می دهد 
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم نیز  گفت: مشارکت حداکثری مردم در 

انتخابات هفتم اسفند ماه سرمایه اجتماعی حاکمیت و نظامی اسلامی را افزایش می دهد.
احد جمالی روز چهارشنبه در گفت و گو با ایرنا، با بیان این مطلب اظهار داشت: هر چقدر 
مردم حضور بیشتری در انتخابات داشته باشند، نشان دهنده آن است که نظام از پشتوانه و 
پایگاه اجتماعی قوی تری برخوردار است.وی افزود: بدون تردید دنیا وقتی مشارکت بالا و حضور 
گستردده مردم در پای صندوق های رای را نظاره گر باشد، آن وقت بر روی ایران و نظام اسلامی 
حساب ویژه ای باز می کند.معاون استاندار قم با تاکید بر اینکه نظام سیاسی حاکم بر کشور یک 
نظامی مبتنی بر جمهوری از نوع دینی و اسلامی است، افزود: مفهوم جمهوری به معنای حاکم 
بودن عقل جمعی بر سرنوشت جامعه است.وی با تاکید بر اهمیت مشارکت همه جانبه مردم در 
انتخابات در پیش رو تصریح کرد: شرایط فعلی بویژه پس از تصویب و اجرایی شدن برنامه جامع 

اقدام مشترک میان ایران و پنج کشور قدرتمند جهان بعلاوه آلمان بسیار حساس و استراتژیک 
است.وی افزود: عملکرد موفق دولت تدبیر و امید در این عرصه نشان داد، گفت و گو و مذاکره 

بهترین راهکار برای حل چالش ها و مشکلات است.
تخلفات انتخاباتی به هیچ وجه تعمدی نیست 

رئیس ستاد انتخابات استان قم در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه در هر انتخاباتی 
از سوی برخی افراد که نسبت به قانون آشنایی کامل ندارند، تخلفاتی صورت می گیرد، افزود: این 
تخلفات به هیچ وجه تعمدی نیست و بواسطه شور و هیجان ایجاد شده در جامعه تحت تاثیر 
فضای انتخابات این موضوع یک امر کاملا طبیعی به شمار می رود، که با تذکر پیشگیری از آن 
امکانپذیر است. جمالی با اذعان به سالم بودن فضای انتخاباتی قم طی چند روز گذشته و از زمان 
آغاز زمان تبلیغات انتخاباتی نامزدها، تصریح کرد: ما به شدت خوشبین هستیم، که تا زمان پایان 
مهلت قانونی تبلیغات یعنی 24 ساعت قبل از زمان آغاز اخذ رای تخلفات خاصی را شاهد نباشیم.

پلیس قم آماده تامین  امینت انتخابات است
فرمانده انتظامی استان قم نیز گفت: 'امنیت انتخابات'، مهم ترین فصل از این رویداد سیاسی 

و اجتماعی کشور است. 
به گزارش ایرنا به نقل از پایگاه خبری پلیس، سردارکاظم مجتبایی در حاشیه بازدید از 
یگان عملیاتی فوریت های پلیسی110قم و آمادگی این یگان در آستانه انتخابات مجلس 
خبرگان رهبری و مجلس شورای اسلامی، اظهارداشت: هفتم اسفند ماه یکی از بزگترین رویداد 
سال94رقم خواهد خورد از این رو برابر قوانین پیش بینی شده پلیس سهم عمده و نقش محوری 

در تامین امنیت انتخابات دارد. 
مجتبایی افزود: فرماندهی انتظامی استان قم جهت تامین امنیت همه جانبه انتخابات و انجام 
این وظیفه اساسی و رسالت مهم، مدت هاست برنامه ریزی و اقدامات لازم را برای فرآیند قبل، 

حین و پس از آن پیش بینی کرده که به موقع اجرا می شود. 
وی امنیت فضای انتخاباتی استان قم را همکاری بسیار خوب مردم و نامزدهای انتخاباتی بیان 
کرد.فرمانده انتظامی استان قم افزود: پلیس قم برای این رویداد مهم با آمادگی صددرصد سعی 
دارد تا علاوه بر حفاظت از صندوق های اخذ رای در تامین امنیت همه جانبه انجام وظیفه کند. 
وی گفت: البته دستگاه های نظامی، امنیتی و قضایی استان نیز در کنار ما خواهند بود اما نقش 
محوری و اساسی توسط پلیس ایفا می شود.مجتبایی اظهارداشت: پلیس قم در همه سطوح 
ترافیکی، انتظامی و عملیاتی آمادگی بسیار خوبی داشته و یگان فوریت های پلیسی110نیز که 
در طول سال بیش از360هزار عملیات پلیسی انجام می دهد، در انتخابات در کنار سایر همکاران 
حضور خواهند داشت.فرمانده انتظامی استان قم ابراز امیدواری کرد:با سربلندی نیروی انتظامی 
از این ماموریت خطیر و انتخاب خوب مردم، هم آوردی و حماسه بسیار بزرگ و به یادماندنی 

حاصل شود.

دبیر ستاد انتخابات استان قم  خبرداد:

رقابت 78 کاندیدا برای تصاحب 3 کرسی مجلس در قم


